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پزشک خودمان باشیم

یک شــهریورماه روز پزشک بود. همه در تلاش برای سبقت 
گرفتــن تبریک این روز به اطبا بودند. اما نکته ای که درباره 
این روز در یادداشــت به آن پرداخته شــده است این است 
که پزشــک خودمان باشــیم. دیده اید بعضی آدم ها چقدر 
درباره خودشان آگاهی دارند و مانند یک پزشک خانواده که 
پرونده سلامتی بیمار زیر دستشان است، از وضعیت جسمی 
و روحی شان به شــما اطلاعات می دهند. درکنار این افراد، 
کســانی هم هســتند که آن قدر در بی خبری به سر می برند 
تا کارشــان به جراحی می کشــد و تازه متوجه بیماری شان 
می شوند. گروه اول معمولاً بیشترین هزینه هایی که می کنند 
برای پیشــگیری اســت و گروه دوم برای درمان. بگذریم از 
میزان دردی که باید تحمــل و زمانی که باید صرف فرایند 
درمان کنند. شــاید تصــور کنید این همــه آگاهی درباره 
خود، نیاز به صــرف وقت زیادی در مطب پزشــکان دارد، 
درحالی که این طور نیســت. گروه اول بســیار کمتر از گروه 
دوم وقت خود را در مطب پزشــکان یــا مراکز درمانی هدر 
می دهند، برای نمونه بررسی های پژوهشگران حوزه سلامت 
نشان می دهد: در گروه اول ۶۵ تا ۸۵ درصد مراقبـت هـــای 
بهداشـتی را خود شخص یا خانواده اش، بدون دخالت افراد 
متخصــص یا مراجعه به مراکز درمانی انجام می دهند که به 
آن خودمراقبتــی می گویند و وقت زیادی را هم از کســی 
نمی گیــرد. موضوعی کــه امروز می خواهیم قــدری درباره 
فوت و فن هــای آن باهم حرف بزنیم. براســتی کــه ما اگر 
بهترین رژیم غذایی دنیا را داشته  و همیشه هم زیرنظر یک 
پزشک باشــیم، ولی اهل ورزش نباشیم، خیلی زود انواع و 
اقســام بیماری ها به سراغمان خواهند آمد. ورزش و تحرک 
اگر به اندازه غذا در تأمین ســلامتی ما مهم نباشند، اهمیت 
کمتری هم ندارند. پزشــک خودمان باشیم« به معنای این 
نیست که هروقت بیمار  شدیم، یک مشت قرص و کپسول را 
توی شکم خودمان بریزیم یا سرخود از مکمل ها و تقویتی ها 
اســتفاده کنیم. تجویز هرگونه دارویی حتی به شکل مکمل 
و تقویتی باید بانظر پزشــک باشد، پس فقط اجازه داریم از 
داروهای گیاهی بی خطــر یا غذاها برای درمان بیمار ی  های 
ســاده ای مانند سرماخوردگی استفاده کنیم، چون داروهای 
گیاهــی ترکیبی هم به اندازه داروهای شــیمیایی می توانند 
خطرناک و آسیب زا باشند. در ادامه به برخی ازاین داروهای 

گیاهی بی خطر اشاره ای داریم. ۳

معاون سیاسی، امنیتی، اجتماعی 
استاندار فارس: 

زمان استفاده از 
ظرفیت های مردمی 

بیش از پیش 
احساس می شود

2

 وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی: 
احتمال تغییر در دهک بندی ها 

وجود دارد
ســید صولت مرتضــوی، وزیــر کار، تعاون و 
رفــاه اجتماعی در حاشــیه برگزاری جلســه 
هیئت دولــت، گفت:  اگــر خانوارهای ۵ دهک 
ابتدایی، از ۱۱ قلم مشمول کالابرگ الکترونیکی 

استفاده کنند، به آنها...

رئیس جمهور در جلسه هیئت 
دولت:

نسبت به تبیین اقدامات و 
فعالیت های دولت اهتمام 

بیشتری داشته باشید
در جلســه هیئت دولت که به ریاســت سید 
ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور برگزار شد، وزرا 

و اعضای کابینه با ارائه گزارش هایی...

وزیر کشور:

حفاظت از حرم »شاهچراغ« تشدید می شود
صفحه2
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مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي فارس:
شاهد اجراي نهضت طرح هاي عمراني و زیرساختي در شهرك هاي صنعتي هستیم

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری وصنایع دستی فارس خبر داد:
۳77     اشتغال 12۰ نفر با بهره برداری از پروژه گردشگری درهفته دولت
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وزیر امور اقتصادی و دارایی:
 ۴ بانک  دولتی برای اولین بار 

از زیان دهی خارج شدند
 سیداحســان خاندوزی، وزیر امور اقتصادی 
و دارایی در حاشــیه جلســه هیئت  دولت 
اظهار داشــت: در سالی که دولت مسئولیت 
را به دست گرفت بانک های ملی، کشاورزی، 

توسعه تعاون و سپه... 2

مدیرکل امور اتباع و مهاجران خارجی استانداری فارس با اشاره به تدوین مصوبات اسکان اطراف حرم خبرداد: 

سکونت اتباع 
به شرط

محرز شــدن تابعیت تروریســت های دو حادثه حرم 
شاهچراغ )ع( و میزبانی شــهر شیراز از جمعیت قابل 
توجه اتباع غیرایرانی باعث شــد که مســئولان به فکر 
سامان دهی اتباع براســاس ورود مجاز به کشور شوند. 
طرحی که به گفته مسئولان قرار است براساس کارت 
هویتی اجازه اسکان اتباع را بخصوص در بافت تاریخی 
اطــراف حرم بدهــد. مدیرکل امور اتبــاع و مهاجران 

خارجی اســتانداری فارس گفت: هرگونه عقد قرارداد 
اجــاره و رهن واحدهای مســکونی اطراف حرم مطهر 
شــاهچراغ)ع( و منطقه تاریخی فرهنگی شــهر شیراز 
به اتباع خارجی غیرمجاز ممنوع اســت. بهرنگ قربانی 
 در حاشــیه نشست خبری اســتاندار فارس در آستانه 
فرارســیدن هفته دولت، اظهار کرد: با توجه به حمله 

صفحه 3تروریستی اخیر به حرم مطهر...

 مدیرکل ورزش و جوانان فارس عنوان کرد:

فارس  رتبه نخست کشور در 

پروژه های نیمه تمام ورزشی
صفحه 3

ابلاغ قیمت های جدید ساخت نهضت 
ملی مسکن به زودی

تســنیم، علیرضا جعفری، معاون وزیر راه وشهرسازی در 
نشســت خبری در پاسخ به سؤال خبرنگاران در خصوص 
قیمت ساخت نهضت ملی مسکن گفت: بر اساس دستور 
وزیر راه و شهرسازی، قیمت ساخت نهضت ملی مسکن تا 

۱0 روز آینده نهایی و ابلاغ می شود.
وی توضیــح داد: ایــن قیمت هــا در قالب ســه بســته 
ابلاغ می شــود؛ برای ســاختمان های 3طبقــه به پایین، 
ســاختمان های 3 تا ۶ طبقه و ساختمان های ۶ طبقه به 
بالا مبتنی بر دو مرحله یعنی اتمام ســفت کاری و اتمام 

نازک کاری محاسبه خواهد شد.
وی بیان کرد: با برنامه ریزی انجام شــده قیمت  ســاخت 
واحدهای نهضت ملی مســکن 7/۵ میلیون تا ۸ میلیون 
تومان اســت، به ایــن قیمت هزینه های آماده ســازی و 
محوطه ســازی اضافه می شــود، ازاین رو محاسبه آورده 
نهایی متقاضی بر اســاس ســه شــاخص هزینه ساخت، 

هزینه های آماده سازی و محوطه سازی است.
جعفری در پاســخ به پرسش دیگر در خصوص این که آیا 
در بحث واحدهای اعلام شده از سوی شرکت های عمران 
برای افتتاح راســتی آزمایی صورت می گیــرد با توجه به 
این که ســال گذشته اعلام شد ۱0 هزار واحد مسکن مهر 
پردیس افتتاح می شــود اما در ادامه به اردیبهشت ماه و 
الان هم به هفته دولت موکول شــده است، گفت: دولت 
ســیزدهم در انجام تعهدات و ارائه گزارش ها بر یک اصل 

پایبند است و آن اصل صداقت است.

رئیس مؤسسه تحقیقات اصلاح و تهیه نهال
 و بذر خبر داد:

کیفیت گندم ایران افزایش یافت
ایرنا، رئیس مؤسســه تحقیقات اصلاح و تهیه نهال و بذر 
با اشــاره به افزایش کیفیت گندم ایران اعلام کرد: میزان 
پروتئین گندم کشور به طور متوسط از ۹ تا ۱0/۵ درصد 

به ۱۱ تا ۱2/۵ درصد رسیده است.
توحید نجفی میرک با اشــاره بــه افزایش کیفیت گندم 
تولیــد ایران ظرف دو دهه اخیر افــزود: علاوه بر افزایش 
پروتئین، میزان گلوتــن گندم تولید داخل نیز 2۵ و 30 
درصد اســت و میزان پروتئین و گلوتن دو شاخصه مهم 

کیفیت گندم می باشد.
رئیــس مؤسســه تحقیقات اصــلاح و تهیه نهــال و بذر 
اظهارداشــت: بخش تحقیقات غلات مؤسســه تحقیقات 
اصــلاح و تهیه نهال و بذر پای ثابت تأمین امنیت غذایی 
در کشور اســت، زیرا هسته اولیه بذر گندم و جو در این 

بخش تولید می شود.
وی تصریح کرد: سالانه حداقل 300 هزار تن بذر گندم و 
جو که در کشــور تولید می شود، منشا اولیه اش در بخش 
تحقیقات غلات در کرج و مراکز تحقیقاتی در اســتان ها 

است که زیر نظر ما فعالیت می کنند.
نجفی میرک، تولید و معرفی هسته های اولیه بذر گندم، 
جــو و تریتیکاله را از مهم تریــن وظایف بخش تحقیقات 
غلات از زیربخش های موسســه تحقیقات اصلاح و تهیه 
نهال و بذر عنوان کرد و اظهار داشت: اگر هسته اولیه بذر 
گندم و جو در این بخش به مشکل بخورد، سالانه باید به 

ارزش 200 میلیون دلار بذر وارد کشور شود.

عضو کمیسیون عمران مجلس مطرح کرد:
نهایی شدن آئین نامه واردات 

خودروهای کارکرده تا۱۰روز آینده

ایسنا، اســماعیل حســین زهی، عضو کمیسیون عمران 
مجلس با اشــاره بــه گام مجلس و دولت بــرای واردات 
خودرو، بیان کرد: اقتصاددانان معتقدند که قیمت املاک 
و زمیــن از زمانــی افزایش پیدا کرد کــه جلوی واردات 

خودرو گرفته شد. 
وی ادامه داد: از زمانی کــه جلوی واردات خودرو گرفته 
شــد، قیمت مســکن از روند نزولی به یکباره وارد روند 
صعودی شــد. زمانی کــه جلوی واردات خــودرو گرفته 
شد، حباب بازار مســکن چنان بالا رفت که ریشه اصلی 
آن جاری شــدن نقدینگی به این ســمت بود. بنگاه های 
اقتصــادی از یک طــرف و دلالان از طــرف دیگر از این 
 فرصــت اســتفاده کــرده و قیمــت را در بازار مســکن 

بالا بردند.
این عضو کمیســیون عمران مجلس تصریح کرد: یکی از 
اقدامات خوب مجلس و دولت تصویب واردات خودروهای 
کارکرده با عمر کمتر از پنج ســال بــود. علی رغم همه 
مقاومــت ها و مخالفت ها مجلس ایســتاد و این موضوع 

نهایی شد.
وی تصریح کرد: امیدوار هستیم هرچه سریع تر آئین نامه 
واردات خودروهای کارکرده تنظیم و نهایی شــود تا افراد 

حقوقی و حقیقی بتوانند خودرو وارد کنند.
حســین زهی گفت:  پیش بینی می شــود ظرف ۱0 روز 
آینده آئین نامه واردات خودروهای کارکرده نهایی شود و 
شاهد واردات این خودروها به کشور باشیم چراکه زمانی 
که خودرو وارد شــود قاعدتا رقابتی در حوزه کیفیت بین 

خودروهای داخلی و خارجی ایجاد می شود.
وی در ادامه تأکید کرد: اکنون برای خرید یک خودروی 
داخلی از کارخانه باید یک ســال انتظار کشید اما زمانی 
که واردات انجام شود هم به نیاز بازار بهتر جواب داده می 
شــود و هم تولیدات داخلی در زمان کوتاه تری به دست 

مصرف کننده می رسد.

شورای وزیران عربستان سعودی: 
مشتاق آغاز مرحله ای جدید از روابط با 

ایران هستیم

تسنیم، شورای وزیران عربستان سعودی به ریاست سلمان 
بن عبدالعزیز، پادشاه عربســتان در جلسه کابینه که در 
کاخ »الســلام« در جده برگزار شــد، احیــای روابط این 
کشور با جمهوری اسلامی ایران را مورد بررسی قرار داد.

شــورای وزیران ریاض اقدامات انجام شــده در راســتای 
اجرای توافق ازســرگیری مناسبات دیپلماتیک عربستان 
ســعودی و جمهوری اســلامی ایران از جمله آغاز به کار 
ســفرای دو کشــور را در جلســه خود مورد بررسی قرار 
دادنــد و تمایــل خود را بــرای آغاز مرحلــه جدیدی از 
 روابط با ایران مبتنی بر منافع مشــترک و احترام متقابل 

اعلام کردند.
ایــن امــر درحالــی صــورت می گیــرد کــه حســین 
امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران 
روز پنجشنبه در رأس هیئتی و در پاسخ به دعوت همتای 

سعودی خود به عربستان سفر کرد. 

ایســنا، علیرضا عسگریان، آخرین تغییرات اعمال شده جهت بررسی 
دهک هــای درآمدی و جا به جایی دهک ها را تشــریح کرد و افزود: 
حذف افراد یارانه بگیر از لیســت یارانه بگیران منوط به آزمون وســع 
خانوارها و داده های جدید آن اســت. در حال حاضر داده های جدید 
ســال ۱۴02 را  در دست داریم و با اعمال آنها در دهک ها تغییراتی 

ایجاد می شود. 
وی ادامه داد: هم اکنون 7۹ میلیون و ۶00 هزار ایرانی یارانه دریافت 
می کنند که البته با اعمــال داده های جدید، تعداد کل یارانه بگیران 
تغییر نخواهند کرد اما ممکن است یک عده از دهک ۹ به ۱0 منتقل 

و احتمال دارد یارانه آنها در آینده قطع شود.
به گفتــه معاون وزیر رفاه این اعمال تغییــرات ظرف یک تا دو ماه 
آینده انجام می شــود. عســگریان با بیان اینکه داده های جدید وسع 
ســنجی خانوارها با اتصال به ســامانه های دیگر انجام و طبق قانون، 
داده ها هر ۶ ماه یکبار اعمال می شــود تأکید کرد: اطلاعات امســال 
را داریم اما طرح جدید مصوب دولت، باعث شــد یکی دو ماه دیگر 
اعمالشــان کنیم، بنابراین  بین دهک ها تغییراتی ایجاد می شود اما 
ســقف پرداختی یارانــه دولت که 27 هزار  میلیارد تومان اســت و 
همچنیــن مجمــوع تعداد یارانه بگیــران تغییــر نمی کند و کاهش 
نمی یابد بلکه فقط دهک های درآمدی برخی افراد جابه جا می شود. 
وی ایــن را نیز گفــت که اگر یارانه فردی قطع شــد، دلیلش تغییر 

داده ها و یا تغییر دهک درآمدی اش است. 
معاون وزیر رفاه در خصوص احتمال اشتباه در بررسی میزان دارایی 

Hemayat.( و درآمــد خانوارها و داده ها نیز گفت: ســایت حمایت
mcls.gov.ir( برای اعمال داده ها قبلًا معرفی شده که هم اکنون هم 
فعال است و افراد می توانند اعتراض خود را ثبت و اطلاعات درست یا 
غلط خانوار و خودشان را ببینند و در صورت معترض بودن می توانند 

با ارسال داده ها، خواستار بررسی آنها شوند.
عســگریان در پاســخ به اینکه برخی می گویند وارد ســایت شده و 
اعتراض هــم کرده اند اما نتیجه ای نگرفته اند، اظهار کرد: این مربوط 
به گذشته اســت؛  داده های جدید اعمال شــده است. ممکن است 
فردی 2 ماه پیش وارد سایت حمایت شده و حرفش هم درست باشد 

اما آن موقع داده های جدید را اعمال نکرده  بودیم. 
به گفته وی مهم ترین تغییرات اطلاعاتی جدید سایت مذکور، اضافه 

شــدن داده های بانکی همچون پایا، ســاتنا و همینطــور واریزی و 
خروجی دارائی افراد است. 

عســگریان در توضیحات بیشــتر گفت: ممکن اســت فــردی بنابر 
ماموریت ســازمانی و اداری، سفر خارج از کشور داشته باشد که اگر 
این افراد تاییدیه از ســازمان و اداره مبنی بر این امر ارائه کنند، و یا 
ممکن است صندوق خانوادگی داشته و دیگران پول را به حساب یک 
شخص واریز کنند و... چنین مواردی صورت جلسه و ارائه شود، تمام 
اســت. یا ممکن است فردی در خیریه باشد و پولی به حسابش واریز 
شــود که اگر خیریه این موضوع را تاییــد کند، از نظر ما قابل قبول 

است. اینها امکانات جدیدی است که اضافه شده است.
 ســید صولت مرتضوی، وزیــر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی نیز در 
حاشــیه جلســه هیئت دولت گفت: کســانی که  به هر طریقی یا 
ثبت نــام نکردند یا جزو دهک ۱0 قرار گرفتند و یارانه به آنها تعلق 
نگرفته و یا نسبت به دهک بندی اعتراض دارند، می توانند به سامانه 
مراجعه و اعتراضشــان را ثبت کنند که توســط همکاران بررسی و 
پاســخ داده می شــود. همکاران در حوزه رفاه و اقتصادی دوباره به 
 اســتناد تکلیفی که قانون به عهده ما گذاشته، آزمون وسع را مجددا

بررسی می کنند.
وی ادامــه داد: احتمــال اینکه تغییراتی در دهــک بندی ها صورت 
گیرد یعنی عــده ای از دهک های بالا به دهک های پایین یا برعکس 
بروند، وجود دارد. ارزیابی مجدد آزمون وسع انجام و نتایج آن ظرف 

روزهای آینده اعلام می شود.

جدیدترین تغییرات اعمال شده برای دریافت »یارانه« و جابه جایی دهک ها

ایسنا، انســیه خزعلی، معاون امور زنان و خانواده 
رئیس جمهــور درباره عملکــرد معاونت امور زنان، 
اظهار کرد: لایحه امنیت زنان در مجلس قرار دارد. 
ما ســعی کردیم در نشســت ها و کمیسیون های 
مرتبط مجلس حضور داشــته باشیم و  نظراتمان 

را بگوییم.
وی ادامــه داد: برخــی از نظرات ما اعمال شــد و 
امیدواریم برخی دیگــر از نظراتمان نیز در صحن 
اعمال شود. این لایحه هنوز نیاز به اصلاح دارد اما 
منتظریم این لایحه به صحن مجلس آید. خیلی از 
موادی که در این لایحه اســت می تواند پشتیبان 
خانواده و حمایت گر زنان در خانواده باشــد. حتی 
بهترین شرایط را برای زنان فراهم کند و امیدواریم 

به سرعت مراحل خود را در مجلس طی کند.
ارائه پرونده تحصیلی دانش آموزان به »مادران«

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور در بخش 
دیگر سخنان خود با اشاره به دستور رئیس جمهور 
برای ارائه کارنامه و پرونده تحصیلی دانش آموزان 
به مادران، یادآور شــد: در روزهای اول آغاز به کار 
دولت ســیزدهم اعتراض بانوان را نسبت به چرایی 
ندادن پرونــده دانش آموز به مادران را داشــتیم. 
رئیس جمهور دستور دادند که دستورالعملی که در 

آموزش و پرورش بود بررسی و تجدید نظر شود و 
نهایتاً مصوب شــد که کارنامه و پرونده به مادران 

هم داده شود.
وی در پاســخ به ســؤال خبرنگارن مبنی بر اینکه 
پاسخ شــما برای زنانی که شــاید بگویند ما این 
اقداماتی که یاد کردیــد و گفتید جزو آرزوها بود 
را کمتر حــس می کنیم، چیســت؟، توضیح داد: 
معمولاً چیزهای مثبت کمتر حس می شود و وقتی 
کمبودی وجود داشته باشد، بیشتر حس می شود. 
همین کارنامه نگرفتن مادران خیلی حس می شد 
و زنان نســبت بــه آن اعتراض داشــتند اما الان 
که زنــان می توانند کارنامه و پرونــده دانش آموز 
را  بگیرند، امری طبیعی شــده است. حس شدن 
اتفاقات مثبت کمتر منتقل می شود تا وقتی که در 
چیزی کمبود وجود داشته باشد، بیشتر در جامعه 

»جو« ایجاد می کند.
خزعلی در بخش دیگر ســخنان خود به اقدامات 
انجــام شــده در اســتان ها پیرامون آســیب های 
اجتماعی اشــاره کرد و توضیــح داد: در خصوص 
خودکشــی دوره و برنامــه آموزشــی و مهارتــی 
خوبی در اســتان های پر آسیب داشتیم. به برخی 
آسیب های دیگر مربوط به بانوان نظیر زنان زندانی 

رســیدگی شده است و به خوبی در استان ها پیش 
می رود. حرکت خوبی ایجاد شده است و امیدواریم 

سرعت گیرد.
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور در پاســخ 
به پرسشی برنامه درباره اقدامات این معاونت پس 
از اتفاقات یک ســال گذشــته، توضیــح داد: یک 
هجمــه بین المللی بود بــرای اینکه وجهه ایران را 
جور دیگری نشان دهند و شرایط زنان را متفاوت 
از آنچه هست به دنیا معرفی کنند. ما تلاش کردیم 
و می کنیم بسیاری از این حرکت ها را خنثی کنیم. 
برای اولین بار آموزش آیورا به زنان حوزه اقیانوسیه 
هند توســط زنان ایرانی انجام شــد که این خود 
معرف کشــور ما و نشان دهنده قدرت و توانمندی 

عظیم زنان ما است.
وی با اشــاره به برگزاری کنگره زنــان تأثیرگذار، 
افــزود: بعــد از آن اغتشاشــات و هیاهو و تلاش 
رســانه ای که انجام دادند، سعی کردند چهره زن 
ایرانی را مخــدوش کنند، کنگره زنان تاثیرگذار را 
داشــتیم که کشــورهای مختلف از نزدیک شاهد 
دســتاورد زنان ایران بودند. در حوزه دانش بنیان 
بســیاری از مدیران عامــل و اعضای هیئت مدیره 
شرکت های دانش بنیان زنان هستند. دولت از این 

زنان پشتیبانی ویژه داشت و سال قبل 70 شرکت 
را تحت حمایت تســهیلاتی قرار داد. اینها نشــان 
می دهد با وجود همــه موانع حرکت رو به جلویی 
داریــم اما بــه گفته رهبری ما به قلــه نزدیکیم و 
خسته نمی شویم و خستگی و ناامیدی معنا ندارم.

خزعلی به پوشش بیمه ای زنان خانه دار اشاره کرد 
و گفت: مادران خانه دار روستایی دارای سه فرزند 
تحت پوشــش بیمه اجتماعی قــرار گرفتند و این 
چیز کمی نیست. وعده هایی بوده که در دهه های 
گذشــته در انتخابات ریاست جمهور به اینها اشاره 
می شده است. این بیمه را از روستاها شروع کردیم 

و ان شاءا... به شهر می رسد.
وی در خصوص تســهیلات ویژه دهه شــصتی ها 
نیــز گفت: دهه شــصتی ها 2۱ درصد جمعیت ما 
را تشــکیل می دهند و شــرایط ویژه ای دارند که 
ممکن اســت به تجرد قطعی برسد. روستاهای ما 
شــرایط ویژه تری دارند. یک بار در نیمه دوم سال 
۱۴00 این امر را اجرایی کردیم و امسال به صورت 
وســیع تری تحت پوشش قرار گرفتن زوجین دهه 
شصتی از نظر بیمه اجتماعی و تسهیلات به شکل 
کالابرگ جهیزیه، وام اشتغال و »وام ویژه ازدواج« 

به جز وام ازدواج را برای دهه شصتی ها داشتیم.

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور:

لایحه امنیت زنان به اصلاح نیاز دارد

لیلا غضنفری
ghazanfari@sobhannews.ir 

صفحه3

استاندار فارس در پاسخ به سبحان خبر داد:

اشتغال بیش از ۳۰هزار نفر
 رهـاورد هفته دولت در فارس
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رئیس جمهور در جلسه هیئت دولت:

نسبت به تبیین اقدامات و فعالیت های دولت اهتمام بیشتری داشته باشید
در جلسه هیئت دولت که به ریاست سیدابراهیم 
رئیسی، رئیس جمهور برگزار شد، وزرا و اعضای 
کابینه با ارائه گزارش هایی به تشــریح عملکرد 
و اقدامــات صورت گرفته در حــوزه کاری خود 
پرداختند. در این جلســه وزیر جهادکشاورزی 
و رئیــس ســازمان برنامه و بودجه بــا تقدیر از 
اهتمام رئیس جمهور نسبت به پرداخت مطالبات 
گندمکاران از روند پیگیری پرداخت این مطالبات 
از جمله تخصیص اعتبار 50 هزارمیلیارد تومانی 

گزارش هایی ارائه کردند.
  کوردشکنی حجم گازرسانی به نیروگاه ها 

جواد اوجی، وزیرنفت نیز از رکوردشــکنی حجم 
گازرســانی به نیروگاه ها و خنثی ســازی اثرات 
تحریــم و همچنین افزایش تولید نفت خبر داد. 
اوجــی در گزارش خــود از اقدامات وزارت نفت 
برای مقابلــه با شــایعه پراکنی و التهاب آفرینی 
دربــاره افزایش قیمت بنزین حضــور مخبر در 

جایگاه های بنزین را موجب آرامش افکار عمومی 
و کاهش التهاب ناشی از شــایعات مطرح شده 

عنوان کرد. ســید صولت مرتضوی، وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی هم ضمن ارائه گزارشــی از 

بازدید خود از معادن ذغال سنگ استان کرمان 
و نیز رونق و رشد کیفی و کمی تولید در صنایع 
مس، نظــرات و درخواســت های کارگران را به 
اطلاع اعضای جلســه رساند. مرتضوی همچنین 
واردات بی رویه را موجب زیان دیدن کارخانجات 

کشور دانست.
  توافق نامه ساخت 50 دستگاه ایکس ری بومی

معــاون علمی، فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیان 
رئیس جمهــور نیــز در این جلســه از امضای 
توافق نامه برای ســاخت 50 دستگاه ایکس ری 
بومی کانتینــری میان این معاونت و ســازمان 
گمرکات کشــور کمتر از 10 روز پس از جلسه 
 رئیس جمهور با تعدادی از تولید کنندگان خبر داد.

  پرهیز از تعلل کارها به بهانه نظرات کارشناسی 
در ادامــه ایــن جلســه رئیس جمهــور ضمن 
گرامیداشت هفته دولت و یاد و خاطره شهیدان 
رجایی و باهنر و همه شــهدای دولت، تمرکز بر 

بهبود وضع معیشتی مردم را از اولویت های اصلی 
مجموعه اقدامات و فعالیت های دولت دانست و 
با تأکید بر ضرورت پرهیز از تعلل کارها به بهانه 
نظرات کارشناســی گفت :  نظرات کارشناســی 
پشــتوانه تصمیم ســازی و تصمیم گیری هــا در 
دســتگاه های اجرایی است، اما باید مراقبت کرد 
که نظر اولیه یا غیرجامع یک کارشناس بهانه ای 
بــرای تأخیر و توقف انجــام و اجرای طرح های 

دولت نشود.
  رسانه ها نسبت به تببین اقدامات دولت اهتمام 

بیشتری داشته باشند
رئیســی گزارش های مســتدل وزرا و مسئولان 
دســتگاه های اجرایی از اقدامات و عملکرد حوزه 
کاری خود به مــردم را در ایجاد امید در جامعه 
مؤثر دانســت و از بخش رسانه ای دولت و دیگر 
رســانه ها خواست، نســبت به تببین اقدامات و 
فعالیت های دولت اهتمام بیشتری داشته باشند.

ایرنا- احمد وحیدی، وزیر کشــور در حاشــیه جلســه 
هیئت دولت درباره برنامه های هفته دولت اظهار داشــت: 
حجم زیادی از پروژه ها در حوزه های نفت، گاز، راه، ســد 
و پروژه های شهری و روســتایی در هفته دولت افتتاح و 
کلنگ زنی می شود که به تدریج اطلاع رسانی خواهد شد.

وزیر کشور درباره جزئیات پرونده درگیری در نارنجستان 
شــیراز نیز توضیح داد: قوه قضاییه علیه حمله کننده به 
آمر حجاب، حکم صادر کرده اســت. آمر بر اساس اصول 
و ضوابط اقدام کرده امــا اقدام فرد مهاجم خلاف بوده و 
بــه همین دلیل هم بازداشــت و در دادگاه علیه او حکم 

صادر شده است.
وحیدی بــا بیان اینکه دولت پیگیر موضوع دســتگیری 
عکاس ایرانی در افغانســتان اســت، افزود: جزئیات این 

موضوع را می توان از وزارت خارجه پیگیر شد.
وی درباره شــرایط عزیمت افغانستانی ها به کربلا در ایام 
اربعین هــم گفت: افرادی از این کشــور که مقیم ایران 
هســتند مشــکلی ندارند و افغانســتانی ها هم با داشتن 

روادید عراق مانعی نخواهند داشت.
وزیر کشــور درباره تمهیدات اعزام زائران به کربلا در ایام 
اربعین توضیح داد: با توجه به برخی مشــکلات ســامانه 
سماح، ســامانه دیگری در کنار آن راه اندازی شده است 
و امید است مشــکلات موجود رفع شــود. همه مواکب 
متناسب با حجم جمعیتِ عازم، برقرار و تسهیل در خروج 

و مسیرها هم در دست اقدام است.
وحیــدی دربــاره آخرین وضعیــت پرونده شــاهچراغ 
هــم با اشــاره به اینکــه متهمــان این پرونده توســط 
دســتگاه های اطلاعاتی و امنیتی دســتگیر شدند، تأکید 
 کــرد: با قدرت تمــام عناصر مرتبط به ایــن ترور ضربه 
خورده و دســتگیر شدند. تبعه برخی کشــورها در این 
پرونده متهم هســتند و خود تروریســت از تاجیکستان 

بوده است.
وی از افزایش برنامه حفاظتی از حرم شاهچراغ خبر داد 
و گفــت: برنامه حفاظتی تدارک دیده شــده، اقدام لازم 
انجام و علیه فرد هم شــلیک شده بود اما این اتفاق تلخ 
روی داد به همین خاطر برنامه های بیشتری برای امنیت 

منطقه در نظر داریم.

ایســنا- رضا مرادصحرایی، وزیر آموزش و پرورش در حاشــیه 
نشســت امروز هیئت دولــت و در جمع خبرنــگاران، بیان کرد: 
گمان بنده این اســت که در همه رشــته ها اعمــال ضریب ۴0 
درصد تأثیر قطعی سوابق تحصیلی در کنکور سبب شده است تا 
بچه های مناطق محروم بیشــتر وارد دانشگاه شوند. اما باید صبر 
کنیم تا نتیجه معلوم شــود. از طرف دیگــر موضوع دهک بندی 
و رابطــه دهک های درآمدی بــا آموزش موضوع بســیار دقیق 
و ظریفی اســت که باید بر روی آن کار شــود کــه چقدر از این 
 نابرابری که بیــن دهک اول با دهک دهم وجود دارد ناشــی از
 آموزش اســت. عوامل دیگری داریم که تأثیرگذار هستند و باید 

بررسی شوند.
  بحث جاماندگی از تحصیل باید به صورت دقیق تحلیل شود

وزیر آموزش و پرورش در پاسخ به پرسشی مبنی بر این که دلیل 
جاماندگــی از تحصیل چه می تواند باشــد و بــرای جلوگیری از 
آن چه تدابیر اندیشیده شــده است؟ بیان کرد: بحث جاماندگی 
از تحصیل بایــد به صورت دقیق تحلیل شــود. مثلًا از چه پایه 
تحصیلــی. اگر منظور از بدو ورود به مدرســه اســت که آن یک 
تحلیل دارد. اگر منظور کســانی هســتند کــه دوره ابتدایی را 
گذرانده اند اما برای دور دوم متوسطه نیامدند آن هم یک تحلیل 

دارد. هر کدام نیز دلایلی دارد.
  تقویت مدارس عشایری و شبانه روزی

متأســفانه از بعد از کرونا، تمام کشــورهای جهان شــاهد بحث 
خاتمه تحصیل پیش از پایان دوره متوســطه هســتند. در کشور 
مــا نیز همین اتفاق افتاده اســت. مهم ترین علت این اســت که 
ما مدارسی که ســرریز مدارس ابتدایی در مناطق محروم بودند 
یعنی تحصیل در آنجا ممکن می شــد مانند مدارس عشــایری و 

شبانه روزی، تضعیف شده بودند.
وی تأکید کرد: در دســتور کار دولت اســت که بــه طور جدی 
ایــن مــدارس را تقویت کند. عمدتــاً در یک روســتا تا قبل از 

پایــان دوره ابتدایی مدرســه وجــود دارد اما بعــد از آن همه 
 نمی خواهند ادامه تحصیل دهند. چون زندگی روســتایی مسائل 
خــاص خود را دارد. فلذا افراد به مدرســه ای در یک روســتا که 
مرکزیت دارد یا یک شــهر نزدیک بــرای ادامه تحصیل مراجعه 

می کنند.
  بیشترین جاماندگی از تحصیل را در استان سیستان و بلوچستان 

داریم
متأســفانه تعداد مدارس شــبانه روزی کاهش پیدا کرده اســت. 
از طــرف دیگر فقــر خانواده نیز در جاماندگــی از تحصیل مؤثر 
اســت. ما در اســتان هایی عموماً جا ماندگــی از تحصیل داریم 
کــه در دهک های پایین درآمدی هســتند. به عنــوان مثال ما 
بیشترین جاماندگی از تحصیل را در استان سیستان و بلوچستان 
داریم. برای سیســتان و بلوچســتان یک کارگروه ویژه زیر نظر 
معــاون اول رئیس جمهور تشــکیل شــده اســت. در آنجا بحث 
 هــای متعددی انجام شــده که چه کار کنیم تا موضوع انســداد 
مبادی بی ســوادی را در آنجا شروع کنیم. ما در 5 استان مشکل 

داریم.
  شــفافیت در عملکرد، پاسخگو بودن و حرکت در مسیر تحول 
وی در ادامــه در پاســخ به پرسشــی مبنی بر این کــه از نظر 
شــما رتبه عملکرد دولت چــه قدر اســت و وزارت آموزش و 
پــرورش چــه اقداماتی انجام داده اســت؟ بیان کــرد: ارزیابی 
عملکرد یک موضوع پیوســته اســت و دائماً باید اتفاق بیافتد. 
 قضــاوت در مــورد این را باید بــرای زمان اعلام نظــر ارزیابی 

عملکرد گذاشت. 
اما آن چه که برای ما مهم اســت شفافیت در عملکرد، پاسخگو 
بودن و حرکت در مســیر تحول است. این سه محور را به طور 
جــدی دنبال می کنیم. ادارات کل آموزش و پرورش در ســطح 
کشور دسته بندی شــده و اگر اداره ای ضعف هایی داشته تحت 

تعقیب قرار گرفته است. 

مهر- ســردار محمد پاکپــور، فرمانده نیروی زمینی ســپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی با اشــاره به فرارسیدن ایام اربعین 
حســینی، از آمادگی این نیرو برای خدمات رسانی به زائران 
اربعیــن در تمامی مبادی ورودی و خروجی کشــور خبر داد 
و اظهار داشت: امروز شــاهد امنیت پایدار در مرزها هستیم 
و مرزنشــینان در کنار نیروهای مسلح نقش مهمی در تأمین 
امنیت مرزهای کشــور دارند. در ســایه این امنیت پایدار در 
مرزها، نیروی زمینی سپاه در تمام مبادی ورودی و خروجی 

کشور آمادگی خدمات رسانی به زائران اربعین را دارد.
ســردار پاکپور افــزود: در مرزهای باشــماق کردســتان و 
تمرچیــن آذربایجان غربی با بســیج تمامــی امکانات برای 
خدمــت به زائریــن اربعین پــای کار هســتیم و امیدواریم 
رضایت مردم را جلــب کنیم. فرمانده نیروی زمینی ســپاه 
اضافه کرد: در راســتای خدمات رســانی به زائران پاکستانی 
که قصــد دارنــد از مســیر ایــران در راهپیمایــی اربعین 
 شــرکت کنند، در مرزهای جنوب شــرق از ظرفیت های این 
آن هــا تــردد  و  جابجایــی  در  تســهیل  بــرای   نیــرو 

 استفاده می کنیم.
  پست اورژانس سیار در مسیر راهپیمایی نجف تا اربعین

ســردار اخوان، معاون بهداری رزمی نیروی زمینی سپاه نیز 
عنوان کرد: تعداد ۳۸5 نفــر از کادر تخصصی بهداری رزمی 
نیروی زمینی سپاه در قالب چهار بیمارستان سیار تخصصی 
در مرزهای تردد زوار اربعین حسینی و یک بیمارستان و یک 

پست اورژانس ســیار در مسیر راهپیمایی نجف تا اربعین در 
کشور عراق به زائرین اربعین امام حسین )ع( خدمات رسانی 

خواهند کرد.
وی افــزود: با دســتور فرمانده نیروی زمینی ســپاه و تدابیر 
ســردار فرمانده کل سپاه، چهار بیمارســتان سیار تخصصی 
۳۶ تختخوابی در پایانه های مرزی ریمدان )جنوب شــرق(، 
باشــماق، مهران و خسروی )مرزهای کشــور عراق( توسط 
رزمندگان بهــداری رزمی نیــروی زمینی ســپاه احداث و 
راه اندازی شــده و مشغول خدمات رسانی به زوار عزیز اربعین 
حسینی است؛ همچنین، یک باب پست اورژانس سیار و یک 
باب بیمارستان ســیار تخصصی ۳۶ تختخوابی نیز در داخل 

کشور عراق راه اندازی خواهد شد.
معاون بهداری رزمی نیروی زمینی ســپاه با اشاره به خدمات 
پزشکی ارائه شده توســط این واحد به زائران اربعین، تأکید 
کرد: در ایــن بیمارســتان ها از حضور و ظرفیت پزشــکان 

متخصص قلب، ارتوپد، بیهوشــی، جراحی و طب اورژانس و 
زنان و پرستاران و فوریت های پزشکی و کارشناسان بهداشتی 
به صورت شــبانه روزی و تا پایان راهپیمایی اربعین اســتفاده 

خواهد شد.
وی با اشــاره بــه اینکه در ایــن بیمارســتان ها بخش های 
مختلــف کلینیکــی و پاراکلینیکــی، بهداشــت، مشــاوره، 
اورژانــس و داروخانــه و اتاق عمل فعــال خواهد بود، گفت: 
 آمبولانس هــا بــرای امدادرســانی در بیمارســتان ها و در 
طول زنجیره امــداد و انتقال اربعین فعال و عملیاتی و آماده 

به خدمت هستند.
ســردار اخــوان در پایان خاطرنشــان کرد: نیــروی زمینی 
ســپاه تعداد چهار باب بیمارســتان ســیار تخصصی دیگر را 
نیــز به صورت آماده بــاش برای بکارگیری و خدمات رســانی 
 به زوار اربعین حســینی در داخل و خــارج از مرزها در نظر 

گرفته است.

صداوســیما- آیت ا... احمد ، دبیر شــورای نگهبان در جلسه 
این شــورا طی ســخنانی گفت: دوشــنبه گذشــته روز جهانی 
مســجد بود؛ دلیــل این نام گذاری هم این اســت کــه این روز 
 ســالگرد آتش زدن مسجدالاقصی توســط عمال رژیم غیرقانونی 

اسرائیل است.
  مساجد باید با روحیه انقلابی اداره شوند

وی بــا بیان اینکــه این نام گــذاری که با نــگاه انقلابی صورت 
گرفته، نشــان می دهد که مســاجد باید با روحیه انقلابی اداره 
شــوند، افزود: فلسفه تأسیس مساجد یاد خداست و اگر متولیان 
مســاجد بتوانند این هدف را تحقق ببخشــند، ســرعت حرکت 
جامعه به سمت ارزش های الهی بیشــتر می شود. آیت ا... جنتی 
 همچنیــن مســاجد را بهترین محل بــرای ترویــج آموزه های 
زندگی دینی و پاســخگویی به شــبهات و مهم ترین پایگاه های 

جهاد تبیین دانست.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود به ســالروز شهادت شهید 
سید اسدا... لاجوردی اشــاره و خاطرنشان کرد: این شهید عزیز 
ناجوانمردانه توســط منافقین ترور شد و به درستی از سوی مقام 
معظــم رهبری، مؤمــن، مخلص و مجاهد فی ســبیل ا... خوانده 
شدند. دبیر شورای نگهبان ادامه داد: دشمنان ملت ایران همیشه 
فکر کرده اند این ترور ها حرکت انقلاب اسلامی را متوقف می کند، 
اما غافلند که برکت خون این شهدا موجب افزایش سرعت انقلاب 

به سمت دستیابی به آرمان هایش شده است. 
وی در بخش ســوم ســخنان خود به هفته دولت اشــاره کرد و 
گفت: در آســتانه هفته دولت و سالروز شهادت شهیدان رجایی 

و باهنر هستیم و یاد این شــهیدان را گرامی می داریم و به روح 
بلند همه شــهدایی که دشــمنان ایران اســلامی با ترور آن ها 
 تلاش کردند کشــور را از خدمات خالصانــه آن ها محروم کنند، 

درود می فرستیم.
  خدمت خالصانه به مردم، بهترین راه شکرگزاری نعمت فرصت 

خدمتگزاری
آیت ا... جنتی در پایان بــا بیان اینکه به همه مدیران و کارکنان 
دســتگاه های اجرایی و به ویــژه رئیس جمهور که با تلاش در پی 
حل مشکلات کشــور هســتند، خداقوت می گوییم و از خداوند 
می خواهیم توفیق خدمت بیشــتر را به آن هــا عطا کند، تأکید 
کرد: فرصت خدمت در نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران که 
حاصل مجاهدت های مجاهدان فی سبیل ا... است، نعمتی بی بدیل 
اســت و بهترین راه شکرگزاری این نعمت الهی، خدمت خالصانه 

به مردم است.

فارس- ســید صولت مرتضوی، وزیــر کار، تعاون و رفاه 
اجتماعی در حاشیه برگزاری جلسه هیئت دولت، گفت:  اگر 
خانوارهای 5 دهک ابتدایی، از 11 قلم مشــمول کالابرگ 
الکترونیکی اســتفاده کنند، به آنها 1۲0 هزار تومان یارانه 

تشویقی داده می شود.
وی دربــاره احتمال تغییــر دهک بنــدی خانوارها اظهار 
داشت: وزارت رفاه آزمون وسع را بررسی می کند و احتمال 
اینکــه تغییراتــی در دهک بندی ها صــورت بگیرد یعنی 
 عــده ای از دهک های بالا به دهک هــای پایین یا برعکس 

بروند، وجود دارد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: کســانی که به 
هــر طریقی یا ثبت نام نکرده اند و یــا جزو دهک 10 قرار 
گرفته انــد و یارانه به آنها تعلق نمی گیرد و یا نســبت به 
دهک بندی شان اعتراض دارند، می توانند به سامانه مراجعه 

و اعتراض خود را ثبت کنند.
مرتضوی با بیان اینکه موارد مورد بررسی قرار گرفته و به 
آنها پاسخ داده می شود، افزود: همکاران در حوزه معاونت 
رفاه و اقتصادی دوباره به اسناد تکلیفی که قانون بر عهده 
ما قرار داده است آزمون وسع را مجدداً بررسی می کنند و 
با بهر ه گیری از اطلاعات به  روز، احتمال دارد تغییراتی در 

دهک بندی ها انجام شود.
وی بیــان کرد: به ایــن معنا که ممکن اســت عده ای از 
دهک های بالا به دهک های پایین و یک عده از دهک های 
پایین به دهک های بالاتر بروند و این ارزیابی مجدد آزمون 
وســع هم در حال انجام اســت و نتایج آن در آینده اعلام 

می شود.
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی درخصوص کالابرگ هم 
توضیح داد: هر کســی که در 5 دهک نخست قرار داشته 
باشــد و یا در آینده در این 5 دهک قرار بگیرد مشــمول 
دریافت یارانه تشــویقی 1۲0 هزار تومان خواهد شد، این 

موضوع در دســت بررســی اســت و احتمالاً ظرف 10 تا 
15روز آینده نتایج آن اعلام خواهد شد.

مرتضوی ادامه داد: مطالبات معوق همه صندوق های تحت 
مدیریــت وزارت تعاون، کار و رفــاه اجتماعی حدود ۲10 
همت است و تکلیف دوباره ای در بودجه 1۴0۲ پیش بینی 

شده و ۷0 همت هم امسال دولت پرداخت می کند.
وی خاطرنشــان کرد: در جلسه کمیســیون اقتصادی که 
همین هفته برگزار شــد این موضوع به تصویب رسید که 
 سهام برخی از شرکت هایی که در لیست واگذاری قرار دارند 
بابت مطالبات ســازمان تأمین اجتماعی به همین سازمان 

واگذار شود.
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی همچنین درباره باقی 
مانده طلب ســازمان تأمین اجتماعی گفت: این طلب به 
واســطه تکالیفی که ایجاد می شود، هر سال افزایش پیدا 
می کند و سازمان حسابرسی این مورد را هم بررسی کرده 
اســت، اکنون مبلغ دقیق آن را ندارم اما حتماً بررســی و 

اعلام می کنم.
مرتضــوی دربــاره صندوق هــای بازنشســتگی نیز بیان 
 کرد: تکالیفی کــه مجلس و دولت بــرای این صندوق ها
 ایجاد می کند، هم مطالبات معوق آنها است و هم احکامی  

که ایجاد کرده اند.
وی عنــوان کرد: در ســال 1۴0۲ ، با هیــچ مانعی برای 
پرداخت حقوق و مســتمری بازنشستگان مواجه نیستیم 
و حتی یک ریال تســهیلات، استقراض و مازاد برداشت از 

بانک ها نداریم و این مساله مدیریت شده است.
وزیــر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی تصریــح کرد: با توجه 
بــه درآمد شــرکت ها و توجــه ویژه دولت بــه صندوق 
بازنشستگی کشور و تأمین اجتماعی تعهداتی که در لایحه 
بودجه 1۴0۲ برای دولت ایجاد شــده است به طور مرتب 

در حق صندوق ها پرداخت شده است.

وزیر کشور:

حفاظتازحرم»شاهچراغ«تشدیدمیشود

وزیر آموزش و پرورش:

اعمال۴۰درصدیسوابقراهرابرایدانشآموزان
مناطقمحرومبازکرد

 فرمانده نیروی زمینی سپاه مطرح کرد:

آمادگینیرویزمینیسپاهبرایخدمترسانیبهزائراناربعین

دبیر شورای نگهبان:

مساجدمهمترینپایگاههایجهادتبییناست

 وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی: 

احتمالتغییردردهکبندیهاوجوددارد

سخنگوی دولت خبرداد:
 ارتقای ارائه تسهیلات طرح کالابرگ 

الکترونیکی به 5 دهک
ایسنا- علی بهادری جهرمی، ســخنگوی دولت در حاشیه جلسه 
هیئت دولت با گرامی داشت سالروز شهادت شهیدان رجایی و باهنر 
و تبریک به مناســبت فرارســیدن هفته دولت، به ارائه توضیحاتی 
درباره مصوبات این جلسه پرداخت و گفت: پس از ارائه گزارشی از 
پیشرفت طرح کالابرگ الکترونیکی از سوی وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، مصوب شد که امکان اســتفاده از تسهیلاتی که در این 
مرحله از طرح برای ۳ دهک ابتدایی در نظر گرفته شــده بود، به 5 

دهک ابتدایی ارتقا یابد.
وی همچنین با بیان اینکه بیشتر مصوبات جلسه هیئت وزیران ناظر 
به اصلاح نکات اعلامی از ســوی هیئت بررسی و تطبیق مصوبات 
دولت با قوانین بود، عنوان کرد: آیین نامه نحوه جبران خسارت های 
وارده بــه کارکنان نیــروی انتظامی یکــی از آیین نامه هایی که به 
تصویب رســید؛ در این آیین نامــه چگونگی پرداخت دیه یا جبران 
خساراتی که احیاناً در حین مأموریت یا انجام وظایف کارکنان عزیز 

نیروی انتظامی به آنها وارد می شود، تعیین شده است.

وزیر امور اقتصادی و دارایی:
 ۴ بانک  دولتی برای اولین بار از زیان دهی 

خارج شدند
ایرنا- سیداحسان خاندوزی، وزیر امور اقتصادی و دارایی در حاشیه 
جلسه هیئت دولت اظهار داشت: در سالی که دولت مسئولیت را به 
دست گرفت بانک های ملی، کشاورزی، توسعه تعاون و سپه زیان ده 

بودند و سود تمامی بانک های دولت را صرف خود کرده بود.
زیان500 میلیارد تومانی 1۳ بانک دولتی در سال 1۴00

وزیر اقتصاد با اشاره به جزئیات زیان دهی بانک های ملی، کشاورزی، 
توســعه تعاون و ســپه از 1۳ بانک دولتی تصریح کــرد: به قدری 
زیان دهی این چهار بانک بالا بود که سود تمامی بانک های دولت را 
صرف خود کرده بودند و در صورت های مالی 1۴00 مجموعاً 500 

میلیارد تومان زیان برای کل 1۳ بانک دولتی شناسایی کردیم.
خاندوزی ادامه داد: با تدابیر ســخت گیرانه و انضباط بخشی که در 
سال 1۴01 انجام شــد، در آخرین اطلاعات ثبت شده در واپسین 
روز مجامــع دولتی ، از عدد 500 میلیارد تومان زیان مجموعه 1۳ 
بانک دولتی، در سال 1۴01 به ۷0 هزار میلیارد تومان سود مجموع 
بانک های دولتی رسیدیم که جهش بی سابقه ای در انضباط مالی و 
سخت گیری مدیریتی بود که در حوزه بانک های دولت انجام شد. 

وی یادآورشــد: با تدابیر اتخاذ شده درباره بانک سپه، این بانک هم 
در سال جاری از زیان دهی خارج می شود.

وزیر اقتصاد همچنین ابراز امیدواری کرد که مجموعه این اتفاقات 
در حوزه بانک های دولتی، بیمه ایران، مرکزی و پیشــرفت انضباط 
مالی، قاعده منــدی و پرهیز از هزینه های غیرضروری که بانک ها و 

بیمه های دولتی داشتند، عملکرد بهتری را شاهد باشیم.

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح ایران: 
حضور بیگانگان موجب اختلاف و تنش

 در منطقه می شود
ایرنا- ســردار سرلشکر محمد باقری، رئیس ســتاد کل نیروهای 
مســلح ایران در گفت وگوی تلفنی با ژنرال ذاکر حســن اف، وزیر 
دفاع جمهوری آذربایجان بر توسعه مناسبات و همکاری های دفاعی 

و نظامی دوجانبه تأکید کرد.
رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح در این گفت وگوی تلفنی با اشاره 
به توافقات ارزشــمند در ســال های گذشــته بین نیروهای مسلح 
جمهوری اســلامی ایران و جمهوری آذربایجان خاطرنشــان کرد: 
ســطح همکاری ها، ارتباط و تعامل بین نیروهای مســلح دو کشور 
در تمامی حوزه ها در حال پیشــرفت است و ما معتقدیم نیروهای 
مسلح می توانند عامل تقویت دوستی و برادری بین دو کشور شوند.

سرلشکر باقری از آمادگی کامل نیروهای مسلح جمهوری اسلامی 
جهت شــرکت در کمیسیون مشــترک نظامی در باکو خبر داد و 
تصریح کــرد: ایجاد امنیت و آرامش در مرزهای مشــترک تنها با 
همدلی و وحدت بین کشورهای همسایه امکان پذیر است و حضور 

بیگانگان در منطقه موجب تنش و اختلاف خواهد شد.
وزیر دفاع جمهوری آذربایجان نیز در این گفت وگو از آمادگی کامل 
نیروهای مسلح این کشور برای ارتقای سطح همکاری های دوجانبه 
نظامی و دفاعی خبر داد و گفت: ما همواره جمهوری اسلامی ایران 
را کشور دوست و نزدیک به خود می دانیم و از همکاری های نظامی 
در تمام حوزه ها استقبال می کنیم و ان شاءا... بتوانیم میزبان خوبی 
از هیئت ایرانی در آینده نزدیک در کمیســیون مشترک نظامی در 
باکو باشیم. در پایان این گفت وگوی تلفنی، ژنرال ذاکر حسن اف از 
سرلشــکر باقری، رئیس ستاد کل نیروهای مسلح ایران جهت سفر 

به کشور آذربایجان دعوت به عمل آورد.

وزیر نفت: 
سوخت جایگاه های بنزین تأمین است

فارس- جواد اوجی، وزیر نفت در حاشــیه برگزاری جلسه هیئت 
دولت، گفت:  به طور جدی یک کار مشترک بین وزارت نفت، وزات 
صمت و شــهرداری تهران را درخصوص کاهــش آلایندگی هوای 

تهران پیگیری می کنیم تا به زودی عملیاتی شود.
وی افــزود: مــا در این طــرح برقی شــدن خودروهــای عمومی 
اعم از تاکســی ها و وانــت بارها را پیگیری می کنیم. اشــخاص و 
ســرمایه گذارانی که در این حــوزه ســرمایه گذاری کنند، وزارت 
نفــت تقبل کرده تا ســوخت صرفه جویی شــده از این طریق را با 
پرداخت حواله ســوخت و یا پرداخت معادل قیمت آن سوخت به 
نرخ فوب خلیج فارس به سرمایه گذار انجام شود. این مسئله انقلابی 
در صنعت خودروســازی کشــور و کاهش آلاینده های هوای شهر 
تهــران به وجود می آورد. وزیر نفت از افزایش تولید نفت خام ایران 
به ۳ میلیون و ۳00 هزار بشــکه در روز خبــرداد و گفت: تا پایان 
شــهریورماه با افزایش 100هزار بشکه ای به عدد ۳ میلیون و ۴00 
هزار بشــکه خواهد رســید. وی ادامه داد: طی ۴ ماه اول سال 1۶ 
درصد بیشــتر گاز به نیروگاه ها دادیم یعنی روزانه ۳۶ میلیون متر 
مکعب به نیروگاه ها داده شد که در پی آن ظرفیت ۲0 میلیون لیتر 
سوخت مایع آزاد شده است. اوجی بیان کرد: در تمامی جایگاه های 
بنزین کشور عملیات سوخت گیری و سوخت رسانی انجام می شود.

به دنبال بی اثر کردن تحریم نفت در ماه های آینده هستیم
وزیر نفت با بیان اینکه به دنبال بی اثر کردن تحریم نفت در ماه های 
آینده هستیم، تصریح کرد:  هر میزان تشخیص می دهیم نفت تولید 

و صادر خواهیم کرد.
وی در خصــوص بنزین و تأمین آن برای کشــور، افزود: هیچ گونه 
بحث افزایش قیمت ســوخت نداریم و ســوخت جایگاه های بنزین 
تأمین است. همه پالایشگاه های ما با ظرفیت کامل فعال هستند و 
150 میلیون لیتر بیشتر از ۴ ماهه سال گذشته ذخایر بنزین داریم.
اوجــی اعلام کــرد کــه در تمــام جایگاه های ســوخت عملیات 
 سوخت رســانی طبق روال عــادی در جریان اســت و فضایی که

 رسانه های معاند به آن دامن زده بودند، خنثی شد.



 مدیرکل ستاد اجرایی فرمان امام )ره( در فارس:
۳۵۰ نفر از محلات کم برخوردار به کربلای معلی 

اعزام شده اند

حســین پورنورعلی، مدیرکل ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( در استان 
فارس از اعزام ۳۵۰ نفر از فعالین محلات و خانه های احســان به همراه 
خانه های امداد و بهزیســت به کربلای معلی در آستانه برگزاری اربعین 
حســینی خبر داد. حسین پورنورعلی در مراسم بدرقه زائرین گفت: در 
این ســفر تعداد ۳۵۰ نفر با حمایت بنیاد احســان ســتاد اجرایی امام 
خمینی )ره( با ۸ دســتگاه اتوبوس در قالب کاروان »رهســپاران عصر 

ظهور« به سمت کربلای معلی اعزام شدند. 
وی گفت: این کاروان در راستای حمایت و توانمندسازی فعالین محلات 

کم برخوردار ۲۰۲۰ برپا شده است. 
پورنورعلی بیان کرد: این ســفر به طول مجموعاً هفت روز که چهار روز 
آن خارج از کشور و دو روز آن در مسیر های مواصلاتی داخلی است که 

سفر آن ها از مرز مهران انجام می شود.

معاون حمل ونقل اداره کل راهداری فارس اعلام کرد: 
اختصاص بیش از ۳۰۰ دستگاه اتوبوس برای 

جابه جایی زائران اربعین

علیرضا امیــری، معاون حمل ونقــل اداره کل راهــداری و حمل ونقل 
جاده ای اســتان با اشاره به استقبال پرشــور مردم فارس از شرکت در 
مراسم اربعین حســینی در کربلا، گفت: ۳۰۰ دستگاه اتوبوس از سوی 
ناوگان حمل ونقل عمومی  برای جابه جایی زائران حســینی این اســتان 

اختصاص یافته است. 
امیــری گفــت: جا به جایــی زائــران اربعین حســینی اســتان از ۲۷ 
مــرداد آغــاز شــده و تــا ۲۵ شــهریورماه ادامــه دارد، بــه منظور 
پاســخگویی به حجم زائران حســینی و تســهیل در بازگشت زائران، 
 حــدود ۵۰ دســتگاه اتوبــوس نیــز از ســایر بخش ها به ایــن تعداد 

افزوده می شود. 
وی ادامــه داد: فروش ۷۰ الی ۸۰ درصد بلیت های اربعین حســینی به 
صــورت اینترنتی انجام می گیرد، ۲۰ تا ۳۰ درصد بلیت ها نیز به صورت 

حضوری در محل ترمینال ها برای زائران عرضه خواهد شد. 
معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان فارس 
در پایان ســخنان خود خاطرنشــان ساخت: شــماره تلفن شبانه روزی 
۱۴۱ مرکز مدیریت راه ها نیز در اختیار زائران اربعین حســینی است و 
مســافران علاوه بر آن می توانند با استفاده از اپلیکیشن ۱۴۱ شکایات، 
انتقادات، پیشنهادات و مشکلات خود را به این سامانه ارسال کرده و در 

کمترین زمان ممکن نتیجه را دریافت نمایند.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری وصنایع دستی 
فارس خبر داد:

 اشتغال 12۰ نفر با بهره برداری از پروژه گردشگری 
درهفته دولت

ســید مؤیــد محســن نژاد، مدیــرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی اســتان فارس از بهره برداری ۱۷ پروژه گردشگری استان 

فارس هم زمان با هفته بزرگداشت دولت خبر داد. 
محسن نژاد گفت: این پروژه ها شــامل یک هتل در شیراز، سه اقامتگاه 
بوم گردی در استهبان، شــیراز وکازرون، دو اقامتگاه سنتی و یک هتل 
بوتیک در شــیراز، یک واحد پذیرایی بین راهی در خومه زار ممســنی، 
یک اردوگاه و محوطه گردشــگری در فیروزآباد، هشــت دفتر خدمات 
مسافرتی و جهانگردی در شــیراز که با اختصاص اعتباری حدود 699 

میلیارد ریال به بهره برداری می رسد.
محسن نژاد همچنین گفت: با توجه به ضرورت حمایت از صنایع دستی و 
شاغلان و دست اندرکاران صنایع دستی و هنرهای سنتی بازارچه دائمی 
 صنایع دستی پاسارگاد نیز با اختصاص ۲۰۰ میلیارد ریال اعتبار همزمان 
با هفته دولت کلنگ زنی می شــود. وی با اشــاره به اینکه با بهره برداری 
از پروژه های فوق شــاهد اشتغال ۱۲۰ نفر به طور مستقیم خواهیم بود، 
گفت: با راه اندازی این پروژه ها تعداد زیادی نیز به طورغیرمستقیم شغل 

ایجاد می شود. 
محســن نژاد اظهار داشت: صنعت گردشــگری به عنوان یکی از صنایع 
اشــتغال زا به شــمار می آید که در این صنعت نســبت به سایر صنایع 

اشتغال با سرمایه گذاری کمتری صورت می گیرد.

دوره دانشجویی خط امام )ره( به همت
 بسیج دانشجویی فارس برگزار شد

دوره مکتبــی، بصیرتــی خط امام اســتانی)ره( با حضــور ۵۰۰ نفر از 
دانشــجویان بسیجی دانشــگاه های فارس در شهر مقدس قم، به همت 

ناحیه بسیج دانشجویی استان فارس برگزار شد.
سعید یوســفی، مسئول ناحیه بسیج دانشــجویی استان فارس در این 
دوره اظهار داشــت: دوره مکتبی، بصیرتی خط امام)ره( استانی با هدف 
آشــنایی دانشــجویان بســیجی با معارف و مبانی مکتب امام راحل و 
توانمندســازی کادر بسیج دانشــجویی برای نقش آفرینی منسجم تر و 
مؤثرتر در دانشــگاه ها برگزار شد. وی با بیان اینکه دوره خط امام )ره( 
استانی ویژه مســئولین و اعضای شورای بسیج دانشجویی دانشگاه های 
اســتان با حضور اساتید برجســته کشوری برگزار شــد، افزود: هویت 
دینــی، انقلابی، میدان داران انقلاب اســلامی، عدالت در آرمان انقلاب 

و امیدآفرینی در گام دوم انقلاب از موضوعات کارگاه های دوره است.
مســئول ناحیه بسیج دانشــجویی اســتان فارس اضافه کرد: فعالیت 
دانشــجویی در نگاه امامین انقلاب اسلامی، هندســه انقلاب اسلامی، 
جریان شناسی سیاســی، نگاه تمدنی به انقلاب، نقشه راه جهاد تبیین 
و جنگ روایت ها در رســانه از موضوعات دیگــر کارگاه های دوره خط 

امام)ره( استانی است.
یوســفی با بیان اینکه زیارت حرم مطهر حضرت معصومه)س( و مسجد 
مقدس جمکران، لیگ مناظره، اکران فیلم، برنامه های ورزشــی، یادواره 
شهدا، گعده های دانشــجویی و... از جمله فعالیت های فوق برنامه برای 
دانشجویان دوره برنامه ریزی شــده بود، ادامه داد: کتاب های همرزمان 
حســین)ع(، طرح کلی اندیشه اســلامی در قرآن، ولایت فقیه و تفسیر 
 نهج البلاغــه در دوره خــط امــام)ره( در دوره خط امام)ره( اســتانی 

تدریس شد.

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان مرودشت:
74۰ تن بادام مرودشت روانه بازار گردید

منصور امیریان، مدیر جهاد کشــاورزی شهرستان مرودشت از برداشت 
بادام از سطح ۸6۰ هکتار از باغات شهرستان مرودشت خبر داد. 

امیریان بیان کرد: ۵۰۰ هکتار از باغات باغات بادام شهرستان به صورت 
دیم و ۳6۰ هکتار به صورت آبی کشت گردیده اند و ارقام مورد استفاده 

از نوع محلی، دیرگل، شاهرودی ۸ و ۱۲ می باشد.
ایشان با اشــاره به اینکه میزان برداشت محصول در باغات دیم به طور 
متوســط ۸۰۰ کیلوگرم در هکتــار و در باغات آبــی، ۱۵۰۰ کیلو گرم 
در هکتــار پیش بینی می گردد، افزود: عمده باغات بادام شهرســتان در 
روســتاهای دشتک، حصار و قصر خلیل از بخش درودزن واقع شده اند. 
امیریــان اظهار کرد: از عمده آفات و بیماری های موجود در باغات بادام 
شهرســتان می توان به زنبور مغزخوار بــادام و بیماری لکه آجری بادام، 
اشــاره کرد که در این زمینه روش های مناسب مبارزه به صورت تئوری 

و عملی به باغداران آموزش داده شده است.
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی
تابعیــت  شــدن  محــرز 
حادثه  دو  تروریســت های 
و  )ع(  شــاهچراغ  حــرم 
میزبانی شهر شیراز از جمعیت قابل توجه اتباع غیرایرانی باعث 
شد که مسئولان به فکر سامان دهی اتباع براساس ورود مجاز 

به کشور شوند.
طرحی که به گفته مسئولان قرار است براساس کارت هویتی 
 اجازه اســکان اتبــاع را به خصوص در بافــت تاریخی اطراف 

حرم بدهد.
مدیرکل امور اتباع و مهاجران خارجی استانداری فارس گفت: 
هرگونه عقد قرارداد اجاره و رهن واحدهای مســکونی اطراف 
حرم مطهر شاهچراغ)ع( و منطقه تاریخی فرهنگی شهر شیراز 
به اتباع خارجی غیرمجاز ممنوع است. بهرنگ قربانی  در حاشیه 
نشست خبری استاندار فارس در آستانه فرارسیدن هفته دولت، 

اظهــار کرد: با توجه به حمله تروریســتی اخیر به حرم مطهر 
شاهچراغ )ع( مصوباتی در خصوص اطراف حرم مطهر تدوین 
شــد که بر اساس این طرح هم وطنان و همشهریان در منطقه 
هشت شــیراز و محدوده حرم مطهر حضرت احمد بن موسی 
)ع( اجازه واگذاری و ســکونت در منــزل را به صورت رهن یا 
اجاره به اتباع خارجی غیرمجاز نخواهند داشت. وی افزود: در 
راســتای اجرای قانون در صورت مواجهه با این اقدام هرگونه 

اقدامات سلبی در دستورکار خواهد بود.
مدیــر کل امور اتبــاع و مهاجرین خارجی اســتانداری فارس 
خاطرنشان کرد: در استان فارس ۳۵۸ هزار نفر تبعه خارجی با 
انواع مدارک اقامتی وجود دارد که از این تعداد در سال گذشته 
۱۲۰ هــزار نفر بعــد از روی کار آمدن مجدد دولت طالبان به 

استان فارس آمدند.
قربانی با اشــاره به اینکه در خصوص اتباع بیگانه در ســطح 
کشــور، خلأ یک سازمان مستقل که امور اتباع را پیش ببرد و 
ســازمان دهی کند احساس می شود، تأکید کرد: آخرین قانون 
در خصوص اتباع بیگانه مربوط به سال ۱۳۱۰ است و به دلیل 
این خلأ قانونی، با مشــکلاتی در این حوزه مواجه هستیم. وی 
تأکید کرد: در شناســایی و سرشــماری اتباع بیگانه، داشتن 

مدرک سرشماری، به معنای مجاز بودن تلقی نمی شوند و این 
مدرک ، معتبر نیست.

مدیــرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی اســتانداری فارس با 
بیــان اینکه حضور اتباع خارجی در اســتان هم فرصت و هم 
تهدیدهایی را ایجاد کرده است، ادامه داد: هموطنان از بعضی 
مشاغل استان فارس استقبال نمی کنند، در بعضی کارخانجات 
بــا کمبود کارگر مواجه هســتیم و به این دلیــل اتباع بیگانه 

جایگزین نیروی کار ایرانی می شوند.
قربانی اضافه کرد: در مکان هایی همچون آجرپزی شهرســتان 
کوار، ســنگ بری های شهرستان نی ریز و بعضی مرغداری های 

استان حضور کارگران تبعه بیگانه را شاهد هستیم.
  هیچ تبعه خارجی نمی تواند به عنوان فروشنده در صنوف 

کار کند
 وی تصریح کرد: تقســیم بندی مشــاغل برای اتباع بیگانه در 
اســتان فارس صــورت گرفتــه و این موضوع بــه فرمانداران 
شهرســتان ها ابلاغ شده است که در مشــاغلی که نیروی کار 
ایرانی توان و انگیزه کار دارد، به کارگیری اتباع خارجی ممنوع 

است.
مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری فارس تأکید 

کرد: به عنوان نخستین استان در کشور، ممنوعیت فروشندگی 
اتباع بیگانه در اســتان از نیمه خردادماه اعمال شد. پیرو این 
قانون هیچ تبعه خارجی نمی تواند در ســطح استان به عنوان 
فروشــنده در صنوف مختلف مشــغول به کار باشــد. قربانی 
خاطرنشــان کرد: این اقدام هنوز به صورت کامل انجام نشده 
و شناسایی این افراد که در این شغل در بازار و صنوف مختلف 
فعالیت دارند، کمی  زمان بر اســت. وی اظهار کرد: با توجه به 
تمرکز جمعیتی این افــراد که به ویژه در بازار وکیل و منطقه 
اطراف حرم مطهر حضرت شاهچراغ ساکن هستند، در صورت 
هرگونه همکاری نکردن صنوف با ایــن طرح با آن ها برخورد 

می شود و این صنوف پلمب خواهد شد. 
 ظرفیت ثبت نام دانش آموزان اتباع بیگانه 4۰ درصد اعلام 

شد
مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری فارس در این 
نشســت به ثبت نام دانش آموزان اتباع بیگانه در مدارس اشاره 
و اظهار کرد: بنا بر مصوبه ابلاغی کارگروه ســامان دهی استان 
به اداره کل آموزش و فرمانداران شهرستان ها، حداکثر ثبت نام 
دانــش آموزان اتباع خارجی در مدارس با ظرفیت ۴۰ درصد و 

برای دانش آموز ایرانی 6۰ درصد است.

مدیرکل امور اتباع و مهاجران خارجی استانداری فارس با اشاره به تدوین مصوبات اسکان اطراف حرم خبر داد: 

سکونت اتباع به شرط
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 گروه خبر- لیلا غضنفری
 استاندار فارس گفت: ۸۳۷ پروژه در سطح استان 
در آســتانه فرارسیدن هفته دولت به بهره برداری 
خواهد رسید که سهم بیشترین پروژه های افتتاح 

شده مربوط به شهر شیراز است. 
محمدهادی ایمانیه در آســتانه فرارسیدن هفته 
دولت در نشست خبری خود با خبرنگاران اظهار 
کرد: در هفته دولت ۸۳۷ پــروژه به بهره برداری 
می رسد اما افتتاحیه رسمی  و روبان چینی پروژه ها 
همزمان با سفر ریاست جمهوری خواهد بود. وی 
افزود: ارزش اعتباری این پروژه ها ۴۵ هزار و 9۰۰ 
میلیارد تومان اســت و در مقایسه با سال گذشته 
که تعداد پروژه های مورد بهره برداری ۷۸۲ پروژه 
با ۷,6۰۰ میلیارد تومان اعتبار بوده اســت، رقم 

ریالی پروژه ها شش برابر افزایش داشته است.
افتتاح  پروژه های  صدر  در  شیراز  شهرداری    

هفته دولت
استاندار فارس به بیشترین تعداد افتتاح پروژه ها 
در هــر شهرســتان اشــاره و خاطرنشــان کرد: 
بیشــترین تعداد پروژه در شــهر شــیراز با ۱۲6 
پروژه و ۳,۷۰۰ میلیارد تومان اعتبار است و پس 
از آن شهرستان های ســپیدان، داراب، کوه چنار، 
خفر، قیروکارزین، لار، فســا، نورآبــاد، کازرون، 
خنج، سرچهان، استهبان، اوز، لامرد، آباده، خرم 
بید، نی ریز، زرین دشــت، مهر، بختگان، رســتم، 
مرودشــت و زرقان دارای بیشــترین پروژه های 

افتتاحی هستند. 
ایمانیه تصریح کــرد: در رتبه بندی اعتباری نیز 
از ۴۵9 میلیــارد ریــال اعتبــار پروژه های هفته 
دولت امســال اســتان، ۱۰ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان مربوط به شهرستان نی ریز به دلیل افتتاح 
کارخانه فولاد غدیر این شهرستان است و پس از 
آن شهرستان های کوار، فیروزآباد و شهر شیراز به 

عنوان چهارمین شهر در رتبه بندی اعتبارات قرار 
دارد. وی به تقسیم بندی پروژه های اجرایی در هر 
سازمان اشاره کرد و ادامه داد: شهرداری ها با ۱۴۵ 
پروژه و یک هزار و ۸۰ میلیارد تومان اعتبار، اداره 
کل راهداری و حمــل و نقل جاده ای ۱۰6 پروژه 
با ۱,۲۰۰ میلیارد تومان اعتبار بیشــترین تعداد 
پروژه های افتتاحــی را دارند و پس از آن کمیته 
امداد، شــرکت توزیع برق، بنیاد مسکن، ورزش 
و جوانان، مخابرات، شــرکت گاز، دانشــگاه علوم 
پزشکی و جهاد کشــاورزی و سایر دستگاه های 

اجرایی می باشد. 
  رتبه 2۳ آب منطقه ای

اســتاندار فارس مبنی بر تعــداد پروژه های آب 
منطقه ای با توجه به مشــکلات موجود در حوزه 
آبرسانی استان، تأکید کرد: شرکت آب منطقه ای 
استان در میان ۳9 سازمان از نظر تعداد پروژه، در 
رتبه ۲۳ قرار دارد. ایمانیه اضافه کرد: از نظر مبلغ 
ریالی از میان ۳9 دستگاه اجرایی، سازمان صمت 

۲۴ هــزار میلیارد تومان از مجموع اعتبارات را به 
خود اختصاص داده است و پس از آن اداره کل راه 
و شهرســازی فارس با 6 هزار میلیارد تومان، آبفا 
استان و شــهرداری ها پس از این سازمان ها قرار 
دارند. وی به پروژه های شاخص مورد بهره برداری 
در هفته دولت اشاره کرد و گفت: نخستین پروژه 
شــاخص مورد بهره برداری پــروژه »فولاد غدیر 
نی ریز« بــا اعتبار ۱۰ هزار میلیارد تومان، پس از 
آن فولاد کوار با اعتبار هشت هزار و 9۰۰ میلیارد 
تومان، آزادراه شــیراز اصفهان با ۳۰ هزار میلیارد 
تومان و توسعه کارخانه سدیم کربنات فیروزآباد 
۳,۳۰۰ میلیارد تومان، تأسیســات آب و فاضلاب 
شهرســتان فیروزآباد و افتتاح شرکت پترو پایش 
شهرستان مهر، باند دوم محور جهرم لار، ایستگاه 
متــروی عادل آباد با 6۷۰ میلیــارد تومان و خط 
دوم آبرســانی از ســد درودزن به شیراز با اعتبار 
شــش هزار میلیارد تومان از جملــه این پروژه ها 
اســت. تکمیل ساختمان سد  هایقر در فیروزآباد، 

ایســتگاه بــرق ۱۳۲ کیلو ولت در شهرســتان 
خنج، بیمارســتان امام حسین )ع( در شهرستان 
فســا، پردیس ســینمای جوان با هفت ســالن 
ســینمایی از دیگر پروژه های مــورد بهره برداری 
 در هفتــه دولت بود که اســتاندار فارس به آن ها 

اشاره کرد. 
ایمانیه درپاســخ به سؤال خبرنگار سبحان درباره 
میزان اشتغال زایی طرح های افتتاحیه هفته دولت 
گفت: تعداد تقریبی اشــتغال مســتقیم حاصل 
از بهره بــرداری این پروژه هــا 6۵۰۰ نفر و میزان 
اشتغال غیرمستقیم ۳۰ هزار نفر است همچنین 
۲۷ هزار میلیارد تومان از اعتبارات پروژه های قابل 
افتتاح در هفته دولت توســط بخش خصوصی و 
مابقی توسط دولت تأمین شده است. او در پاسخ 
به مطالبه دیگر روزنامه ســبحان درباره نســبت 
تســهیلات به ســپرده و رتبه ۳۰ فارس در میان 
۳۱ استان کشور با بیان اینکه برابر با اعلام رسمی 
 وزارت اقتصــاد و دارایــی هر بانــک باید حداقل 
نزدیک به ۵۰ درصد از منابع خود را در اســتان 
هزینه کند، افــزود: بانک هایی که این موضوع را 

رعایت نکنند، شعبشان تعطیل خواهد شد.
  پروژه های با بیش از ده سال سابقه

 اســتاندار فارس در پرسش دیگر سبحان گفت: 
آزادراه شیراز اصفهان، بیمارستان امام حسین)ع( 
فسا و ساختمان ســد  هایقر فیروزآباد پروژه های 
با بیش از ۱۰ ســال ســابقه اســت که در دولت 

سیزدهم به بهره برداری می رسد.
رئیس شــورای تأمین فــارس در بخش دیگری 
از صحبت هــای خــود درباره امنیت بخشــی به 
حرم های مطهر )ع( با بیان اینکه اقدامات جدیدی 
بــرای ارتقای ایمنــی حرمین شــریف واقع در 
شیراز، مصوب شده است، گفت: یکی از مباحث، 
تقویت وضعیت امنیت پیرامون حرم های حضرت 

شــاهچراغ )ع( و حضرت سیدعلاءالدین حسین 
)ع( بوده کــه نصب دوربین هایی در این محدوده 

مدنظر است.
ایمانیه خاطرنشان کرد: براساس مصوبه اخیر، در 
محدود بافت ۵۷ هکتاری اطراف حرم های شریف، 
سکونت اتباع بیگانه کاملًا ممنوع شده است، مگر 
اینکه اداره اطلاعات، این اجازه را برای فرد یا افراد 
صادر کرده باشد. هیچ کارفرمایی در شیراز برای 
هیچ یک از مشــاغل اعم از ساختمانی، باغبانی، 
کشــاورزی و..... اجازه به کارگیری اتباع بیگانه را 

ندارد، مگر با مجوز مستقیم اداره اطلاعات.
استاندار فارس ضمن تأکید براینکه تمکین نکردن 
از ایــن مصوبه توســط مالکان امــلاک محدوده 
پیرامونــی حرم یا کارفرمایــان، منجر به برخورد 
قانونی و مواجهه افراد با اتهام ضدامنیتی خواهد 
شد، گفت: براساس مصوبه شورای امنیت کشور، 
امنیت حرم سیدعلاالدین حسین)ع( نیز به سپاه 

واگذار شده است.
او در خصوص ارز ویژه اربعین حسینی نیز گفت: 
براساس قول رئیس شورای هماهنگی بانک های 
فارس، ساعات کار بانک ملی در استان برای این 
موضوع افزایش یافته و قرار بر افزایش شعب بانکی 
نیز بوده است؛ لذا از این پس اگر شاهد صف برای 
دریافت ارز اربعین در شیراز بودیم، به استانداری 

گزارش شود.
اســتاندار فارس رویکرد استان در اقدامات انجام 
شــده در بحث تحقق شعار سال، گفت: در بحث 
تورم با نگاه ایجاد هزار فروشگاه از تولید تا توزیع 
به دنبال جلوگیری از گران فروشی و رسیدن اقلام 
مورد نیاز شــهروندان با قیمت مناسب هستیم و 
در بحــث تولید نیز به زودی آمــار این حوزه در 
شــش ماهه نخســت امســال را به اطلاع مردم 

خواهیم رساند.

محمد هادی ایمانیه، استاندار فارس در ستاد هماهنگی اربعین 
استان بر ضرورت توجه به مســائل رفاهی زائرین تأکید کرد 
و مســئولین اســتانی را موظف نمود تا در حــد مقدورات و 
 اختیارات خود نسبت به تأمین اقلام رفاهی و آسایشی زائرین 

اقدام نمایند.
 اســتاندار فارس با اشــاره بر اینکه با هم افزایی و مشــارکت 
می تــوان، در امــور فرهنگــی و پشــتیبانی زائــران حــرم 
سیدالشــهدا )ع( تســهیل ایجاد کــرد افــزود: برخی اقلام 
مــورد نیاز به صورت قرضــی از ســازمان ها در اختیار مراکز 
درخواســت کننده قرار گیــرد تا حداکثر خدمــات فرهنگی 
 رفاهی و پشــتیبانی در مســیر پیاده روی اربعیــن به زائران 

ارائه شود.
 شورای هماهنگی بانک ها مراحل اخذ ارز را تسهیل نماید

وی با اشــاره به اینکه ۲۰۰ هزار دینار عراق به زائران اربعین 
اختصاص می یابد، اظهار داشــت: شورای هماهنگی بانک های 
اســتان موظف است با استفاده از همه امکانات بانکی از جمله 
افزایش شــعب یا افزایش ســاعت کاری مراحل اخذ ارز برای 
مردم را تســهیل نماید تا شاهد هیچ گونه صفی برای دریافت 

ارز در استان نباشیم.
در ابتدای این جلسه رؤسای ســازمان ها، نهادها و ارگان های 
مختلــف از جمله راهداری و حمل و نقل جاده ای، دانشــگاه 
علوم پزشــکی شیراز، اداره کل فرودگاه های استان، شهرداری 
شــیراز، اداره کل گمرک، شورای هماهنگی بانک های استان، 
سازمان حج و زیارت فارس، ستاد بازسازی عتبات عالیات، اداره 
کل اتباع استان، صدا و سیمای مرکز فارس و... نسبت به ارائه 
عملکرد و اقدامات خود گزارشــی را به نماینده عالی دولت در 

فارس ارائه کردند.
در این جلســه همچنین راه های حل مشــکلات پیش روی 
دســتگاه های خدمات رسان بررســی و تصمیمات لازم برای 

تسهیل در زیارت اربعین زائرین عتبات عالیات اتخاذ شد.
تعامل دولت و بخش خصوصی، رویکرد دولت  افزایش   

سیزدهم
ایمانیه همچنین در پایان شــصت و نهمین جلســه شورای 
گفت وگوی دولت و بخش خصوصی، تشکیل این قبیل جلسات 
را بسیار ارزشمند دانست  و افزود: تشکیل این جلسات همواره 

مورد تأکید ریاست جمهور و دولت سیزدهم بوده است.
 استاندار فارس اظهار داشت: همواره از نظرات بخش خصوصی 
به ویژه در مباحثی همچون ســرمایه گذاری، صنعت، معدن، 
کشاورزی، باغداری و ســایر مسائل مرتبط با این بخش بهره  

خواهیم برد. 
وی تصریــح کرد: عمدتاً معتقدیم این گونه مباحث هر چه از 
دولتی بودن خارج شــود و به دست مردم و با مشارکت مردم 
به سرانجام برسد ارزشمند است که در راستای توسعه کشور 

و استان خواهد بود. 
 ایمانیه در ادامه به مباحث مطرح شده در این جلسه اشاره کرد 
و گفت: در این جلســه مسائل مختلفی به بحث و تبادل نظر 
گذاشته شد؛ اختلاف نظری مابین سازندگان، نظام مهندسی 
و حوزه دولتی وجود دارد که مقرر شد کمیته مخصوصی این 
موضوع را پیگیری و در جلسه آتی نتیجه را برای تصمیم گیری 

در شورا مطرح کند.
 شــکایت گندم کاران برای اخذ خسارت تأخیر دریافت 

مطالبات
 وی، ادامه داد: شــکایت گندم کاران مبنی بر اخذ خسارت در 
تأخیــر دریافت مطالبات موضوع دیگری بود که مطرح شــد 
و امیدواریم با همکاری شــورای گفت وگــوی دولت و بخش 

خصوصی کشور و حمایت ایشان مرتفع شود.
رئیس شــورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی اســتان 
افزود: مقرر شد مشکلات انبوه سازان و صادر کنندگان در حوزه 
مالیات، با همکاری مدیرکل مالیاتی استان در کمترین زمان 
ممکن مرتفع شود و گزارش آن نیز در جلسه بعدی به استماع 

اعضا خواهد رسید.

استاندار فارس در ستاد هماهنگی اربعین حسینی تأکید کرد:

 ضرورت هم افزایی همه دستگاه  ها در تسهیل
سفر اربعین

محمدمهدی ســرفراز شــکوهی، مدیــرکل ورزش و جوانان 
فارس با اظهار اینکه در کشــور پنج هزارپروِژه ورزشــی نیمه 
تمام وجــود دارد که فارس با حدود ۵۰۰ پروِژه در صدر قرار 
دارد،  گفــت:  امیدوار هســتم این قصه پرغصــه که یک دهم 
 پروژه نیمه تمام کشــور متعلق به فارس اســت به زودی به 

سرانجام برسد.
مدیــر کل ورزش و جوانان فارس  بیان کــرد: خیرین زیادی 
در فارس هســتند که درحوزه های مختلف از جمله آموزش، 
 درمان و بهداشــت کمک می کنند اما این امر در ورزش وجود 
نــدارد که بتوانیم باری از مشــکلات زیاد بــه ویژه در زمینه 

عمرانی از روی دوش ورزش برداریم.
  آرزوی مردم فارس

وی بــه ۲ پروژه ملــی همچون ســالن 6هزار نفره شــهید 
ســلیمانی و ورزشــگاه ۵۰ هزار نفــره پارس اشــاره کرد و 
گفت: یکــی از آرزوهای مردم فارس و بــه ویژه علاقه مندان 
 به ورزش اســت که این۲ ورزشــگاه بزرگ آماده بهره برداری 

شود.
این مقام مســئول ادامه داد: برای تکمیل ســالن 6 هزار نفره 
که می تواند میزبان مســابقات بین المللی باشد، پیمانکار آن 
مشــخص شده و کار اتمام آن سرعت خوبی دارد و امیدداریم 

در زمانی کوتاه به بهره برداری برسد.
  سفر دور دوم رئیس جمهور به فارس

شــکوهی اضافــه کــرد: مقررشــده در ســفر دوم دولت به 
فارس از ورزشــگاه پارس شــیراز که بزرگ ترین ورزشــگاه 
جنوب کشــور اســت فازبندی آن انجام شده است و شرکت 
توســعه و تجهیــز وزارت ورزش، و اســتانداری فارس پای 
کار هســتند تا بتوانیم همین امســال بخــش فوتبال آن را 
 در مــدار بهره برداری قرار دهیم و میزبان مســابقات مختلف

فوتبال باشیم.
  حال ورزش پایه فارس خوب نیست

وی بــا اظهاراینکــه حــال ورزش پایــه در فــارس خــوب 
 نیســت، تأکیــد کــرد: تــا زمانــی که ایــن اتفــاق نیفتد

در بحــث ورزش قهرمانــی موفــق نخواهیــم شــد. در ۱۰ 
ســال گذشــته در ورزش پایــه رتبــه بالای ۱۰ در کشــور 

داشــتیم اما هــم اینک همه هــم و غم خــود را در ورزش 
پایه گذاشــته ایم و تاکنون ۱۲ مدال طلا ورزشــکاران فارس 
به دســت آوردند کــه در جدول رده بندی رتبــه یک داریم 
 و بســیار امیدوار هســتیم در نهایــت جزء چهــار تیم اول

 کشور باشیم.
سرفراز شــکوهی اضافه کرد: نخستین برنامه ما تعیین برنامه 
زمان بندی برای تکمیل پروژه های ورزشی است و عمده توان 
و تمرکز پرسنل اداره کل ورزش و جوانان به این امر اختصاص 

داده شده است.
   4۰ پروژه آماده افتتاح است

وی گفــت: هم اینــک ۴۰ پروژه ورزشــی در فــارس آماده 
افتتاح اســت کــه بخشــی از آن در هفته دولت و بخشــی 
 دیگــر نیــز در هفتــه تربیــت بدنی ســال جــاری افتتاح 

می شود.
شــکوهی افزود: در گذشــته ۲۴ تیم از فــارس در لیگ های 
مختلف حرفه ای شــرکت داشــت اما هم اینک تنها سه تیم 
داریم و با همکاری رئیس فراکســیون ورزش مجلس، شرکت 
نفت و گاز زاگرس جنوبی پای کار آمده است و از اردیبهشت 
ســال جاری که رایزنی شروع شد، به سر انجام رسید و مقرر 
شــده چندین تیم از فارس تحت حمایت قــرار دهد که اگر 
افرادی از این موضوع مطلع می شدند نمی گذاشتند این اتفاق 

خوب بیفتد.
شــکوهی گفت: امیدوارم در طول مسئولیتم دراین امر خطیر 
که امانت الهی اســت بتوانم خدمت گزار باشــیم وشــرمنده 

وجدان خودمان نباشم.

 مدیرکل ورزش و جوانان فارس عنوان کرد:

فارس  رتبه نخست کشور در پروژه های نیمه تمام ورزشی

استاندار فارس در پاسخ به سبحان خبر داد:

اشتغال بیش از ۳۰هزار نفر رهاورد هفته دولت در فارس
 بانک ها باید حداقل نزدیک به ٥٠ درصد از منابع خود را در استان هزینه کنند

س : طاهره حیاتی
عک



ایسنا- سه نماینده ارشــد جمهوری خواه آمریکا با انتقاد 
شــدید از توافق اخیر دولت بایدن با ایران برای آزادی پنج 
آمریکایی در ازای آزادســازی پول بلوکه شــده ایران، آن را 
خطرناک توصیــف کردند. هیل، مایکل مــک کال، رئیس 
کمیته روابط خارجی مجلس نمایندگان، اســتیو اسکالیز، 
رهبر اکثریت مجلس نمایندگان و الیز اســتفانیک، رئیس 
کنفرانس جمهوری خواهــان مجلس نمایندگان آمریکا در 
نامه خود خطاب به دولت بایدن نسبت به توافق اخیر تهران 
و واشنگتن که موجب آزادسازی شش میلیارد دلار از وجوه 
مسدود شــده ایران در کره جنوبی شــده است، به شدت 
ابراز نگرانی کردند. این نمایندگان با استناد به خبر ادعایی 
روزنامه وال استریت ژورنال در تاریخ ۱۱ اوت )۲۰ مردادماه( 
مبنی بر اینکه سرعت غنی ســازی اورانیوم خود را کاهش 
داده اســت، دولت جو بایدن را به دســتیابی به یک توافق 

محرمانه با ایران ذیل توافق تبادل زندانیان متهم کردند.
آنهــا در ادامه با ادعای اینکه این توافقات با یکدیگر مرتبط 
هســتند تأکید کردند: هر گونه توافــق یا قراردادی با ایران 
که برنامه غنی ســازی این کشــور را به طور کامل و دائمی 
متوقــف نکند این نگرانی را ایجاد می کند که دولت شــما 
در حال حمایت از برنامه هســته ای ایران است، درحالی که 
فعالیت های هســته ای این کشور امنیت ملی ایالات متحده 

را تهدید می کند.
رهبران جمهوری خواه مجلس نمایندگان آمریکا همچنین 
گفتند که اگر این توافق درســت باشد، مفاد قانون بازنگری 
توافق هســته ای ۲۰۱5 را نقض می کنــد که دولت را ملزم 
کرده است که هرگونه تصمیم در مورد برنامه هسته ای ایران 

را به اطلاع کنگره برساند.
این ادعاها در حالی مطرح می شود که دولت بایدن و مقامات 
جمهوری اسلامی ایران هرگونه ارتباط میان مذاکره با ایران 
در مورد تبادل زندانیان و آزادی وجوه مسدود شده اش را با 
سایر مسائل، از جمله با گفت وگوهای هسته ای رد کرده اند.

ایــن توافق که در اوایل ماه جــاری )میلادی( به طور علنی 
توســط دولت آمریکا تأیید شــد، شــش میلیــارد دلار از 
دارایی هــای حاصل از فروش نفت ایــران را در کره جنوبی 
در ازای آزادی پنج آمریکایی که اخیراً به حبس خانگی در 
تهران منتقل شــده اند، آزاد کرده است. ایالات متحده طبق 
این توافق همچنین در نظر دارد برخی از زندانیان ایرانی را 
در آمریکا آزاد کند. دولت آمریکا گفته است که این وجوه در 
بانکی در قطر نگهداری و تنها برای مصارف بشردوستانه آزاد 
می شــود. رهبران جمهوری خواه مجلس نمایندگان آمریکا 
در نامه خود که روز دوشــنبه امضا شده است، ادعا کردند 
که این توافق همچنین ایران را به گروگان گیری بیشــتر در 
آینده تشویق خواهد کرد و ممکن است ایران در آینده پول 
بیشــتری مطالبه کند. روزنامه نیویورک تایمز در اواسط ماه 
جاری اولین بار گزارش داد که تهران و واشنگتن به توافقی 
دســت یافته اند که بر اســاس آن، پنج آمریکایی بازداشت 
شده در ایران در ازای آزادی چند زندانی ایرانی و دسترسی 
تهران به شــش میلیارد دلار از دارایی های مسدود شده اش 
در کره جنوبی برای مصارف بشردوستانه، اجازه ترک ایران 
را پیدا خواهند کرد. سپس نمایندگی ایران در سازمان ملل 
در رابطه با این اخبار اعلام کرد: به عنوان بخشــی از توافق 

همکاری بشردوســتانه که با میانجی گری یک دولت ثالث 
حاصل شده است، ایران و آمریکا پذیرفته اند که متقابلًا پنج 
زندانی را آزاد و آنها را عفو کنند. جابه جایی آنها گام ابتدایی 
حائز اهمیتــی در جهت اجرای توافق اســت.  وزارت امور 
خارجه ایران نیز در مورد آزادسازی منابع توقیف شده ایرانی 
و آزادی تعدادی از زندانیانی که به  طور غیرقانونی از ســوی 
آمریکا بازداشــت شده اند، بیانیه ای را صادر و در آن تصریح 
کرد: فرآیند آزادســازی چند میلیــارد دلار از دارایی های 
جمهوری اســلامی ایران که برای چند ســال به  طور غیر 
قانونی در کره جنوبی توســط آمریکا توقیف شده بود، آغاز 
شد. ایران تضمین  لازم برای پایبندی آمریکا به تعهدات خود 
در این خصوص را دریافت کرده  است اما جاسوسان مد نظر 

آمریکا کماکان در ایران حضور دارند.
سیامک نمازی در سال ۱۳۹5 به جرم جاسوسی و همکاری 
بــا دولت آمریــکا، عماد شــرقی در ســال ۱۳۹۹ به جرم 
جاسوســی و جمع آوری اطلاعات نظامی و مراد طاهباز در 
ســال ۱۳۹۶ به جرم جاسوسی از مراکز حساس نظامی در 
پوشش محیط زیستی، هر کدام به ۱۰ سال حبس محکوم 
شــده بودند. از دو زندانی دیگر که گفته می شود یک نفر از 

آنها زن بوده، نامی آورده نشده است.
جیک ســالیوان، مشــاور امنیت ملی کاخ ســفید شامگاه 
سه شنبه در یک کنفرانس خبری خاطر نشان کرد: همه چیز 
مطابق با تفاهمی که با ایران حاصل شده، پیش می رود. من 
چارچوب زمانی دقیقی درخصوص آزادی این پنج آمریکایی 
ندارم چراکه هنوز گام هایی باید برداشته شوند، با این حال 

همچنان باور داریم که توافق در مسیر خود پیش می رود.
وی در ادامه تأکید کرد که آمریکا در توافق تبادل زندانیان 
با ایران، شش میلیارد دلار به تهران نمی دهد بلکه پول های 
این کشور در یک حساب مسدود شده را به حساب دیگری 

منتقل می کند.
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اخبارکوتاه جهان

ایسنا- بــه نقل از شبکه خبری المیادین، 
جیک ســالیوان، مشاور امنیت ملی آمریکا 
اعــلام کرد که واشــنگتن فکر نمی کند به 
زودی توافقی میان عربســتان ســعودی و 
رژیم اشــغالگر با مشــارکت آمریکا حاصل 

شود.
سالیوان گفت: که وارد جزئیات و بحث هایی 
که ما با عربســتان ســعودی و اسرائیل در 
رابطه با علاقه سعودی ها به برنامه هسته ای 

غیرنظامی داشته ایم، نخواهم شد.
وی در این بــاره افزود: موضوع گســترده تر 
عادی ســازی روابط، همان چیزی اســت 
که ما با مشــورت نزدیک با ســعودی ها و 
اســرائیلی ها کار روی آن را ادامه می دهیم. 
در حال حاضر، این کار از طریق کانال های 
دیپلماتیک انجام می شــود و هنوز راه هایی 
برای پیمودن وجود دارند. مســائل بسیار 

فنی هستند.
مشاور امنیت ملی آمریکا ادامه داد: زمانی 
که صحبت از هر نوع تأسیســات هسته ای 
غیرنظامــی به میان می آید، مــا از دیدگاه 
 آژانــس بین المللــی انرژی اتمــی به آن 

نگاه می کنیم.
سالیوان تأکید کرد که دولت بایدن در نظر 
دارد نظــر آژانس بین المللی انرژی اتمی را 

درباره برنامه هسته ای غیرنظامی احتمالی 
در عربستان سعودی که شامل غنی سازی 

اورانیوم می شود، جویا شود.
مشاور کاخ ســفید با بیان اینکه صلح بین 
رژیم صهیونیستی و عربستان سعودی یک 
معامله بــزرگ خواهد بود، ادعا کرد: توافق 
عادی ســازی روابط به نفــع ایالات متحده 
اســت زیرا خاورمیانه باثبات تری را ایجاد 
می کند که در آن متحدان و شرکای آمریکا 

بتوانند با یکدیگر کار کنند.

این اظهارات پس از آن بیان شــده اســت 
کــه اخیراً صحبت ها دربــاره نزدیک بودن 
عادی سازی روابط میان رژیم صهیونیستی و 
عربستان با میانجیگری آمریکا افزایش یافته 
اســت. ریاض درباره این صحبت ها سکوت 
اختیار کرده اســت. عربســتان بارها اعلام 
کرده بود که حل نزاع رژیم صهیونیستی و 
فلسطین باید شامل تشکیل کشور مستقل 
فلســطین به پایتختی قدس شرقی باشد. 
در همین راســتا، گمانه  زنی های رسانه ای 

درباره خواسته هسته ای عربستان سعودی 
 به عنــوان یکی از شــروط ریــاض برای 
عادی ســازی روابط با رژیم صهیونیســتی 
مطرح شده است؛ اخباری که نگرانی شدید 

صهیونیست ها را به همراه داشته است.
چهارشنبه ۱۸ مرداد کاخ سفید اعلام کرده 
بود که چارچوبی برای رسیدن به توافقی که 
به موجب آن عربستان، رژیم صهیونیستی 
را به »رسمیت« بشناسد، وجود ندارد و باید 
قبل از امضای چنین توافقی وارد مذاکرات 

گسترده ای شد.
بیانیــه کاخ ســفید چند ســاعت بعد از 
گزارش وال اســتریت ژورنال منتشــر شد 
که در آن آمده بود، آمریکا و عربســتان با 
کلیات توافق  عادی ســازی روابط با تل آویو 
موافقت کرده اند. اما پس از آن جان کربی، 
ســخنگوی امنیت ملی آمریکا اعلام کرد: 
همچنان باید گفت وگوهــای زیادی انجام 
شــود. توافقی درباره مذاکرات یا چارچوب 
کاری توافقــی برای عادی ســازی روابط یا 

ضمانت های امنیتی دیگر وجود ندارد.
اخیراً نیــز دفتر نتانیاهو به شــکلی کاملًا 
صریح اعــلام کرد کــه اجازه دســتیابی 
عربســتان ســعودی به برنامه هسته ای را 

نخواهد داد.

وزارت خارجه طالبان؛حقوق بشر بهانه  به 
رسمیت نشناختن ما شده است

ایسنا- امیرخان متقی، سرپرســت وزارت خارجه طالبان افغانستان 
در گزارش ســالانه خود اعلام کرد، طالبان در حال حاضر نمی خواهد 
افغانستان به محلی برای رقابت منفی بین کشورهای جهان بدل شود 

و خواستار روابط اقتصادی و سیاسی خوب با جهان است.
سرپرســت وزارت خارجه طالبان افغانستان همچنین گفت: با تحقق 
سیاســتگذاری خارجی متوازن، طالبان می تواند کشــورهای دیگر از 
جملــه آمریــکا را متقاعد کند که دولت کنونی حامی تروریســم در 

افغانستان نیست.
وی همچنین ادامه داد، کشورهای غربی از مسئله به رسمیت شناختن 
طالبان به عنوان اهرم فشــار استفاده می کنند و شرایط ویژه و خاص 

برای به رسمیت شناخته شدن ندارند.
سرپرست وزارت خارجه طالبان افغانستان همچنین خواستار تشکیل 
یک دولت جامع شده و گفت: حقوق بشر و مسائل امنیتی به بهانه ای 

برای جهان تبدیل شده تا طالبان افغانستان را به رسمیت نشناسند.
امیرخان متقی گفت، طالبان افغانســتان یک پلتفورم برای گفت وگو 
بین دولت پاکستان و تحریک طالبان پاکستان ارائه کرده که مشکلات 

این کشور را حل کند.
وی مدعی شد: سفارتخانه های افغانستان در کشورهای دیگر باز است و 
سفارتخانه های آنها در افغانستان نیز همینطور که به منزله به رسمیت 
شناختن امارت اسلامی است و کشورهایی که سفارتخانه های آنها در 

افغانستان فعالیت می کند، امارت اسلامی را به رسمیت شناخته اند.
یکی از مســئولان وزارت خارجه افغانستان نیز در این نشست اعلام 
کرد، در نتیجه تلاش های وزارتخانه، ۳5۰۰ زندانی از دیگر کشورها به 

افغانستان منتقل شده و این روند ادامه دارد.
 وی افزود، در ســال گذشــته میــلادی این وزارتخانه بــرای ۲5۰۰ 

سرمایه گذاری خارجی و داخلی ویزا صادر کرد.

هشدار الخزعلی درباره نقشه آمریکا برای ایجاد 
منطقه ای در مرزهای عراق و سوریه

تســنیم- قیس الخزعلی، دبیرکل عصائب اهل الحق عراق اعلام  
کــرد که اصلی ترین هدف حضور نظامیان آمریکایی در این کشــور 
محافظت از امنیت رژیم صهیونیستی است.قیس الخزعلی تأکید کرد 
که برخی از کشورها  توهم آن را دارند که می توانند امنیت عراق را 
متزلــزل کنند. ما جزئیات کاملی از  نقل و انتقال نظامیان آمریکایی 

و جایگزین شدن نیروهای رزمی داریم. 
این تحرکات با اطلاع دولت عراق و با هدف انتقال ۱5۰۰ نفر از این 
نظامیان از پایگاه »الحریر« به ســوریه انجام می شــود. وی در ادامه 
افــزود: آنچه که ایــن روزها در خصوص تحــرکات آمریکا در عراق  

صحبت می شود،  اغراق و بزرگنمایی رسانه ها است. 
هــدف از این اقدامات اعتباربخشــی مجدد به معادلــه بازدارندگی 
 آمریــکا  بــه ویــژه بعــد از از بیــن رفتــن وجهه این کشــور در 

عراق است.
دبیرکل عصائب اهل الحق عــراق تصریح کرد که هرگونه اظهارنظر 
درباره تغییر وضعیت سیاسی از طریق مداخله نظامی بیهوده و پوچ 
است. هر اتفاقی که رخ دهد، تأثیری بر عراق ندارد. این اقدامات هیچ 
اهمیتی ندارد. تعداد نیروهای آمریکایی در عراق ۲5۰۰ نفر است و 
افزایــش نخواهد یافت. عراق می تواند از خودش دفاع کند. نیروهای 
آمریکایی که به عراق آمده اند، رزمی هستند و بیشتر آنان در سوریه 
حضور خواهند داشــت. قیس الخزعلی با اشاره به اینکه آمریکایی ها 
به دنبال ایجاد یک منطقه در مرزهای عراق و سوریه هستند، تأکید 
کرد که از ســاکنان الانبــار می خواهیم که مراقــب هرگونه اهداف 

آمریکا  باشند.
وی افزودکه موضوع مذاکره برای پایان بخشــیدن به حضور جنگی 
آمریکا، یک موضوع قدیمی اســت. دولــت الکاظمی نیز هیچ اقدام 
واقعــی در این زمینه انجام نداد. دبیــرکل عصائب اهل الحق عراق 
گفت : مســئله خروج نظامیان آمریکایــی از عراق قطعی و غیرقابل 

انکار است.

الجزیره:
  ایران پهپادی را رونمایی کرد که قادر به زدن 

اسرائیل است
 فارس- در ادامه واکنش های بین المللی بــه رونمایی ایران از
تازه ترین دســتاورد پهپادی خود، شبکه الجزیره گزارشی درباره 

پهپاد مهاجر ۱۰ منتشر کرد.
روز سه شنبه پهپاد مهاجر ۱۰ با قابلیت ۲۴ ساعت پرواز مداوم در ارتفاع ۲۴ هزار 

پا و شعاع عملیاتی ۲ هزار کیلومتری رونمایی شد.
آیت ا... سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور ایران به مناسبت روز »صنعت دفاعی« 
ضمن بازدید از نمایشــگاه آخرین دســتاوردهای صنایع دفاعی کشور، از پهپاد 

مهاجر ۱۰ رونمایی کرد.
بیشینه ظرفیت ســوخت پهپاد »مهاجر ۱۰«، ۴5۰ لیتر و بیشینه وزن محموله 
آن ۳۰۰ کیلوگرم است. حداکثر سرعت این پهپاد ۲۱۰ کیلومتر بر ساعت بوده و 
قابلیت حمل انواع مهمات و بمب های قائم، الماس و دستواره را دارا بوده و مجهز 

به سامانه های جنگ الکترونیک و اشراف اطلاعاتی است.
شبکه انگلیسی زبان الجزیره در گزارش خود درباره رونمایی از مهاجر ۱۰ نوشت: 
»ایــران از یک پهپــاد جدید رونمایی کرده که می گوید قــادر به زدن اهداف در 
اســرائیل است«.در گزارش این رســانه قطری آمده است که رئیس جمهور ایران 
و فرماندهان ارشــد ارتش و سپاه پاسداران انقلاب اســلامی در مراسم رونمایی 
از مهاجــر ۱۰ حضور داشــتند.الجزیره ادامه داد: ایــن هواپیمای تهاجمی بدون 
سرنشــین که شــبیه ام کیو-۹ ریپر )ReapeR ۹-MQ( ساخت ایالات متحده 
اســت. گفته می شود که این پهپاد توانایی حمل انواع بمب و تجهیزات ضد رادار 

و شناسایی را دارد.
به روایت این رســانه قطری، به گزارش رسانه های وابسته به دولت ایران، آخرین 
نســخه مهاجر که اولین بار در طول جنگ هشت ســاله با عراق در دهه ۱۹۸۰ 
ساخته شد، می تواند یک کلاهک ۳۰۰ کیلوگرمی حمل کند و با حداکثر سرعت 

۲۱۰ کیلومتر در ساعت پرواز کند و ۴5۰ لیتر سوخت نگه دارد.
شــبکه الجزیره افزود: گزارش های رسانه ای گفته اند که این پهپاد می تواند بدون 
توقف در ارتفاع 7۰۰۰ متری تا ۲۰۰۰ کیلومتر حرکت کند که این بدان معناست 

که می تواند به اسرائیل برسد.
آیت ا... ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور اســلامی ایران در مراسم رونمایی 
از پهپــاد مهاجر۱۰گفــت: یکــی از مؤلفه هــای مهــم اقتــدار و قــدرت ملی، 
 توانمنــدی تولیــد و تأمیــن ابزار و تجهیــزات دفاعی اســت که ایــن کار به 
شایستگی از سوی دست اندرکاران وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح صورت 

گرفته است.
وی رونمایــی از پهپاد مهاجر ۱۰ را که نمونه ارتقا یافته پهپاد مهاجر ۶ اســت، 
نتیجه خلاقیت و ابتکار دانشــمندان جوان کشور دانســت که باعث خوشحالی، 

افتخار و تقویت عزت کشور است.

واشنگتن:

 توافق عربستان و اسرائیل به زودی اتفاق نمی افتد

ابراز نگرانی اعضای ارشد کنگره آمریکا از آزادسازی پول های بلوکه شده ایران

نایبرئیسشورایامنیتملیفدراسیونروسیه:
 ناتو در حال جنگ تمام عیار و خونین با روسیه است

فارس- دیمیتــری مدودف، نایب رئیس شــورای امنیت ملی 
فدراســیون روسیه، گفت که ســازمان پیمان آتلانتیک شمالی 
 )ناتــو( در حال اجرای یک جنــگ تمام عیــار و خونین علیه 

این کشور است.
مدودف طی یادداشتی برای روزنامه »آرگیومنتز انَد فکتس« درباره جنگ روسیه 
و گرجستان در سال ۲۰۰۸، نوشت: جنگ ترکیبی، اما کاملًا تمام عیار و خونینی 
که ناتو اکنون با ما در اوکراین به دست رژیم کی یف به راه انداخته، خودشان را تا 

گردن در این باتلاق گرفتار کرده است.
وی که طی هفته هــای اخیر و در پی افزایش کمک های نظامی غرب به اوکراین 
بــرای جنگ با روســیه، مواضع تندتری از خود نشــان داده در ادامه توضیح داد 
کــه حقیقت این جنگ نشــان می دهد کــه چگونه همه چیز بــه پایان خواهد 
 رســید: شکســت ننگین رژیم کی یف، ماننــد زمانی که متجاوزان گرجســتانی 

شکست خوردند.
رئیس جمهور سابق روسیه با بیان اینکه در آینده احتمالاً اوکراین از نقشه سیاسی 
جهان محو خواهد شد، افزود: همچنین بازیگران سیاسی بی استعداد نیز با خفت 

و خواری صحنه را ترک خواهند کرد.
مدودف پیش از این نیز با بیان اینکه کل سیســتم ناتو در حال جنگ با مســکو 
اســت، گفته بود که بحــران اوکراین نتیجه تلاش آمریکا بــرای حمله مجدد به 
روسیه است. در جریان درگیری های اوکراین، کشورهای غربی به خصوص ایالات 
متحــده و انگلیس، کمک های نظامی و اقتصادی فراوانی به اوکراین ارائه کردند و 
بســیاری از مقامات ارشد غرب بارها تمایل خود را برای مشاهده شکست روسیه 

در میدان نبرد اعلام کرده اند.
مســکو به طور مداوم از غرب خواســته اســت که »پمپاژ« اوکراین با تسلیحات 
مختلف را متوقف کند و هشــدار داده اســت که انجام این کار تنها باعث طولانی 
شــدن خصومت ها و وارد کردن آسیب بیشــتر به مردم عادی اوکراین شده و در 

عین حال نمی تواند تغییری در نتیجه نهایی جنگ اوکراین به وجود آورد.

ایالات متحده

ایالات متحده

ایالات متحده

آگهی فقدان سند مالکیت بخش یک شیراز
آقایغلامحســینفرسخیباتسلیمسهبرگاستشهادیهکهدردفتراسناد
رسمیشماره201شیرازتنظیمگردیدهاستمدعیاستکهتعدادیکجلد
سندمالکیتمربوطبهیکدانگمشــاعازششدانگعرصهواعیانپلاک
٣و۸44/4واقعدربخشیکشــیرازکهذیلثبت4004صفحه1۸2دفتر
47املاکبهنامغلامحســینفرسخیثبتوســندمالکیتبشمارهچاپی
2٣44٣7صادروبهعلتاسبابکشیمفقودگردیدهاستونامبردهتقاضای
صدورسندالمثنینمودهاستمراتبطبقماده120اصلاحیآئیننامهقانون
ثبتآگهیمیشودکههرکسنسبتبهملکموردآگهیمعاملهایکردهویا
مدعیوجودسندمالکیتنزدخودمیباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبه
ثبتمحلمراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصلســندمالکیتیاخلاصه
معاملهتســلیمنمایدلذاچنانچهظرفمدتمقرراعتراضینرسیدهویادر
صورتاعتراضاصلسندارائهنشودادارهثبتسندمالکیتالمثنیراطبق

مقرراتصادروبهمتقاضیتسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1402/06/02

رونوشت:ستاداجراییفرمانامامخمینی)ره(
2019/م الف- شاپور زارع شیبانی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز ناحیه ۴

آگهی فقدان سند مالکیت ) بخش 22 شهرستان بختگان ( 
آقایمحمدحسنزادهســبلوئیباتسلیمبرگاستشهادیهتنظیمیشماره

۸277۸٣-1401/09/24دفترخانه177زرندمدعیاستکه:
سندمالکیتششدانگیکبابخانهتحتپلاک7٣00/765واقعدربخش
22استانفارسشهرســتانبختگانبهنامآقایمحمدحسنزادهسبلوئی
فرزنداکبرشــمارهملی٣091٣56701بهشمارهچاپی296۸59الف-79
صادروتسلیمگردیدهاستکهبهعلتاســبابکشیوجابهجاییمفقود
گردیدهاســتوتقاضایصدورســندمالکیتالمثنینمودهاستلذابرابر
ماده120آئیننامهاصلاحیقانونثبتمراتــبیکنوبتآگهیتاچنانچه
کســینســبتبهملکموردآگهیمعاملهایکردهباشدویامدعیوجود
ســندمالکیتنزدخودباشدازتاریخانتشاراینآگهیتادهروزبهایناداره
مراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصلسندمالکیتیاسندمعاملهتسلیم
نماید.درغیراینصورتاگردرمهلتمقرراعتراضینرســدویادرصورتی
کهاعتراضبدوناصلسندمالکیتباشدسندمالکیتطبقمقرراتصادرو

بهمتقاضیتسلیمخواهدشد.
تاریخانتشار:1402/06/02

2020/م الف-سید محی الدین صادقی 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان بختگان 

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــررایشــماره140260٣110٣6000۸9٣هیاتاولموضوع
قانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
سندرســمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-
ناحیه4تصرفــاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایاصغراحمدی
فرزنداحمدبشمارهشناســنامه2صادرهازبواناتدرششدانگ
یکبابمغازهبهمســاحت22مترمربعپلاک٣7فرعیاز1042
اصلیمفروزومجزیشدهاز1042اصلیواقعدربخشسهوانتقال
ملکازمالکینرسمیورثهحبیبومحمدحسنومحمدرضاهمه
کاظمزادهوخانمزمانشاهی)عصمتالزمان(بهمتقاضیداشت
محرزگردیدهاستلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبت
بهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبه
صدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتواننداز
تاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاین
ادارهتســلیموپسازاخذرســیدظرفمدتیکماهازتاریخ
تســلیماعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیم
نمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول

اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/06/02
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/06/16

2015/م الف -شاپور زارع شیبانی 
رئیس ثبت اسناد و املاک شیراز ناحیه ۴

مفقودی
یکفقرهپروانهحملسلاحگلولهزنیمتوسطبهشماره
10201ســاختآلمانمتعلقبهآقایموسیطالبیبه
وازدرجه گردیده مفقود ملی515956٣970 شــماره

اعتبارساقطمیباشد.

آگهی فقدان سند مالکیت بخش یک شیراز 
آقایســروشرهائیبهموجبوکالتنامهشــماره216۸17مورخ1402/04/10
دفترخانه12شــیرازبهوکالتازخانملیلادرکیباتســلیمدوبرگاستشهادیه
کهدردفتراسنادرســمیشماره12شــیرازتنظیمگردیدهاستمدعیاست
کهتعدادیکجلدســندمالکیتمربوطبههفتادوهشــتصدمدانگمشاعاز
ششدانگعرصهواعیانپلاک2062/1۸۸واقعدربخشیکشیرازکهدردفتر
الکترونیکیشماره1٣9720٣110٣4001774املاکبهناملیلادرکیثبتوسند
مالکیتبشمارهچاپی۸9۸956الف96صادروبهعلتجابجاییمفقودگردیده
اســتونامبردهتقاضایصدورسندالمثنینمودهاســتمراتبطبقماده120
اصلاحیآئیننامهقانونثبتآگهیمیشودکههرکسنسبتبهملکموردآگهی
معاملهایکردهویامدعیوجودسندمالکیتنزدخودمیباشدتادهروزپساز
انتشارآگهیبهثبتمحلمراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصلسندمالکیت
یاخلاصهمعاملهتسلیمنمایدلذاچنانچهظرفمدتمقرراعتراضینرسیدهویا
درصورتاعتراضاصلســندارانهنشودادارهثبتسندمالکیتالمثنیراطبق

مقرراتصادروبهمتقاضیتسلیمخواهدکرد.
رونوشت:ستاداجرائیفرمانامامخمینی)ره(

تاریخانتشار:1402/06/02

2017/م الف- شاپور زارع شیبانی 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز ناحیه ۴

فارس- در شرایطی که میزبانی ژوهانسبورگ از نشست 
ســران گروه بریکس و همچنین گروه دوستان بریکس از 
روز سه شنبه در حال انجام شدن است، شبکه سی ان ان 
از غیبت ســؤال برانگیز رئیس جمهور چیــن برای ایراد 

سخنرانی در نشست سران خبر داد.
طبق گزارش ادعایی این رسانه آمریکایی، شی جین پینگ 
در اقدامی غیر منتظره در یک جلسه مهم نشست بریکس 
غایب بود و هیچ کسی توضیحی درباره چرایی غیبت او نداده 
است. به روایت سی ان ان، شی جین پینگ، رئیس جمهور 
چیــن وزیر بازرگانی خود را فرســتاد تا یک ســخنرانی 
 آتشین به نام او ایراد کند؛ سخنرانی که هژمونی آمریکا را 
محکوم کرد. رئیس جمهور چین روز دوشنبه برای نشست 
ســالیانه گروه بریکس وارد ژوهانسبورگ شد و قرار بود 
بعدازظهر روز ســه شــنبه در کنار رهبران هند، برزیل و 
آفریقــای جنوبی ســخنرانی ایراد کند. به گفته شــبکه 
سی ان ان، هیچ بیانیه رســمی یا توضیحی از سوی پکن 
درباره علت غیبت رئیس جمهور چین در ایراد سخنرانی 
برای نشســت بریکس ارائه نشده اســت و وانگ ون تائو، 
وزیر بازرگانی چین متن آماده شده سخنرانی شی جین 
پینگ را در نشست قرائت کرد. در متنی که وزیر بازرگانی 
چین به نمایندگی از رئیس جمهور این کشــور ایراد کرد، 
او خواستار اجتناب از حرکت به سمت »یک جنگ سرد 
جدید« در جهان شــد و بدون نام بردن از آمریکا گفت: 
برخی که وسواس زیادی برای حفظ هژمونی دارند، برای 
فلج کردن بازارهای نوظهور و کشورهای در حال توسعه، 

بســیار تلاش کرده اند. وی افزود: هر کس )کشــوری( به 
ســرعت در حال رشد اســت، هدف مهار او می شود. هر 
کــه جلو بیفتد، هدف مانع او می شــود اما این اقدامات 
بیهوده است. شــبکه آمریکایی سی ان ان مدعی است که 
رئیس جمهــور چین تنها رهبر عضو گــروه بریکس بوده 
که در اجلاس ســران غیبت داشــت و ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهور روســیه هم که در آفریقای جنوبی حضور 
نداشت، از طریق ویدئو کنفرانس در این نشست سخنرانی 
کرد. بانی گلاسر، مدیر بخش ایندوپاسیفیک بنیاد آلمانی 
مارشال در این باره به سی ان ان گفت: این بسیار غیرعادی 
اســت که یک رهبر چین در کشــوری کــه میزبان یک 
نشست چندجانبه است حاضر شود و در مراسم افتتاحیه 
حاضر نشــود؛ به ویژه چین که عمیقاً روی این نشست و 

بریکس سرمایه گذاری کرده است.
برایــان هارت یکــی از همکاران »پــروژه قدرت چین« 
در اندیشــکده آمریکایی »مرکز مطالعات اســتراتژیک و 
بین المللی« هم غیبت شــی را بســیار غیرمعمول خواند 
و گفته که رهبــران چین به ندرت در رویدادهای مهمی 

مانند این از برنامه از قبل مدون خود خارج می شوند.
هارت افزود: به نظر می رســد چیزی شی را از جلسه دور 
کرده است. این ممکن است یک حادثه بهداشتی یا شاید 
یک موضوع فوری باشــد که نیاز به توجه او داشته باشد. 
همچنین ممکن است او به دلایل دیگری شامل واکنش 
به جزئیات برگزاری نشست، از این رویداد صرف نظر کرده 

باشد.

باشگاهخبرنگاران-فایننشال تایمز به نقل از منابع نزدیک به 
دولــت انگلیس گفت: لندن در هفته های آینده گروه واگنر را به 

عنوان یک سازمان تروریستی معرفی خواهد کرد.
روزنامه فایننشال تایمز بامداد چهارشنبه نوشت که انتظار می رود 
سوئلا بریورمن، وزیر کشور انگلیس طبق قانون تروریسم ۲۰۰۰ 

و پس از چند ماه بررسی حقوقی، این تصمیم را اعلام کرد.
این اقدام پس از آن انجام می شود که نمایندگان مجلس انگلیس، 
دولت این کشــور را به بی عملی متهم کرده اند. انگلیس پیش از 
این یوگنی پریگوژین، مؤسس واگنر و برخی از فرماندهان ارشد 

آن را تحریم کرده بود.
معرفی واگنر به عنوان ســازمان تروریستی این گروه را در کنار 
داعش و القاعده قرار می دهد و باعث می شود که  دارایی های آن 

مشمول تعلیق یا مصادره شود.
دولت انگلیس به تأخیر در اجرای اختیارات قوی ضدتروریســم 
برای مبارزه با واگنر متهم شــده اند. کمیته امور خارجی مجلس 
عوام انگلیس در ماه ژوئیه گفــت که دولت تقریباً به مدت یک 
دهه واگنر را دست کم گرفته و باید آن را در فهرست سازمان های 
تروریســتی قرار دهد. ســازمان اطلاعات انگلیس اعلام کرد که 
در پی شــورش ماه ژوئن واگنر مسکو احتمالاً دیگر از این گروه 
حمایــت مالی نمی کند. بر اســاس گزارش ســازمان اطلاعات 
انگلیــس، گروه واگنــر با توجه به قطع حمایت مالی مســکو و 
چالشی که این قطع حمایت در پی خواهد داشت، احتمالاً برای 
صرفه جویی در هزینه های حقوق کارکنان خود به ســمت یک 

فرآیند کاهش اندازه و پیکربندی مجدد حرکت خواهد کرد.

مهر- عبداللطیف جمال رشــید، رئیس جمهور عراق از هاکان 
فیدان، وزیر خارجه ترکیه و هیئت همراه او استقبال کرد.

رئیس جمهور عراق در ایــن دیدار بر عمق روابط تاریخی که دو 
کشور همســایه را به هم پیوند داده و نیز بر اهمیت اقدام برای 
تقویت و توســعه این روابط و نیز گسترش افق های همکاری در 
زمینه هــای اقتصادی، تجاری و محیط زیســتی و پرونده آب و 
انرژی به گونه ای که در خدمت منافع متقابل ملت های عراق و 

ترکیه باشد، تأکید کرد.
رئیس جمهور عراق درباره پرونده آب هم ضمن تأکید بر اهمیت 
دســتیابی به تفاهم میان دو کشور در زمینه سهم آبی عادلانه و 
کافی که نیازهای ضروری مردم عراق را پوشش دهد تأکید کرد 

که عراق از بحران شدید کم آبی رنج می برد که به طور گسترده 
بر زندگی مردم عراق تأثیر داشته است.

رئیس جمهــور عراق همچنین به اهمیــت درنظرگرفتن تمامی 
جوانــب کار به ویژه بحران آب اشــاره و به جدیت طرف عراقی 
 در صرف تلاش های فراوان بــرای مدیریت مصرف آب و احیای 
نظام هــای آبیــاری و تصفیه آب با سیســتم های نوین و بهبود 

مدیریت آب و ایجاد سدها و مخازن آب اشاره کرد.
از ســوی دیگر وزیر خارجه ترکیه با اشاره به اینکه احتمالاً وزیر 
بازرگانی ترکیه هفته آینده به عراق سفر کند، افزود: رجب طیب 
اردوغان، رئیس جمهور ترکیه قصد ســفر به عراق برای پیگیری 

موضوعات موجود و پرونده های ملحق به برنامه سفر را دارد. 

غیبت غیرمنتظره شی در نشست »بریکس«؛ 
بیماری یا مسئله امنیت ملی؟

انگلیس گروه واگنر را سازمان تروریستی معرفی می کند

رایزنی وزیر خارجه ترکیه با رئیس جمهور عراق



ایرنا- نخستین جلسه کمیته نظارتی بر اجرای 
پروژه راه انــدازی و تکمیل پنجره ملی خدمات 
دولت هوشــمند با حضور عیسی زارع پور، وزیر 
ارتباطــات و فناوری اطلاعــات، میثم لطیفی، 
معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان اداری و 
استخدامی و ســیدمهدی نیازی، معاون رئیس 
ســازمان برنامــه و بودجــه برگــزار و در این 
جلسه مقرر شــده برای تسریع در مسیر تحقق 
حداکثــری به اهــداف تعیین شــده در قانون 
 از ایــن پیش این جلســات به صــورت هفتگی

 برگزار شود.
عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات در ابتدای این 
جلســه با بیان اینکه در راســتای ارائه خدمات 
دولــت به صورت هوشــمند، دولت ســیزدهم 
گام های بلندی برداشــته و آن را به یک تکلیف 
قانونی برای همه دستگاه ها تبدیل کرده است، 
گفت: بر اساس قانون بودجه، همه دستگاه های 
اجرایــی کشــور کــه دارای خدمــات عمومی 
هستند، مکلف شــدند که ســه اقدام را انجام 
دهند که اتصال دســتگاه ها یــک مرحله از کار 
است که با پیگیری قابل تقدیر رسانه ها تاکنون 
 بیش از ۹۸ درصد دســتگاه ها بــه این پنجره 

متصل شوند.
وی افــزود: قــدم بعــدی ارائه تمــام خدمات 
دســتگاه ها در قالب پنجره ملی خدمات دولت 

هوشمند تا پایان آبان ماه است. هم چنین تمام 
اســتعلامات بین دســتگاهی نیز باید تا آذرماه 
امسال آنی و برخط شود و در نهایت ۲۰ درصد 
خدمات دســتگاه ها هم باید تــا دی ماه کاملًا 

هوشمند شود.
زارع پور ادامــه داد: اگرچه در گام نخســت به 
توفیقات خوبی دســت پیــدا کرده ایم اما برای 
تحقق اقدامات بعدی توســط برخی دستگاه ها 
هنوز پیشــرفت هایی مشــاهده نشده است که 
ضروری اســت با برگــزاری جلســات کمیته 
نظارتــی به صــورت هفتگی موانــع پیش روی 
 دســتگاه ها بررســی و برای کنــار زدن آن ها

اقدام شود.
در ادامــه این جلســه معــاون رئیس جمهور با 
اســتقبال از پیشــنهاد وزیر ارتباطــات برای 
برگزاری جلســات منظم کمیته نظارتی اجرای 
بند ج تبصره ۷ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ گفت: 
خوشــبختانه در میان دستگاه های اجرایی یک 
تفاهم خوبی در رابطه با ضرورت هوشمندسازی 
دولت اتفاق افتاده اســت و بر همین اساس ما 
نیــز این آمادگــی را اعلام می کنیــم که برای 
تسریع در پیشــرفت این پروژه و دست یابی به 
اهداف از پیش تعیین شــده کــه تکلیف قانونی 
 نیز محسوب می شود جلســات کمیته نظارتی 

را هر هفته برگزار کنیم.

لطیفــی افــزود: باید تلاش کنیم در جلســات 
 هفتگــی و با دعــوت از دســتگاه های اجرایی 
در ارتبــاط بــا اتصــال کامل و هوشــمند به 
پنجــره ملی خدمــات دولت را مــورد ارزیابی 
قــرار دهیــم تــا بتوانیــم مســیر دســتیابی 
 بــه اهــداف پیش بینــی  شــده در قانــون را 

هموار کنیم.
وی در ادامــه با بیان اینکه میزان رضایت مردم 
از عملکرد دستگاه های اجرایی، بهترین شاخص 
برای ارزیابی عملکرد دســتگاه ها اســت، گفت: 
اگــر بتوانیم به مردم خدمــات دولتی را بدون 
مراجعــه حضــوری و به صــورت الکترونیکی و 
هوشــمند ارائه کنیم قطعاً می توانیم در مسیر 
کســب رضایت مردم حرکت کنیم و به دنبال 
 آن رتبه دســتگاه ها در شــاخص ارزیابی ها نیز

افزایش پیدا خواهد کرد.

مهر- صنعت خودروســازی کشــور با چالش های متعددی 
هم چون بهره وری پایین، تنــوع و کیفیت پایین محصولات، 
عدم رضایتمندی مشتریان، ساختارهای مالکیتی و مدیریتی 
معیوب، عدم تفاهم و درک مشترک تصمیم گیران و ذی نفعان 

اصلی بازار و صنعت خودرو مواجه است.
وضعیت نامطلوب مالی، زیان انباشــته و بدهی شــرکت های 
خودروســازی یکــی از نتایج اخــذ تصمیمات نادرســت و 

چالش های مزبور است.
برهمین اســاس، بررســی آخرین وضعیت صورت های مالی 
خودروســازان که البته یک گزارش غیر تلفیقی بوده و فقط 
به سه شرکت مادر ایران خودرو، سایپا، پارس خودرو مربوط 
می شود و شرکت های زیرمجموعه را لحاظ نکرده است، منتهی 
به ۳۱ خرداد سال ۱۴۰۲ نشان می دهد که زیان انباشته این 
صنعت در مجموع حدود ۱۱ هزار میلیارد تومان افزایش یافته 
 و مجموع زیان انباشــته را به حدود ۱۴۱ هزار میلیارد تومان 

رسانده است.
هم چنین بررسی ها نشان می دهد که میزان بدهی شرکت های 
مادر خودروسازان در مجموع حدود ۲۵۴ هزار میلیارد تومان 

شده است.
به این ترتیب مجموع زیان انباشته و بدهی خودروسازان فقط 
شرکت های مادر به ۳۹۵ هزار میلیارد تومان را رسیده است.

  جزئیات زیان خودروسازان تا پایان خرداد ۱۴۰۲
بررســی جزئیات گزارش مذکور نشــان می دهــد که گروه 
صنعتی ایران خودرو با ســرمایه ثبت شده ۳۰ هزار میلیارد 
تومانــی در صــدر این لیســت قــرار دارد و مجمــوع زیان 
انباشــته این شــرکت به ۸۳ هــزار میلیارد تومان رســیده 
است؛ یعنی از اســفند تا پایان خرداد امسال ۸ هزار میلیارد 

 تومــان )۱۱ درصد( به زیان انباشــته ایران خــودرو اضافه 
شده است.

هم چنین میزان بدهی این شــرکت ۱۳۶ هزار میلیارد تومان 
ثبت شــده که نســبت به اســفند ما افزایش ۵ هزار میلیارد 

تومانی را نشان می دهد.
مجمــوع زیان انباشــته شــرکت ســایپا با ســرمایه ثبت 
شــده ۱۹ هــزار و ۵۰۰ میلیــارد تومان نیز رقــم ۴۱ هزار 
میلیــارد تومــان را نشــان می دهد که نســب به اســفند 
 پارســال ۲ هــزار میلیــارد تومــان )۵درصــد( افزایــش 
یافته اســت. بدهی این شــرکت نیز حدود ۹۸ هزار میلیارد 
تومان است که نسبت به اسفند پارسال ۵ هزار میلیارد تومان 
افزایش یافته اســت. شرکت پارس خودرو نیز با سرمایه ثبت 
شده ۱۱ هزار و ۳۰۰ میلیارد تومانی تا انتهای خرداد امسال 
زیان انباشــته حدود ۱۷ هزار میلیــارد تومانی را ثبت کرده 
است که نسبت به اسفند پارسال ۱۷۰۰ میلیارد تومان)۱۰/۵ 

درصد( افزایش یافته است.
هم چنین میزان بدهی این شرکت هم ۲۰ هزار میلیارد تومان 

ثبت شده است.

آگهی ثبتی و دادگستری

تولید

بورس

سخنگوی صنعت برق:
آخرین ماه اجرای طرح پاداش صرفه جویی برق آغاز شد

مهر- مصطفی رجبی مشــهدی، ســخنگوی صنعت برق با بیــان اینکه میزان 
مصرف برق کشــور روز گذشــته به ۷۱ هزار و ۴۰۰ مگاوات رســید، گفت: این 
میزان در مقایســه با روز مشابه سال گذشــته که میزان مصرف ۶۴ هزارو ۵۰۰ 
مگاوات بوده اســت، نزدیک به ۷۰۰۰ مگاوات افزایش مصرف را نشــان می دهد 

که بی سابقه است.
سخنگوی صنعت برق یادآور شد: امسال طرح پاداش کاهش مصرف برق خانگی 
بــا هدف تأمین برق پایدار برای تمامی مشــترکان و متناســب با اقلیم مناطق 

مختلف کشور طراحی شده است.
وی افزود: اجرای این طرح از ابتدای خرداد آغاز شــده و تا پایان شهریورماه ادامه 
دارد و تمامی مشترکان حتی پرمصرف ها هم می توانند با کاهش مصرف برق خود 
نســبت به دوره مشابه سال گذشته از دریافت قبوض سنگین جلوگیری و به ازای 
هر کیلووات ســاعت کاهش مصرف تا ۲,۰۰۰ تومان پاداش دریافت کنند. رجبی 
مشهدی در پایان ضمن تشکر از همراهی خوب مشترکان خانگی که تاکنون در این 
طرح شرکت کردند گفت: انتظار می رود با مشارکت همگانی و به ویژه پرمصرف ها 

برق پایدار برای تمامی هم وطنان و بخش های مختلف تأمین شود.

پرداخت ارز اربعین به ۲۵۰ هزار متقاضی

مهر- بانک مرکزی تاکنون و از طریق شــش بانک عامل نســبت به پرداخت 
ارز ۲۵۰ هــزار نفر از زائران اربعین حســینی اقدام کرده اســت و زائران گرامی 
در صورت بروز هرگونه مشــکل در دریافت ارز اربعین پس از مراجعه به شــعب 
منتخب و نیز مشاهده ازدحام احتمالی می توانند مراتب را جهت پیگیری با ذکر 
نام شعبه و شهر از طریق شماره تماس ۲۹۹۵۳۶۱۲-۰۲۱ از ساعت ۷:۳۰ صبح 

تا ۱۵ عصر به بانک مرکزی اعلام کنند.
متقاضیــان ارز اربعیــن هم اکنون نیــاز ارزی خود را با نرخ رســمی و به صورت 
مستقیم و بدون حضور واسطه و دلال، از طریق ۱۵۰۰ شعبه منتخب بانک های 
ملی، تجارت، ســپه، صادرات، پارسیان و پســت بانک در سراسر کشور دریافت 

می کنند.
هم چنین فرآینــد ثبت نام غیرحضوری دریافت ارز اربعین از طریق اپلیکیشــن 
»بله« نیز فراهم اســت و بسیاری از زائران محترم از این طریق، ارز اربعین خود 

را تهیه و دریافت کرده اند.
گفتنی اســت توزیع ارز زائران اربعین حسینی در سال جاری از روز ۱۴۰۲/۵/۲۸ 
آغاز و تا تاریخ ۱۴۰۲/۶/۱۴ ادامه دارد و با تمهیدات در نظر گرفته شده تاکنون 
ارز مــورد نیاز ۲۵۰ هزار نفر از متقاضیان به ســهولت و بدون مشــکل پرداخت 

شده است.

پرداخت تسهیلات ساخت مسکن روستایی به ۱۶۰ هزار 
فقره رسید

باشگاه خبرنگاران- مجید جودی، معاون مسکن روستایی بنیاد مسکن گفت:  
پرداخت تســهیلات ۲۰۰ میلیون تومانی مسکن روستایی برای ساخت و مقاوم 
سازی ۲۰۰ هزار واحد مسکونی  در کمیسیون عمران مسکن دولت تصویب شده 

و در نوبت هیئت وزیران قرار دارد و تا چند روز دیگر به تصویب خواهد رسید.
به گفته معاون مســکن روستایی بنیاد مسکن تســهیلات ۲۰۰ میلیون تومانی 
مســکن روستایی برای سال گذشــته هم تا به امروز از ۲۰۰ هزار نفر ۱۶۰ هزار 
نفر عقد قرارداد شده و ۴۰ هزار نفر باقی مانده هم به زودی بانک ها با آن ها عقد 

قرارداد منعقد می کنند.
او می گوید: همکاری بانک ها در پرداخت تســهیلات ســاخت مسکن روستایی 
بســیار خوب بوده و امیدوار هســتیم برای تسهیلات ســاخت مسکن روستایی 
امســال هم این همکاری ها ادامه داشته باشــد چراکه یکی از اقداماتی که خود 
زمینه ســاز افزایش میزان تاب آوری واحد های مســکونی در برابر زلزله می شود  

مقاوم سازی از طریق تسهیلات ساخت مسکن ها است.

گزارش بورس در آخرین روز هفته کاری
صعود در دقایق پایانی

تســنیم- بازار سهام آخرین روز کاری هفته را اگر چه همانند روزهای گذشته 
با برتری عرضه نســبت به تقاضا شروع کرد، اما در ساعات پایانی بازار با توجه به 
گمانه زنی هایی که درخصوص تغییر نرخ محاسباتی قیمت های پایه در بورس کالا 

در رسانه های منتشر شد، تغییر روند داد و صعودی به پایان رساند.
بنابراین در پایان معاملات روزگذشــته شاخص کل بورس اوراق بهادار با رشدی 
۸هزار واحدی به ۱میلیون و ۹۴۶هزار واحد رســید و به میانه کانال ۱میلیون و 
۹۵۰ هزار واحدی نزدیک تر شــد. هم چنین شــاخص کل هم وزن نیز با رشدی 

۴۶۰۰ واحدی به ارتفاع ۶۶۷ هزار واحد رسید.
گفتنی اســت سه نماد »فارس«، »شپنا« و »شبندر« بیشترین تأثیر در شاخص 
کل بورس و ســه نماد »فجهان«، »وســپهر« و »دماوند« بیشــترین تأثیر را در 
شاخص فرابورس داشته اند، هم چنین سه نماد »سصفها«، »خودرو« و »خگستر« 
ســه نماد پرتراکنش بازار بورس و ســه نماد »بمولد«، »فن افزار« و »نیان« سه 
نماد پرتراکنش در بازار فرابورس در روز جاری بودند. لازم به ذکر است که ارزش 
معاملات خُرد در بازار دو روزگذشــته مــورخ ۳۱ مرداد ماه ۱۴۰۲، مبلغ ۳ هزار 
میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان بود. گفتنی اســت حقیقی ها در روز گذشته حدود 
۱۴۰ میلیارد تومان از بازار ســهام خارج کردند. در بازار روزگذشته ۳۴۸ نماد در 
محــدوده مثبت و ۸۰ نماد در محدوده منفــی و در بازار فرابورس ۲۵۶ نماد در 

محدوده مثبت و ۵۷ نماد در محدوده منفی معامله شدند.

احتمال پیوستن ۵ عضو جدید به بانک بریکس

فارس- دیلما روســف، رئیس بانک توسعه جدید در مصاحبه با فایننشال تایمز 
گفت، این بانک در حال حاضر در حال بررســی درخواســت عضویت نزدیک به 
۱۵ کشور است. روسف، رئیس جمهور سابق برزیل که در حال حاضر ریاست این 
بانک مستقر در شانگهای را برعهده دارد، توضیح داد، احتمالاً با عضویت ۴ یا ۵ 

کشور از این کشورها موافقت شود اما از اعلام نام آنها خودداری کرد.
به گفته وی، تنوع بخشــی بــه نمایندگی جغرافیایی یکــی از اولویت های اصلی 
بریکس است. روسف به این روزنامه انگلیسی گفت، انتظار می رود امسال ۸ تا ۱۰ 
میلیارد دلار وام بدهیم. هدف ما این است که ۳۰ درصد هر وامی که می دهیم به 
ارز محلی باشد. وی افزود: بانک توسعه جدید در نظر دارد تا وام دهی در آفریقای 
جنوبی را شروع کند و برزیل تلاش می کند تا وابستگی به دلار را کم کند چراکه 

این بانک فعالانه سیستم مالی بین المللی چندگانه را ترویج می کند.
از طرفی به گفته این مقام برزیلی، این مؤسسه بین المللی قرار است وام آفریقای 
جنوبــی را به »راند« واحد پول این کشــور بدهد و همیــن کار را برای برزیل با 

ریال انجام دهد.
وی با اشــاره به اینکه این بانک در حال حاضر به »رنمینبی« وام می دهد، گفت: 
»ما تلاش می کنیم یا سوآپ ارزی انجام دهیم یا وام بدهیم و هم چنین به روپیه 
هم این کار را انجام دهیم.« رنمینبی، پول رسمی کشور چین است که پایه اصلی 
آن یوآن است. این پول از لحاظ قانونی در سرزمین چین رایج است اما در هنگ 
کنگ و ماکائو رایج نیست. معنای تحت اللفظیِ »رنمینبی« پول رایج مردم است.

گروه بریکس از برزیل، روسیه، هند، چین و آفریقای جنوبی تشکیل شده است، 
بانک توســعه جدید را در ســال ۲۰۱۴ با هدف تأمین بودجــه برای پروژه های 
زیرســاختی و توســعه پایدار راه اندازی کرد. این بانک در سال ۲۰۱۵ به صورت 

رسمی افتتاح شد و سپس بنگلادش، امارات، مصر و اروگوئه به آن پیوستند.
ایــن بانک به عنوان جایگزینی برای مؤسســات مالی تحت تســلط آمریکا مانند 

صندوق بین المللی پول و بانک جهانی تأسیس شده است.

ارز

انرژی

تسهیلات
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ایرنا- مهران محرمیــان، معاون فناوری های 
نوین بانــک مرکزی در همایــش ملی تحول 
دیجیتالــی در صنعــت بانکــداری داده های 
بــاز را یکی از مهم تریــن حوزه های بانکداری 
دیجیتال معرفی کرد و گفــت: رویکرد بانک 
مرکزی در این حوزه رویکرد توسعه ای است و 
کارشناسان بر روی مباحث حقوقی و امنیتی 
توســعه داده های باز در صنعت بانکداری در 

حال بحث و بررسی هستند.
وی بانکداری باز را دیگر حوزه ای دانســت که 
بانک مرکزی قصد ورود در سیاست گذاری آن 
را دارد و اظهار داشت: سیاست گذاری در این 
حوزه با تمرکز بر ریســک ها به گونه ای انجام 
خواهد شد که کمترین ریسک را متوجه بازار 

و مشتریان کند.
معــاون فناوری های نوین بانک مرکزی افزود: 
تا پایان ســال ۱۴۰۳ مقررات فعالیت در این 
حوزه به صــورت نظام مند تدویــن در اختیار 

فعالان گذاشته می شود.

وی با اشــاره به اینکــه در حــوزه پرداخت 
وضعیت بســیار مطلوبی داریم و از کشورهای 
پیشرو در این حوزه هستیم، اظهار داشت: در 
حوزه نظام های پرداخت رویکرد بانک مرکزی 
ارائه و معرفی خدمات نوآورانه به شبکه بانکی 

و مشتریان است.
محرمیان لندتک هــا )لندتک نوآوری فناورانه 
در زمینــه وام دهــی اســت( را دیگــر حوزه 
نظارتــی بانک مرکــزی در بخــش فناوری 
اطلاعات برشــمرد و گفت: این حوزه نیازمند 

تنظیم گری اســت و بانــک مرکزی در تعامل 
 بــا فعــالان و ســازمان های مرتبــط بــا آن 
به این حــوزه ورود خواهد کرد و تنظیم گری 
از  لندتک هــا  و سیاســت گذاری در حــوزه 
مهم تریــن برنامه های بانک مرکزی به شــمار 
مــی رود و هدف مــا بهره گیری گســترده از 
 ظرفیت هــای این حــوزه در ارائــه خدمات 

در شبکه بانکی است.
وی بــا اشــاره به اقدامــات انجام شــده در 
حوزه اعتبارســنجی افزود: در سال های اخیر 
اعتبارســنجی یکی از اولویت های اصلی بانک 
مرکــزی بوده اســت و با توجه به اشــکالات 
موجود در مدل اعتبارســنجی که بیش از ۶۰ 
درصد جمعیت را در بر نمی گرفت به ســمت 
طراحی مدل جدیدی از اعتبارسنجی حرکت 
کردیم و با تغییرات ایجاد شده سطح پوشش 
افراد در این مدل به بیش از ۸۷ درصد افزایش 

یافته است.
معــاون فناوری های نوین بانک مرکزی افزود: 

با توجه به برنامه ریزی های انجام شــده هدف 
ما این اســت که ســطح پوشــش این مدل 
اعتبارســنجی را به ۱۰۰ درصد رسانده و هر 
ایرانی دارای یک نمره اعتبارسنجی در شبکه 

بانکی باشد.
محرمیان ساماندهی بازار رمز ارزها را از دیگر 
دغدغه هــای بانک مرکزی خوانــد و گفت: با 
توجه به مقررات گذاری انجام شــده، در حوزه 
اســتخراج رمز ارزها هیچ مشکلی وجود ندارد 
و استخراج رمز ارز به بحث ارزآوری در کشور 

کمک می کند.
معــاون فناوری هــای نوین افــزود: در بحث 
مبادلــه از طریق رصد دقیق تراکنش های رمز 
ارزی در حال بررســی برای شفاف ســازی و 

مقررات گذاری در این حوزه هستیم .
محرمیان خاطر نشان کرد: همچنین در حوزه 
پرداخت مانند بســیاری از کشــورهای دنیا 
پرداخــت از طریق رمز ارزها را به رســمیت 

نمی شناسیم.

معاون فناوی بانک مرکزی: 

هر ایرانی یک نمره اعتبارسنجی خواهد داشت 

نفت 

گمرک

ارتباطات

خودرو

انرزی

مهــر- تأمین آب مــورد نیاز شــهرهای مــرزی یکی از 
چالش های زوار اربعین اســت تا جایی که ســال گذشــته 
ازدحام جمعیت در شــهر مهران و ایلام موجب قطعی آب 
در این منطقه مرزی شــده بود هاشــم امینی، سخنگوی 
صنعت آب و فاضلاب کشــور در رابطه با این موضوع گفت: 
باید در مرزهای چذابه، شــلمچه و مهران تمام تلاش خود 
 را برای تأمیــن آب پایدار اعم از ســکونت گاه ها تا مواکب 

داشته باشیم.
از جملــه  تعریــف شــده  برنامه هایــی  داد:  ادامــه  وی 
اســتقرار اکیپ هــای عملیاتــی در عتبات عالیــات برای 
برپایــی حمام در شــهرهای کربــلا و نجف و ســامرا کار 
 آب رســانی ســیار به مواکب را از طریق تانکرهای اعزامی 

آغاز کرده اند.
امینی توضیح داد: از ســوی دیگر اتصال موکب های ایرانی 

مستقر در عتبات عالیات به شبکه آب شهری و جمع آوری 
فاضــلاب مواکب توســط همکاران اعزامــی در حال انجام 
اســت و این خدمات تا پایان مراسم اربعین در کشور عراق 

به صورت مستمر ادامه دارد.
به گفته این مقام مســئول ضعف های سال گذشته برطرف 
شده اســت امیدواریم با اقدامات انجام گرفته آب پایدار از 

لحاظ کمی و کیفی در ۹ مرز داشته باشیم.
البته به نظر می رسد امسال اقدامات گسترده تری نسبت به 
سال های گذشــته صورت گرفته است چرا که روز گذشته 
امینی در نشســت خبری در رابطه بــا دیگر اقدامات انجام 
گرفته برای زوار گفت: در ۴ شهر زیارتی بیش از ۲۵۰۰متر 
لوله گــذاری آب و فاضلاب انجام شــده اســت و خدمات 
انشــعاب آب به ۸۵۰ موکب مستقر و انشعاب فاضلاب ۳۵ 

فقره انجام شده است. 
۷۹۰ دوش حمام نیز برپا و شستشوی شبکه فاضلاب کربلا 
به طول ۳۵۰۰ متر و برای رفع حوادث شــبکه فاضلاب در 

۵۰ مورد اقدامات مهندسی صورت گرفته است.
امینی به اقدامات صورت گرفته در داخل کشــور نیز اشاره 
کرد و گفت: در داخل کشــور با ایجاد بیش از ۱۳ کیلومتر 

خطوط انتقال آب، احداث ده ها مخزن ذخیره و احداث ۱۰ 
ایســتگاه پمپاژ شــرایط پایداری در تأمین آب در مرزهای 

اربعین فراهم شده است. 
خطــوط جمــع آوری فاضلاب بــه طــول ۳۱ کیلومتر و 
احداث پیش تصفیــه و لاگون های فاضلابی به حجم بیش 
از ۲۵۰۰ متــر مکعب و ارائه خدمات انشــعاب فاضلاب به 
 مواکب و تأسیســات مجاور سبب ارتقای کیفی خدمات در 

مرزها شد.
معــاون راهبــری و نظــارت بــر بهره بــرداری شــرکت 
 مهندســی آب و فاضلاب کشــور در پایان بــا بیان اینکه 
در کلیــه مرزهــای اربعین حســینی اکیپ هــای نظارت 
بهداشــتی به صورت روزانه و مستمر کار کنترل کیفی آب 
را انجام می دهنــد، عنوان کرد: مرز مهران یکی از مرزهای 
مهم جهت تــردد زائران اســت و طبــق برنامه ریزی های 
صــورت گرفتــه، تأمیــن آب پارکینــگ اربعیــن، تأمین 
آب ســکوهای آب رســانی و کارخانه یخ ســازی برای ارائه 
 خدمــات آب شــرب بــه ۵۰۰ هــزار نفــر در روز انجام 

شده است.
پیش از این هــم پرویز ناصری، مدیرعامل شــرکت آب و 

فاضلاب اســتان ایلام گفت: آب پایــدار در مرز بین المللی 
مهران برای آرامش و آســایش زائران به بهترین نحو تأمین 

و مشکلی در این خصوص وجود ندارد.
بــه گفته ایــن مقام مســئول در شــهر مهران بــا انجام 
پروژه های مناســب از لحــاظ کمی و کیفی توانســته ایم 
 آب مــورد نیاز زائران اربعین حســینی را بــه حد مطلوب 

برسانیم.
وی بــا بیــان اینکه تمامــی مواکب و تأسیســات موجود 
در مهــران بــه آب پایــدار دسترســی دارند، افــزود: در 
پارکینــگ بزرگی که ۴۰ هــزار خــودرو را در خود جای 
می دهــد نیــز هم آب شــرب و هــم آب ســرویس های 
 بهداشــتی به صــورت پایــدار و با کیفیت مطلــوب تأمین 

شده است.
بــا توجه بــه گفته های مســئولان امر و تأکید بــر انجام 
پروژه های مناسب از لحاظ کمی و کیفی و تأمین آب مورد 
نیاز برای زائران اربعین به نظر می رســد امســال تمهیداتی 
برای جلوگیری از قطعی آب در نظر گرفته شــده اســت و 
دیگر زائران با مشــکلاتی از این قبیل دســت و پنجه نرم 

نکنند. 

روند کاهشی قیمت نفت معکوس شد
ایســنا- بهای معاملات نفت برنت با ۱۳ســنت معادل ۰/۲ درصد افزایش، به ۸۴ دلار و 
۱۶ ســنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۱۸ سنت 
معادل ۰/۲ درصد، به ۷۹ دلار و ۸۲ سنت در هر بشکه رسید. هر دو شاخص روز سه شنبه 

با حدود ۰/۵ درصد کاهش، بسته شده بودند.
بازارها منتظر اشاراتی درباره دورنمای نرخ بهره در سمپوزیوم اقتصادی سالانه فدرال رزرو 
در جکســون هول هســتند که مقامات بانک مرکزی آمریکا، اروپا، انگلیس و ژاپن در آن 

حضور خواهند داشت.
هیرویوکــی کیکوکاوا، رئیــس شــرکت »ان اس تردینگ« در این باره گفت: در آســتانه 
سمپوزیوم جکسون هول، بازارها می خواهند نشانه هایی از اقدام بعدی بانک مرکزی آمریکا 
پیدا کنند. انتظار می رود نگرانی ها نســبت به نرخ های بهره بالاتر و کندی تقاضا در چین، 

کاهش عرضه اوپک پلاس را در آینده نزدیک، تحت الشعاع قرار دهد.
چین که دومین اقتصاد بزرگ جهان است، نقش کلیدی در تقویت تقاضا برای نفت تا پایان 
ســال دارد. رشد اقتصادی ضعیف چین، بازارها را خشمگین کرده است زیرا تدابیر محرک 

مالی وعده داده شده، کمتر از حد انتظارات بوده اند.
در بخش عرضه، عربســتان ســعودی داوطلب شده اســت که تولید خود را به میزان یک 
میلیون بشــکه دیگــر در روز از ژوئیه تا ســپتامبر کاهش دهد و روســیه هم قصد دارد 
صادرات خود را در ماه اوت، به میزان ۵۰۰ هزار بشــکه در روز کاهش دهد. این اقدامات 
 بخشــی از توافق میــان اعضای اوپک پلاس بــرای محدود کردن عرضه و پشــتیبانی از 

قیمت ها بوده است.
طبق آمار مؤسســه امریکن پترولیوم که روز سه شــنبه منتشــر شــد، ذخایر نفت آمریکا 
هم چنــان بــه کاهش خود ادامــه داد و در هفته منتهی به ۱۸ اوت، حــدود ۲/۴ میلیون 
بشــکه کاهش پیدا کرد که کمتر از کاهش ۲/۹ میلیون بشکه ای پیش بینی شده از سوی 

تحلیلگران در نظرسنجی رویترز بود.
بر اساس گزارش رویترز، آمار رسمی ذخایر نفت و فرآورده های نفتی آمریکا، بعدازظهر روز 

گذشته توسط اداره اطلاعات انرژی آمریکا منتشر  شد.

تســنیم-عبدالمجید اجتهادی، رئیس سازمان فروش 
و جمع آوری امــوال تملیکی در خصوص تعیین تکلیف 
خودروهای لوکســی که بیش از ۱۰سال است در بندر 
نوشــهر توقیف شده و اجازه ترخیص ندارند، اظهار کرد: 
خودروهای پورشــه ای که چند سالیست در بندر نوشهر 
متوقف شــده اند، با توجه به ظرفیت قانونی بودجه سال 
۱۴۰۲ بــه زودی با پلاک گذاری ملی، عرضه و به مزایده 
گذاشته خواهند شد. رئیس سازمان فروش و جمع آوری 

امــوال تملیکی با بیان این که ایــن خودروها نه قاچاق 
هستند نه متروکه افزود: این خودروها تاکنون با دستور 
قضایی به دلایل مشــکلاتی اعم از بدهی مالیاتی، حجم 
بیش از ۲۵۰۰ سی سی و عدم ثبت سفارش متوقف شده 
بودند. در گذشته ظرفیتی در قانون برای تعیین تکلیف 
آنها وجود نداشــت، اما این ظرفیت قانونی ایجاد شده و 
از طریق سازمان اموال تملیکی طی۲ ماه آینده به مزایده 

گذاشته خواهند شد.

باشــگاه خبرنگاران-محمد رمضانی، معاون توســعه 
طرح های شــرکت برق حرارتی با اشاره به عملکرد دولت 
سیزدهم در احداث واحد های جدید نیروگاهی، گفت: از 
ابتدای شــروع به کار دولت ســیزدهم تاکنون هفت هزار 
و ۳۹۸ مــگاوات به ظرفیت نیروگاه های حرارتی کشــور 
افزوده شــده اســت که این اقدام از طریق سنکرون ۳۹ 
واحد جدید نیروگاهی به ظرفیت پنج هزار و ۳۹۸ مگاوات 
و هم چنین رفع محدودیت نیروگاه های بخاری و افزایش 
توان عملی نیروگاه های گازی موجود به ظرفیت دو هزار 
مگاوات محقق شده است. او ادامه داد: واحد های سنکرون 
شــده جدید شامل بخش گاز نیروگاه های سیکل ترکیبی 
هنگام، ایران ال ان جی )ســه واحد(، قشــم پاسارگارد، 
آریان زنجان )دو واحد(، مهتاب کویر )دو واحد(، شــهید 
باکری )دو واحــد(، تربت حیدریه، فولاد بوتیا، دوکوهه و 

واحد هــای گازی کوچک میانرود، زاهدان )ســه واحد(، 
صبای دهلران )چهار واحد(، پتروشــیمی کردستان )سه 

واحد( و پتروشیمی کرمانشاه بوده است.
رمضانــی افزود: هم چنین در این مــدت واحد های بخار 
نیروگاه های سیکل ترکیبی جهرم، هریس، ارومیه، چابهار، 
بعثــت پارس جنوبی )دو واحد(، غرب کارون، عســلویه، 
فردوســی، خرم آباد، ارومیه و ســبلان )دو واحد( نیز به 

شبکه سراسری برق کشور متصل شده است.
او با اشــاره به اینکه ظرفیت نیروگاه های حرارتی کشور 
به ۷۴ هزار و ۳۹۸ مگاوات رســیده است، گفت: در ۶۲۱ 
واحد تولید برق حرارتی در ۱۳۴ نیروگاه کشــور وظیفه 
تولید برق پایدار برای مشترکان سراسر کشور را بر عهده 
دارند که بیــش از ۶۸ درصد از ایــن ظرفیت در اختیار 

بخش خصوصی است.

آنی و برخط شدن تمام استعلامات بین دستگاهی تا آذر امسال

ویراژ خودروسازان زیان ده در اقتصاد ایران
 ۴۰۰ همت زیان و بدهی!

عرضه پورشه های لوکس بندر نوشهر 
طی ۲ ماه آتی بعد از ۱۰ سال

۳۹ واحد نیروگاهی در دولت سیزدهم وارد مدار شد

جزئیات تأمین آب شهرهای مرزی در ایام اربعین

اقتصاد بین الملل



مردادماه امسال ۱ میلیون و ۲۴۵ هزار و ۹۰۰ نفر به سینما رفتند تا فروش 
گیشه این ماه به حدود ۴۸ میلیارد تومان برسد. این آمار، ۲۲ درصد بیشتر 

از میزان مخاطبان مدت مشابه سال گذشته است.
ایــن آمار با توجه به گرمای بی ســابقه هوا، مســافرت و البته تعطیلی های 
طولانی ســینما، آمار نسبتاً قابل قبولی محســوب می شود که در ماه محرم 

رقم خورده است.
بر پایه این گزارش، در مردادماه، ۴۸ هزار و ۲۵۵ سانس ترتیب داده شد. ۱ 
میلیون و ۲۴۵ هزار و ۹۰۰ نفر به سینما رفتند تا این میزان مخاطب، گیشه 

۴۷ میلیارد و ۸۲۵ میلیون تومانی را رقم بزنند.
»فســیل« بــا ۴۰۱ هزار مخاطــب، در رتبــه نخســت پرمخاطب ترین و 
پرفروش ترین فیلم مردادماه قرار دارد. فیلم کریم امینی موفق شــد تا طی 

این ماه، ۱۶ میلیارد و ۸۵۰ میلیون تومان بفروشد.
»شــهر هرت« نیز با ۳۰۲ هزار مخاطب، در رتبه دوم فیلم های این ماه قرار 
می گیرد. این کمدی موفق شــد تا در پنجمین ماه سال، ۱۳ میلیارد تومان 

فروش داشته باشد.

»نارگیل ۲« که از هجدهم مرداد به روی پرده رفت توانست طی ۱۴ روز، 
۸۰ هــزار مخاطب را جذب کرده و به فــروش ۳ میلیارد و ۳۰۰ میلیون 

تومانی برسد.
»کت چرمی« نیز در این ماه خوش درخشــید و موفق شــد با ۶۹ هزار 

مخاطب، به فروش ۲ میلیارد و ۹۰۰ میلیون تومانی دست یابد.
»بی مادر« ۵۰ هزار مخاطب داشت و توانست با ۲ میلیارد و ۲۰۰ میلیون 

تومان فروش، پنجمین فیلم پرمخاطب پنجمین ماه سال باشد.
از روز گذشــته فیلم »ستاره بازی« در سینماهای کشور نمایش داده شد. 
اتفاقی که ســبب می شود تا نمایش این فیلم در کنار سایر فیلم های روی 

پرده، منجر به جذب مخاطبان بیشتر برای ششمین ماه سال شود.
در شــهریورماه امسال است که سینمای ایران، تعداد مخاطبان خود طی 
ســال جاری را از ۱۱ میلیون نفر عبور خواهد داشــت و گیشه را به بیش 
از ۵۰۰ میلیارد تومان می رســاند. این رزومه، فرصت خوبی برای ورود به 
شــش ماهه دوم سال و رســیدن به قله های جدیدی از مخاطب و فروش 

طی سالیان جاری است.

پــس از اینکه چند فیلم ســینمایی اکران نشــده در مدتی کوتاه و پشت ســر 
هــم در فضای مجازی لــو رفتند، تحلیل هــای مختلفی درباره علت و منشــأ 
ایــن اتفاق و اینکه چطور می شــد از آن جلوگیری کرد، مطرح شــد. فیلم های 
قاچاق شــده را به دو دســته می توان تقســیم کــرد؛ یک گــروه آن هایی که 
اساساً مشــکلی برای نمایش نداشتند و اتفاقاًٌ در آســتانه اکران عمومی بودند؛ 
 یک گروه هــم فیلم هایی بودند که بیشــتر به خاطر بازیگرانشــان اجازه اکران 
پیــدا نکرده بودنــد. )در این میان »برادران لیلا« تا حدی استثناســت چرا که 
طبق اعلام ســازندگانش اتهام های دیگری به فیلم وارد اســت.( پس از پخش 
نســخه های باکیفیت از این فیلم ها برخی ســینمایی ها تأکید داشتند که »اگر 
مشکل فیلم هایی که در ارتباط با ناآرامی های سال قبل دچار حاشیه شده بودند، 

زودتر برطرف می شد نسخه غیرمجاز آن ها به بیرون درز نمی کرد.«
حــالا پس از آنکه نوک پیــکان برخی انتقادها بابت قاچاق فیلم ها به ســازمان 
سینمایی و وزارت ارشــاد برمی گشت و بعد از گمانه زنی ها برای احتمال قاچاق 
دیگر فیلم های مشــکل دار و نیز پس از آنکه رئیس ســازمان سینمایی دستور 
جــدی پیگیری قاچاق فیلم ها را داد، روح ا... ســهرابی، مدیــر کل اداره نظارت 
بر نمایش فیلم ســازمان ســینمایی اعلام کرده است: سازمان سینمایی در نظر 
دارد آثاری را که به دلیل حضور یک یا چند تن از عوامل قانون شــکن یا کشف 
حجــاب کرده امکان نمایش عمومی پیدا نکرده اند به مرور روی پرده بفرســتد 
تا ســرمایه گذاران و تهیه کنندگان و عواملی که در تولید نقش داشــته اند دچار 

خسارت و زیان نشوند.
ســهرابی این اظهارات را در حالی مطرح کرده که ســوال اصلی همین اســت 
که اگر این کار شــدنی اســت، چرا زودتــر اتفاق نیفتاد؟ نکتــه مهم دیگر این 
اســت که چنین تصمیمــی پیش تر هم بیان شــده بود؛ یعنی یک ســال قبل 
وقتی محمد خزاعی، رئیس ســازمان سینمایی اعلام کرد که اسامی هنرمندان 
ممنوع الــکار اعلام خواهد شــد؛ اتفاقی کــه هرگز نیفتاد، گفته بــود که وزیر 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی، محمدمهدی اســماعیلی تأکید کرده اگر بازیگری 

ممنوع الکار شــده باشد عطف به ما سبق نمی شــود و فیلم هایی که در گذشته 
بازی کرده  دچار مشــکل نمی شوند، اما به نظر می رسد این تأکید وزیر که پیش 
 از ناآرامی های ســال قبل جامعه مطرح شــد، یا اصلا مــورد توجه قرار نگرفته

 یا اینکه بعد از التهابات پاییز گذشته، ملزومات تازه ای برای اجرای آن به وجود 
آمده بود.  

مدیــرکل اداره نظــارت بــر نمایش فیلــم ســازمان ســینمایی در اظهارات 
خود اشــاره کرده کــه ۱۰ عنوان فیلم مشــکلات مشــابه دارنــد و بازیگران 
 آن هــا بعــد از نقش آفرینــی در فیلم هــا، اقدام به کشــف حجاب یــا فرار از 
کشــور کرده انــد. او به نام هیچ کــدام از این ۱۰ فیلم اشــاره نکرده ولی گفته 
اســت که آن  بازیگــران خاص از این پس اجازه حضور در هیچ اثری )ســاخت 
 ایــران( را نخواهند داشــت و در واقــع ممنوع الکاری آن ها را به طور رســمی 

اعلام کرده است.
بررســی واکنش های بعضی بازیگران و نیز وضعیت فیلم هایی که پروانه نمایش 
داشــته یا در آســتانه اکران بوده اند ولی طبق گفته های رســمی و غیررسمی 
سازندگان شــان به دلیل حضــور چند بازیگر امکان نمایش پیــدا نکرده اند، نام 
چند فیلم را به ذهن می رســاند که احتمالاً در این فهرســت ۱۰ تایی هستند؛ 
از ایــن فیلم ها به »عامه پســند« ســهیل بیرقــی با بازی فاطمــه معتمدآریا، 
»گیــج گاه« عادل تبریزی با بازی باران کوثری، »زنبور کارگر« افشــین صادقی 
با بازی حمید فرخ نــژاد و پگاه آهنگرانی، »زعفرانیه ۱۴ تیر« علی هاشــمی با 
بــازی هنگامه قاضیانی، »اورکا« ســحر مصیبــی با بازی ترانه علیدوســتی و 
 »رگ های آبــی« با بازی باران کوثری می توان اشــاره کــرد. فیلم دیگری که

 به نظر می رســد باید به این فهرست اضافه شــود »ملاقات با جادوگر« حمید 
بهرامیان است که اگرچه ابتدا قرار بود در نوروز امسال روی پرده رود اما تاکنون 
اکران نشــده و با توجه به اشاره غیرمستقیم وزیر ارشاد در گفت وگوی اخیرش 
بــه ویدئوی یکی از بازیگر این فیلم در ســال گذشــته، آن را هم می توان جزو 

مشکل دارها دانست.

نکته قابل توجه دربــاره فیلم هایی که 
آن ها  حــول  گمانه زنی هــا 

می چرخد، این اســت که 
از  برخی  نمایــش  پروانه 
این فیلم هــا مدت ها قبل 
صادر شــده ولــی حتی با 

اکران  برای  اقدام ســازندگان  وجود 
و اعــلام چندباره هنــوز از روی پرده 
رفتن آن ها خبری نیست و امید می رود 
در روزها و هفته هــای پیش رو بر پرده 

سینما جان بگیرند.

پنج شنبه 1402/06/02 فرهنگ و هنرسال سی ام  شماره 66079
 سینما

   سینما

رادیو

»بی رؤیا« اکران آنلاین شد

فیلم سینمایی »بی رؤیا« به کارگردانی آرین وزیر دفتری و تهیه کنندگی هومن 
سیدی، به صورت اختصاصی در نمایش خانگی منتشر شد.

»بی رؤیا« داستان زوج جوانی به نام رؤیا و بابک است که قصد مهاجرت از ایران 
را دارنــد. دو هفته پیش از مهاجرت، رؤیا در خیابان با دختری بی نام و نشــان 
مواجه می شــود. حضور دختر در زندگی آنها به اتفاقاتی عجیب منجر شده و به 
تدریج هویت رؤیا دچار دگرگونی می شــود. معمای هویت رؤیا با حضور بیشــتر 

دختر در بطن زندگی او و بابک، کامل و کامل تر می شود.
این فیلم برای اولین بار در چهلمین دوره جشــنواره فیلم فجر به نمایش درآمد 
و نامزد دریافت ۳ سیمرغ بلورین شده بود که طناز طباطبایی، موفق به دریافت 
ســیمرغ بلورین بهترین بازیگر نقش اول زن جشــنواره، برای بازی در این فیلم 
شــد. در این اثر ســینمایی طناز طباطبایی، صابر ابر، شادی کرم رودی، فرانک 

کلانتر و رضا داوودنژاد به ایفای نقش پرداخته اند.
فیلم ســینمایی »بی رؤیا« پس از انتشــار غیرقانونی نســخه فیلــم، به صورت 

اختصاصی در پلتفرم فیلیمو و در دسترس مخاطبان قرار گرفته است.

»میان صخره ها« به سئول می رود

فیلم »میان صخره ها« به کارگردانی مختار عبدالهی در بخش »ســینمای باز« 
یازدهمین جشــنواره فیلم کودک سئول که در آن ۷ فیلم نمایش داده می شود، 
روی پــرده می رود. در این بخش آثاری از آمریــکا )۲ فیلم(، کره جنوبی، ژاپن، 

ایران، نروژ )۲ فیلم( به شکل غیررقابتی حضور دارند.
جشــنواره فیلم کودک ســئول از ۲۲ تا ۲۹ شــهریور برگزار می شود. این فیلم 
پیشــتر، در هجدهمین جشــنواره بین المللی )Within the family( روســیه، 
۲ جایــزه بهترین فیلم و بهترین بازیگر به شــکل مشــترک بــرای حمیدرضا 
غیبــی و آندیــا یحیی پــور بازیگــران کودک این فیلــم را در بخش مســابقه 
 ســینمای کودک دریافت کــرد. محمد احمدی تهیه کننــده »میان صخره ها«
 است. این فیلم با مشارکت مرکز گسترش سینمای مستند، تجربی و پویانمایی 

ساخته شده است.

»ماجرا« ی مسلمان شدن سلمان فارسی شنیدنی می شود
رادیو صبا به مناسبت روز بزرگداشت سلمان فارسی ویژه برنامه مستند »ماجرای 

سلمان فارسی« را راهی آنتن می کند.
»ماجرا« عنوان یکی از برنامه های رادیو صباســت که در قالب مســتند گزارشی 
به بررســی دلایل شهرت افراد و ماجرا های معروف می پردازد. این برنامه با شعار 
در جست وجوی حقیقت به بررسی رویداد های تاریخی با نگاهی تازه می پردازد.

این برنامه به مناســبت روز بزرگداشت سلمان فارسی مستندی تهیه کرده است 
که در جســت وجوی پاســخ این سؤال اســت که »چگونه مردی به نام روزبه از 
ایران تبدیل به ســلمان فارسی شد؟« به بررسی شخصیت سلمان فارسی پیش 

از مسلمان شدن می پردازد.
 انسیه شــمس اللهی تهیه کننده این برنامه گفت: در مستند ماجرا به مناسبت 
 روز بزرگداشــت ســلمان فارســی صحابــی مشــهور پیامبــر )ص( و از یاران 
امام علــی )ع( با محمدجواد یــاوری، عضو هئیت علمی دانشــگاه باقرالعلوم و 

کارشناس تاریخ اسلام و شیعه مصاحبه شده است.
این برنامه امروز پنج شــنبه ســاعت ۱۵:۳۰ به تهیه کنندگی انسیه شمس اللهی 

تقدیم مخاطبان می شود.

حضور مدیرکل ورزش و جوانان در اردوی تیم ملی 
راگبی جوانان

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان فارس، اردوی تیم ملی راگبی 
جوانان به میزبانی شیراز در حال پیگیری است و محمدمهدی سرفراز شکوهی، 

مدیرکل ورزش و جوانان با حضور در این اردو با ملی پوشان دیدار کرد.
اردوی تیم ملی راگبی جوانان از ۲۲ مرداد لغایت ۲ شــهریور در شهر شیراز به 
حضور ۳۱ ملی پوش در حال برگزاری اســت و ۱۲ بازیکن و ۲ مربی از شیراز در 

این اردو حضور دارند.
این اردو برای آمادگی جهت شــرکت در رقابت های راگبی قهرمانی آسیاست که 

امسال به میزبانی تایوان برگزار خواهد شد.

مورد عجیب هافبک مصری مدنظر استقلال

به گــزارش تســنیم، جــواد نکونام ســرمربی تیــم فوتبال اســتقلال حدود 
دو هفتــه پیــش نام عامــر وردا هافبــک ۲۹ ســاله مصری را به مســئولان 
 باشــگاه اســتقلال داده و خواهــان جذب او شــده بــود، اما به دلیــل رعایت 
ســقف قرارداد، به ســرمربی آبی پوشان اعلام شــد که امکان جذب این بازیکن 

وجود ندارد. 
پس از مشخص شــدن وضعیت ورودی و خروجی های اســتقلال، مدیران این 
باشگاه بار دیگر سراغ عامر وردا رفتند، با این تفاوت که هافبک مصری در زمانی 
که نکونام درخواست جذب او را داد، بازیکن آزاد بود ولی حدود ۱۰ روز است که 
با باشــگاه راجا کازابلانکا مراکش قرارداد بسته است و برای پیوستن به استقلال 

باید قراردادش را فسخ کند.
پیگیری ها نشان می دهد که باشگاه مراکشی با فسخ قرارداد وردا مخالفت کرده 
است، مگر اینکه خود بازیکن موفق به انجام چنین کاری شود. حالا باید دید که 

بالاخره این بازیکن می تواند به استقلال بپیوندد یا نه.

معافیت از سربازی »سرلک« تمدید

 به گزارش تسنیم، میلاد سرلک سرخ پوشان ایران را در بازی با ذوب آهن و ادامه 
رقابت هــای لیگ همراهی خواهد کرد. با توجه به تمدید معافیت این بازیکن که 
براســاس قوانین نظام وظیفه عمومی صورت گرفت و صدور نامه برای ســازمان 
لیگ فوتبال ایران، این بازیکن پرســپولیس را در ادامه مسابقات همراهی خواهد 
کرد. تیم فوتبال پرســپولیس از ســاعت ۱۹:۳۰ امروز در چارچوب هفته سوم 
مســابقات فوتبال لیگ برتر باشگاه های کشــور در ورزشگاه آزادی تهران مقابل 

ذوب آهن اصفهان صف آرایی می کند.

ولخرجی ۴۰ هزار میلیارد تومانی عربستان برای فوتبال

به گزارش باشگاه خبرنگاران، لیگ فوتبال عربستان با ریخت و پاش عجیب بالاتر 
از سری آ، لالیگا و بوندس لیگا قرار گرفت.

سایت »ترانسفر مارکت« به بررســی نقل و انتقالات تابستانی در دنیای فوتبال 
در لیــگ مختلف دنیا پرداخت. همیشــه ۵ لیگ برتر دنیا یعنی انگلیس، لالیگا، 

بوندس لیگا، سری آ و لیگ فرانسه جزو پرهزینه ترین ها بودند.
اما این بار ۵ لیگ برتر دنیای فوتبال میهمان ناخوانده ای به نام عربســتان دارند. 
لیگ عربســتان تاکنون با هزینــه ۷۷۵ میلیون یورو )تقریبــاً ۴۰ هزار میلیارد 

تومان( بعد از لیگ برتر انگلیس دومین لیگ ولخرج دنیا شد.
لیــگ برتر انگلیس با هزینــه بیش از ۲ بیلیون یــورو ولخرج ترین لیگ فوتبال 
دنیا شــناخته شــد. عربســتان با ریخت و پاش های زیاد از لالیگا، ســری آ و 
بوندس لیگا بالاتر قرار گرفت.کریســتیانو رونالدو، نیمار و بنزما سرشــناس ترین 
 خرید هــای تابســتانی عربســتان بــه شــمار می آیــد. ســعودی ها در دو ماه 
گذشــته بیش از ۳۰ فوتبالیست سرشــناس دنیا را با هزینه های نجومی به این 

کشور منتقل کردند.

سینماها در مرداد ۴۸ میلیارد تومان فروختند

به گزارش ایرنا، مســابقات کشــتی قهرمانی سال ۲۰۲۳ 
جهــان قرار اســت از روزهــای ۱۶ تا ۲۴ ســپتامبر )۲۵ 
شــهریور تا ۲ مهرماه( در کشــور صربســتان برگزار شود. 
اتحادیه جهانی کشــتی در گزارشی با اشاره به اهمیت این 
رقابت ها نوشــت: در این مسابقات ۹۰ ســهمیه المپیکی 
در سه رشــته کشــتی آزاد، فرنگی و زنان تقسیم خواهد 
شــد.  در این پیکارها مدال آوران کشــور مختلف سهمیه 
خــود را برای المپیک ۲۰۲۴ پاریــس قطعی خواهند کرد 
 اما نفرات پنجم باید برای کســب ســهمیه بــا هم رقابت 

داشته باشند. 
در ادامــه گــزارش اتحادیه جهانی کشــتی آمده اســت: 
المپیــک کشــتی فرنگــی در ۶ وزن ۶۰  ســهمیه های 
کیلوگــرم، ۶۷ کیلوگــرم، ۷۷ کیلوگــرم، ۸۷ کیلوگــرم، 
می یابــد.  اختصــاص  کیلوگــرم   ۱۳۰ و  کیلوگــرم   ۹۷
 عــلاوه بــر ایــن مدعیــان چهــار وزن غیــر المپیکــی 

کیلوگــرم،   ۷۲ کیلوگــرم،   ۶۳ کیلوگــرم،   ۵۵(
خواهنــد  تشــک  روی  بــه  کیلوگــرم(   ۸۲  و 
رفــت که تأثیری در حضــور مدال آوران ایــن اوزان برای 
حضــور در المپیک ندارد. رقابت در جهانی بلگراد بســیار 
حســاس است و در برخی از اوزان مدعیان به دنبال کسب 
مدال طلا هســتند. یکی از این نفــرات محمدرضا گرایی 
 اســت که به دنبال بازپس گیری جایگاه خود در رقابت های 

جهانی است.
گرایی ســال ۲۰۲۲ و در مســابقات جهانــی برابر نمس 
صربستانی شکست خورد و نایب قهرمان شد؛ او مدال طلای 
المپیک توکیو و مسابقات قهرمانی ۲۰۲۱ جهان صربستان 
را در کارنامــه دارد. البتــه در این وزن حســرت جعفراف 
 آذربایجانی و نمس صربســتانی حضــور دارند و می توانند

 شگفتی ساز باشند.
همچنیــن در وزن ۷۲ کیلوگرم که یک وزن غیر المپیکی 

است علی ارسلان از صربســتان قصد دارد بار دیگر 
با رقیبانی مانند ســلجوق جان از ترکیه برای کسب 

عنوان قهرمانی جهان رقابت کند. 
همچنیــن در گــزارش اتحادیــه جهانی کشــتی به 

رقابــت هادی ســاروی نماینــده ایــران در وزن ۹۷ 
 کیلوگرم و امین میرزازاده در وزن ۱۳۰ کیلوگرم اشــاره 

شده است.
در لیســت اولیــه اتحادیه جهانی کشــتی ۳۵۲ 

فرنگی کار حضور دارند. در این لیســت 
وزن ۵۵ کیلوگرم ۲۱ کشتی گیر، 

 ۴۵ کیلوگــرم   ۶۰ وزن 
مدعــی، ۶۳ کیلوگرم ۲۳ 

کشتی گیر، ۶۷ کیلوگرم 
کشــتی گیر،   ۴۵
 ۲۶ کیلوگــرم   ۷۲

فرنگی کار، ۷۷ کیلوگرم ۴۶ 
فرنگی کار، ۸۲ کیلوگرم ۲۸ 
کشتی گیر، ۸۷ کیلوگرم ۴۵ 
کشتی گیر، ۹۷ کیلوگرم ۴۱ 
فرنگــی کار و ۱۳۰ کیلوگرم 
۳۲ کشــتی گیر حضور دارند 
کــه البته بــا آغاز رســمی 
به  لیست  این  مسابقات 
طــور حتــم تغییر 

خواهد کرد.

هم گروهی احتمالی پرسپولیس با النصر و نساجی 
با الهلال، می تواند دو ســتاره فوتبال جهان را به 

ورزشگاه آزادی بکشاند.
پیــروزی دقایق آخــری النصــر در پلی آف لیگ 
قهرمانان مقابل شــباب الاهلی، باعث شــد تمام 
ستاره های بزرگ تیم های عربســتانی، به مرحله 
گروهی لیگ قهرمانان آســیا برسند. ستاره هایی 
که بر اساس ســیدبندی لیگ قهرمانان، احتمال 
زیادی برای سفرشان به ایران وجود دارد. سپاهان 
و نساجی در سید دو، باید منتظر رویارویی با یکی 
از بزرگان آسیا در سید یک باشند. پرسپولیس، اما 
به عنوان تیم ســید یکی، بین تیم های عربستانی 
فقط می تواند با النصر و کریستیانو رونالدو هم گروه 

شود.
۳۳ درصد احتمال برخورد پرسپولیس و رونالدو

پرســپولیس تنهــا تیــم ایرانــی اســت که در ســید یک 
لیگ قهرمانان آســیا حضــور دارد. همین موضــوع، باعث 
می شــود آن هــا بــا الهــلال و الاتحــاد هم گروه نشــوند. 
الاتحــاد، قهرمــان فصــل گذشــته عربســتان و الهلال، 
 پرافتخارترین و در حال حاضر پرســتاره ترین تیم این کشور 

محسوب می شوند. 
در بین تیم های عربستانی، فقط امکان هم گروهی پرسپولیس 
با النصر وجود دارد. النصر در ســیدبندی لیگ قهرمانان، در 
ســید چهارم قرار گرفتــه و می تواند بدتریــن حریف برای 
پرســپولیس باشــد. النصر در گروه بندی لیگ قهرمانان، با 
الهــلال و الاتحــاد، تیم های هموطنش روبه رو نمی شــود و 

همیــن موضوع، شــانس رویارویی آن ها با پرســپولیس را 
افزایش می دهد. از بین پرســپولیس، السد و پاختاکور، یک 
تیم روبه روی النصر قرار خواهد گرفت. پرســپولیس در بین 
تیم های سید دو هم با سپاهان و نساجی، دو تیم هموطنش 
هم گروه نخواهد شــد و باید از بین الدحیل، نسف قارشــی و 
الفیحا عربســتان با یک تیم بازی کند. الدحیل، سخت ترین 

رقیب احتمالی پرسپولیس در این سید است.
 قــرار گرفــت.ن پرســپولیس، الدحیــل و النصــر در یک 
گروه، می تواند گروه مرگ لیگ قهرمانان آســیا را بســازد. 
پرسپولیسی ها این شانس را هم دارند که با الفیحا عربستان، 
بمبئی ســیتی هند و آلمالیق ازبکســتان هم گروه شوند و 

صعود نسبتاً کم دردسری را تجربه کنند.
غول های بزرگ منتظر سپاهان و نساجی

حــذف تلخ تراکتــور در مرحله پلی آف، باعث شــد 
ایران فقط ســه نماینده در مرحله گروهی داشــته 
باشــد. سپاهان و نساجی، دو نماینده دیگر ایران، در 
ســید دوم قرار گرفته اند. ایــن یعنی هر دوی آن ها، 
باید بــا یکی از تیم های قدرتمند ســید یک روبه رو 
شوند. الهلال و الاتحاد، دو تیم بزرگ عربستان، جزو 
تیم های ســید یک هســتند. الهلال نیمار و الاتحاد، 
کریم بنزما را در ترکیب شان دارند. السد و پاختاکور، 
دو تیم دیگر ســید یک هســتند که ممکن اســت 
روبه روی ســپاهان یا نساجی قرار بگیرند. هر دو تیم 
ایرانی، احتمال روبه رو شدن با النصر در سید چهارم 
را هم دارند. روی کاغــذ، احتمال اینکه حداقل یک 
تیم از بین سپاهان و نســاجی با تیم های عربستانی 
هم گروه شود، بسیار بالاست. حضور الدحیل در سید 
دو هم پرونده رویارویی آن ها با سپاهان و نساجی را می بندد. 
با توجه به میزبانی پرسپولیس و نساجی در ورزشگاه آزادی، 
باید منتظر سفر بزرگترین بازیکنان جهان به تهران، و بازی 

آن ها مقابل این دو تیم، بدون حضور تماشاگران بود!
سیدبندی لیگ قهرمانان آسیا ۲۴-۲۰۲۳

سید یک: پرسپولیس، الهلال عربســتان، الاتحاد عربستان، 
السد قطر، پاختاکور ازبکســتان؛ سید دو: سپاهان، نساجی، 
الدحیل قطر، نسف قارشــی، الفیحا عربســتان؛ ســید سه: 
الفیصلی اردن، استقلال تاجیکســتان، نیروی هوایی عراق، 
آهال ترکمنســتان، بمبئی سیتی هند؛ ســید چهار: العین 
امارات، نوبهار ازبکستان، الشــارجه امارات، النصر عربستان، 

آلمالیق ازبکستان.

ورزش

مرد یخی به دنبال بازپس گیری تاج و تخت خود در بلگراد

۱۰فیلممشکلدارسینماچهزمانیاکرانمیشوند؟

بررسی سیدبندی لیگ قهرمانان آسیا؛

 »رونالدو« و »نیمار« همزمان در تهران
کاروان دوچرخه سواری 

شهدای حرم شاهچراغ )ع( 

عازم کربلای معلی شد
به گــزارش پایــگاه خبــری اداره کل ورزش و جوانان 
فارس، ۱۶ دوچرخه ســوار استان های فارس و کرمان به 
نیابت از ۱۶ شهید حادثه های تروریستی حرم شاهچراغ 
)ع( بــا بدرقه مســئولین ورزش و جوانان فارس از حرم 
مطهــر حضرت شــاهچراغ عازم کربلای معلی شــدند. 
 مراســم بدرقه کاروان دوچرخه ســواری شــهدای حرم 
شــاهچراغ )ع( صبــح امــروز ۱ شــهریور ماه با حضور 
مدیــر کل ورزش و جوانان فارس، معاونین وی، مشــاور 
مدیر کل و مســئول واحد بازرسی و رئیس گروه توسعه 

ورزش همگانی و دیگر مسوولین برگزار شد.
این کاروان قرار اســت با پیوســتن به خیل عاشــقان 
حضرت اباعبدا... )ع( در اربعین حســینی به زیارت آن 

حضرت مشرف شوند.



به گزارش ســبحان، در بازديد رئيس سازمان مديريت و 
برنامه ريزي استان فارس، مديرعامل شركت شهرك هاي 
صنعتي فارس از طرح هاي زيرســاختي شهرك صنعتي 
بزرگ شيراز، وضعيت اجراي طرح هاي عمراني و مسائل 

و مشكلات موجود بررسي شد.
در ايــن بازديد طرح هاي افزايــش ظرفيت تصفيه خانه 
فاضلاب، ســايت واحدهاي كارگاهي، چاه آب آشاميدني 
- مخازن و تاسيسات ذخيره سازي آب و خطوط انتقال، 
جاده دسترســي دوم شــهرك صنعتي و مركز خدمات 
فناوري و كســب و كار شهرك فناوري صنايع شيميايي 

مورد بازديد ميداني قرارگرفت.
احمدعلي افكاري، رئيس سازمان مديريت و برنامه ريزي 
استان فارس در اين بازديد با بيان اينكه حمايت از توليد 
و اشــتغال يكي از مهم ترين تأكيدات رهبرمعظم انقلاب 
اســت و مجموعه سياســت ها و برنامه ها و هدف گذاري 
دولت نيز بر همين محور استوار است گفت: اين موضوع 

در استان فارس نيز باجديت دنبال مي شود.
افكاري با تأكيد بر اينكه تأمين زيرساخت توليد و اشتغال 
از وظايــف دولت اســت گفت: در ايــن زمينه حمايت 
از توســعه زيرســاخت هاي شــهرك هاي صنعتي براي 
 اســتقرارواحدهاي توليدي و صنعتي جزء برنامه ها است.
 محورتوسعهاستانرابرمبنايتوسعهصنعتيديدهايم

وي با بيان اينكه راهبرد و محور توسعه استان را برمبناي 
توسعه صنعتي ديده ايم، گفت: توسعه صنعتي پشتيبان 
بخش كشاورزي نيز خواهد بود و با ايجاد و توسعه صنايع 

فراوري و تبديلي و تكميلي، مشــكلات بخش كشاورزي 
نيز كاهش مي يابد.

رئيس سازمان مديريت و برنامه ريزي استان فارس،گفت: 
يكــي از اهداف بازديد بررســي مشــكلات و پيش بيني 
لازم براي تأمين اعتبارات از محل ســفر براي طرح هاي 

زيرساختي شهرك هاي صنعتي است.
امســالاجراي115طرحزيرســاختيدربرنامه

قراردارد
سيد مصطفي  هاشــمي، مديرعامل شركت شهرك هاي 
صنعتــي فارس نيــز در اين بازديد به تشــريح اقدامات 
انجام شــده در حوزه توســعه و تكميل زيرساخت ها در 
شهرك هاي صنعتي استان پرداخت و گفت: در مجموع 
امســال اجراي حدود 115طرح زيرســاختي در برنامه 
قــرار دارد كه از ابتداي امســال تاكنون عمليات اجرايي 
44 طرح زيرســاختي با اعتبار 148ميليارد تومان آغاز و 
29پروژه با اعتبار 145ميليارد تومان در مرحله برگزاري 

مناقصه و انتخاب پيمانكار قراردارد.
هاشمي همچنين از برآورد 42 پروژه با پيش بيني اعتبار 
800ميليــارد تومان نيز خبرداد و گفت: اين پروژه ها نيز 
در دستور كار اجرايي و انتخاب پيمانكارقرارخواهد گرفت.
شاهداجراينهضتطرحهايعمرانيوزيرساختي

درشهركهايصنعتيهستیم
هاشمي همچنين از بهره برداري از 47طرح زيرساختي با 
اعتبار 63ميليارد تومان در يك سال اخير خبر داد و گفت: 
شــاهد اجراي نهضت طرح هاي عمراني و زيرساختي و 
كارگاه بزرگ عمراني در ســطح شــهرك هاي صنعتي 

هستيم.
مديرعامل شركت شهرك هاي صنعتي فارس با قدرداني 
از حمايت هاي سازمان مديريت و برنامه ريزي در تخصيص 
اعتبارات عمراني جهت زيرســاخت هاي شــهرك هاي 
صنعتي گفت: در ســال گذشته اعتباراتي كه از محل از 
منابع داخلي اين شركت جهت پروژه ها اختصاص يافته 
است، پنج برابر اعتبارات عمراني تخصيص يافته استاني 

بوده است.

طرحتوسعهتصفیهخانهفاضلابشهركصنعتيشیراز
هاشــمي با اشاره به اجراي برخي طرح هاي شاخص اين 
شركت طرح توسعه تصفيه خانه فاضلاب شهرك صنعتي 
بزرگ شــيراز را از جمله اين طرح ها برشمرد وگفت: اين 
طــرح كه در راســتاي الزامات زيســت محيطي و حفظ 
پايدار محيط زيســت درحال انجام است ظرفيت فعلي 

تصفيه خانه را به دو برابر افزايش ميدهد.
وي افــزود: در قالب طرح ارتقــاي ظرفيت تصفيه خانه 
فاضــلاب كــه از طرح هــاي مصــوب دور اول ســفر 
رئيس جمهور به اســتان اســت، طرح ساخت دو لاگون 
ذخيره اضطراري و متعادل ساز جهت مدول هاي موجود 
و مدول سوم تصفيه خانه فاضلاب شهرك شيراز با اعتبار 
23ميليارد تومان از ســال گذشــته آغاز و با پيشــرفت 
فيزيكي 60درصدي درحال انجام اســت و طرح خريد و 
اجراي حوضچه هاي هوادهي و ته نشــيني جهت تكميل 
لاگون هــاي ذخيره اضطراري و مدول ســوم شــهرك 
صنعتي بزرگ شــيراز نيز با 67ميليــارد تومان اعتبار از 
20مرداد امســال آغاز شده اســت كه با بهره برداري از 
اين طرح ها، ظرفيت تصفيه خانه بــه 10هزارمترمكعب 
در روز افزايش مي يابد. مديرعامل شــركت شهرك هاي 
صنعتي فارس، اجراي خط انتقال شــبكه فشار متوسط 
شهرك صنعتي پاسارگاد به طول 12.5 كيلومتربا اعتبار 
24ميليارد تومان، خط انتقال شبكه فشار متوسط شهرك 
دارويــي بيضا به طول 11 كيلومتــر بااعتبار 20ميليارد 
تومان، آســفالت جاده دسترس شــهرك صنعتي بزرگ 
شيرازبا اعتبار 20ميليارد تومان، احداث خط انتقال فشار 
متوسط ناحيه چنارشاهيجان بطول 3500 متر با اعتبار 
12ميليارد تومان، خريد انشعاب و اجراي خط انتقال آب 
شــهرك فتح آباد مرودشــت با اعتبار 20ميليارد تومان، 
زيرســازي، جدول گذاري، رفوژ، روسازي و آسفالت بين 
فاز 1و2 شــهرك آباده با اعتبار 6ميليارد تومان، شبكه 
داخلي گاز شهرك برمشــوربا اعتبار 5ميليارد تومان را 
از مهم ترين طرح هايي اعلام كرد كه امســال با اعتبارات 
 عمراني و جاري در ســطح شــهرك هاي صنعتي استان 

آغاز شده است.

به گزارش ســبحان، اين همايش كشــوری ادبيات عاشــورايی ويژه خانواده 
بزرگ بهزيســتی برای نوزدهمين سال متوالی در دو بخش كودك و نوجوان 
و بزرگســالان به صورت جداگانه به ميزبانی اداره كل بهزيســتی و به همت 
هيئت فرهنگی و مذهبی اهل بيت )ع( بهزيستی فارس برگزار گرديده است. 
محمدرضا هوشــيار، مديركل بهزيســتی فارس و دبير اين همايش كشوری 
گفت: همايش ادبيات عاشورايی در بخش كودك و نوجوان برای دومين سال 
پياپی، 31مردادماه با حضور عرب زاده، مشاور رئيس سازمان بهزيستی كشور 
در امور مجلس و اســتان ها، جمعی از مسئولين و كودكان و نوجوانان دارای 
آثار منتخب از استان های كشور برگزار گرديد و فرزندان به ارائه آثار در قالب 

شعر و دل نوشته با موضوع جلوه های اخلاق دركربلا پرداختند.
هوشــيار افزود: امسال 255 اثر از 23 اســتان كشور به دبيرخانه همايش در 
شيراز ارسال شد كه از اين تعداد 182 اثر مربوط به رده سنی بزرگسالان و73 
اثر مربوط به رده سنی كودك و نوجوان است و همايش در بخش بزرگسالان 

همزمان با سالروز شهادت حضرت رقيه )س( برگزار شد.
مديركل بهزيســتی فارس خاطر نشان كرد: اين همايش در قالب هيئت و با 
همراهی همكاران بهزيستی فارس برگزار شد و بهره مندی از سخنان عاشورا 

پژوه معاصر محمدرضا سنگری را در كارنامه افتخارات خود دارد.
 ســنگری، عاشورا پژوه معاصر نيز در اين همايش در بخش كودك و نوجوان 
ضمن سپاس از عزم جزم و همت بلند همه كسانی كه برگزاری اين همايش 
برای نوزدهمين ســال متوالی را رقم زده اند گفت: امــروز فرزندان كودك و 

نوجوان بهزيســتی از سراسر كشــور با الهام از فرهنگ و راه حضرت اباعبدا... 
الحسين )ع( آثار ارزشمندی را رقم زده و در اين همايش ارائه كردند.

سنگری افزود: كودك دوستی رسم حضرت اباعبدا...الحسين )ع( و پيامبر اكرم 
)ص( است و بايد برای تأمين آينده ای زيبا برای ايران اسلامی توجه ويژه ای به 
فرزندان داشته باشيم و نسل پروری و تربيت را بنا به دستورات قرآن كريم در 
اولويت قرار دهيم و اين تربيت ميسر نمی شود مگر با پيوند به سيره حضرت 
ابا عبدا... الحسين )ع(، كه اين نكته در اين همايش به خوبی ديده شده است. 
 سنگری بر ضرورت بين المللی شدن اين همايش نيز تأكيد كرد و همچنين 
موضوع ســال آينده همايش را گره خوردگی و پيوند ميان عاشــورا و قرآن 
عنوان كرد و گفت: پيوند ميان عاشــورا و قرآن در سال آتی زمينه خلق آثار 

علاقه مندان و شركت كنندگان در اين همايش معنوی خواهد بود.

به گزارش سبحان، سرهنگ فرج شجاعی، فرمانده 
انتظامي شــيراز از دستگيري ســارق دوچرخه و 
محتويات درون خودرو با 60 فقره ســرقت خبر 
داد. سرهنگ شجاعی بيان كرد: در پي وقوع چند 
فقره ســرقت دوچرخه از پاركينگ ها و همچنين 
محتويات درون خودرو در شهرســتان شــيراز، 
مأموران انتظامي با انجام اقدامات پليســی، موفق 
شدند در اين خصوص يك سارق را شناسايي و در 
يك اقدام برنامه ريزی شده وی را در مخفيگاهش 

دستگير و به كلانتري انتقال دهند. 
وي با اشــاره به اينكه متهم در بازجويي اوليه به 
60 فقره سرقت دوچرخه و محتويات درون خودرو 
اقرار كرد، گفت: در اين خصوص 2 نفر مالخر نيز 
شناســايي و دستگير شد. فرمانده انتظامی شيراز 
ادامه داد: در بازرســي از انبــار متهمان مقاديری 
اموال مســروقه از قبيل دوچرخه، ابزارآلات، باند 

صوتی خودرو، جك، آينه خودرو و ... كشف شد.
ســرهنگ شــجاعي با بيان اينكه متهمان براي 

ســير مراحــل قانوني روانه دادســرا شــدند، به 
شــهروندان توصيه كــرد در حفظ و حراســت 
از امــوال و وســايل نقليه خود اهتمــام و توجه 
بيشــتری داشته باشــند و با رعايت نكات ايمنی 
و پيشگيرانه از ســرقت، مانع رسيدن سارقان به 
اهداف خود شــده و همچنين در صورت مشاهده 
هرگونه موارد مشــكوك و مجرمانــه مراتب را از 
 طريق تماس با مركــز فوريت های110 به پليس 

اطلاع دهند.

 مدیر پایگاه میراث جهانی منظر باستان شناسی ساسانی 
فارس، فیروزآباد و سروستان خبر داد:

پنلتخصصیمیراثساسانیفارسدردهمین
کنفرانسايرانشناسیاروپا

به گزارش ســبحان، عليرضا عسكری چاوردی، مدير پايگاه ميراث جهانی 
منظر باستان شناسی ساســانی فارس، فيروزآباد و سروستان از اختصاص 
يــك پنل تخصصی برای ميراث ساســانی فــارس در دهمين كنفرانس 

ايران شناسی اروپا خبر داد. 
عســكری چاوردی گفت: بزرگ ترين كنفرانس ايران شناســی جهان در 
اروپا از دوشنبه 30 مرداد تا شــنبه 4 مردادماه 1402 در دانشگاه ليدن 
هلند با حضور پايگاه ميراث جهانی منظر باستان شناســی ساسانی فارس 
درحال برگزاری است. پنل هشتم اين كنفرانس در روز پنج شنبه مورخ 2 
شهريور 1402 به دستاوردهای علمی پژوهشی پايگاه ميراث جهانی منظر 

باستان شناسی ساسانی فارس اختصاص  يافته است. 
وی با اشــاره به اهميت جهانی اين رويداد افزود در اين كنفرانس باستان 
شناسان و ايران شناسان متخصص نظير پيرانچسكو كاليری، ريكاگيزلين، 
پائولو سِــوری، انگســكايا، بانگســبورگ، عليرضا عســكری چاوردی از 
دانشگاه های بولونيا، ســوربن، ناپل و شيراز در خصوص باستان شناسی و 
تحليل های محيطی زيســتی دشت فيروزآباد، نقش شهر گور در توليدات 
صنعتی فيروزآباد در متون و گل نبشــته های دوره ساسانی و جغرافيای 
سياســی اداری فيروزآباد در دوره ساسانی سخنرانی خواهند كرد. گفتنی 
است منظر باستانی ساسانيان )محور ساسانی( در منطقه فيروزآباد استان 
فارس به عنوان بيســت و سومين اثر تاريخی كشــور در فهرست ميراث 
جهانی يونسكو به ثبت رسيده و چهارمين اثر جهانی استان فارس است.

با مشارکت پلیس فتا و به میزبانی برق منطقه ای فارس 
برگزار شد؛

سمینارکلاهبرداریدرفضایمجازی،چالشهاو
آسیبها

كلاهبرداری  سمينار 
در فضــای مجــازی، 
چالش ها و آســيب ها 
بــا مشــاركت پليس 
فتا اســتان فارس در 
شركت برق منطقه ای 
اســتان فارس برگزار 
شركت كنندگان  شد، 
در اين همايش علمی 

و تخصصی با رويكردهای حفظ آمادگی و سواد رسانه ای در فضای مجازی 
برای مقابله با شــگردهای كلاهبرداران آشــنا شدند.  ســروان سبزلون، 
كارشــناس پليس فتا اســتان فارس در اين همايش كه با مشاركت دفتر 
برنامه ريزی و منابع انســانی برگزار شد، با بيان اينكه با رشد تكنولوژی، 
مســائل حقوقی پيرامون آن نيز رشــد خواهد كرد اظهار داشت: يك از 
مســائلی كه با پيدايش ابزار های جديد پيش می آيــد، جرايم مربوط به 

آنها می باشد. 
از جملــه اين ابزار ها، فضای مجــازی و جرايم مرتبط با آن به ويژه فضای 
مجازی پيش رو می باشــد كه علاوه بر فرصت ايجاد شغل و كسب و كار، 
تهديدی نسبت به اموال مردم نيز به حساب می آيد. اين كارشناس پليس 
فتا ادامــه داد: كلاهبرداری رايانه ای و يا كلاهبــرداری مجازی از جمله 
جرايمی است كه بخشــی از پرونده های دادگستری را به خود اختصاص 
داده اســت به طوری كه برداشــت اينترنتی غير مجاز از حســاب بانكی، 
كلاهبرداری رايانه ای و مزاحمــت اينترنتی، تهديد و اخاذی اينترنتی به 

ترتيب بالاترين آمار وقوع جرايم فضای مجازی را دارد. 
به گفته وی، كلاهبرداری طبق ماده يك قانون تشديد مجازات مرتكبين 
ارتشــا و اختلاس، بردن مال مردم از طريق حيله و تقلب است و مجازات 
آن علاوه بر رد مال، در صورتی كه به صورت ساده باشد يك تا هفت سال 

و در صورتی كه به صورت مشدد باشد دو تا ده سال می باشد. 
در مورد حالت شديد اين جرم می توان به اين موضوع اشاره كرد كه چنانچه 
جرم از طريق استفاده از تبليغ عامه مانند وسايل ارتباط جمعی همچون 
راديــو و تلويزيون يا نطق در مجامع و آگهی و ... باشــد، از جمله حالات 
مشدد اين جرم است.  مدير دفتر برنامه ريزی و منابع انسانی شركت برق 
منطقــه ای فارس هم در اين همايش با بيان اينكه برگزاری اين نشســت 
يكی از ضروريات برای آشــنايی كاركنان با تخلفات فضای مجازی است، 
درخصوص كلاهبرداری رايانه ای افزود: بر اســاس قانون هر كس به طور 
غيرمجاز از سامانه هاي رايانه ای يا مخابراتي با ارتكاب اعمالي از قبيل وارد 
كردن، تغيير، محو، ايجاد يا متوقف كردن داده  ها يا مختل كردن سامانه، 
وجــه يا مال يا منفعت يا خدمات يــا امتيازات مالي براي خود يا ديگري 
تحصيل كند علاوه بر رد مال به صاحب آن به حبس محكوم خواهد شد. 

7 اخبار سال سی ام  شماره 6079 پنج شنبه 1402/06/02                                              

به گزارش سبحان، فرهاد فلاح، معاون فرهنگی 
كانون پــرورش فكری كــودكان و نوجوانان در 
دومين روز ســفر به اســتان فارس با اسماعيل 
قزل ســفلی، معاون سياســی، امنيتی، اجتماعی 

استاندار ديدار و گفت وگو كرد.
معاون سياسی، امنيتی، اجتماعی استاندار فارس 
در اين ديدار گفت: برای ما به عنوان يك انسان، 
موقعيت های مختلف به وجــود می آيد؛ يكی از 
اين موقعيت ها كــه می توانيم نقش مداخله گری 
داشته باشيم موقعيت يادگيری است كه كودكان 
و نوجوانان در آن قــرار دارند؛ از طرفی بهترين 
فرصت برای مجموعه حاكميت است كه می تواند 
مداخله دقيق و صحيح را انجام دهد تا بتواند در 

حوزه تربيت، نقش آفرين باشد.
 نقشهایتربیتیداردجابهجامیشود

قزل ســفلی افزود: امروز با تغييــرات اجتماعی 
ســريعی مواجهيم به گونه ای كه حتی نقش های 
تربيتــی دارد جابه جا می شــود و اگر تا پيش از 
اين در حــوزه تربيت تا 7 ســالگی نقش پدر و 
مــادر و بعد از آن نقش معلم پررنگ بود در حال 
حاضر، هم ســالان نقش اصلی را ايفا می كنند و 
اين موضــوع در بحث تربيت در حال برهم زدن 

قاعده است.
  نسلامروزارتباطيکطرفهرانمیپذيرد

معاون سياســی امنيتی اجتماعی اســتاندار در 
ادامه گفت: امروز با نســلی مواجهيم كه تفاوت 
عمده با نســل های قبلی دارد. نسلی كه به دليل 
مواجهه با انبوه داده های اطلاعاتی، خيلی سخت 
بر يك موضوع خاص تمركز می كند، نســلی كه 
قواعد كلاسيك را نمی پذيرد. ارتباط يك طرفه را 
نپذيرفته و بايد بسترهای گفت وگو را با وی ايجاد 
كرد. نســل جديد بسيار به دنبال تحسين شدن 
اســت. بازی های رايانه ای را الگو قرار داده و در 
آن نقش بازی می كنند. مهم است ببينيم چقدر 
در اين حوزه ها از قبل ســرمايه گذاری كرده ايم. 
 اين نســل بيشــتر به دنبــال قهرمان اســت تا 

دنبال كننده شود.

  ازظرفیتکانوناستفادهنشدهوعقبماندگی
مضاعفداريم

قزل ســفلی افزود: همــه اين  مســائل در كنار 
موقعيــت يادگيری بــه ما يادآور می شــود كه 
آمــوزش و پروش به تنهايــی توانايی لازم را در 
مواجه با نســل جديد ندارد و در حوزه تربيتی، 
مجموعه هــای مختلفــی نقش آفرينی می كنند 
كه بــه اعتقاد مــا مجموعه كانــون پرورش در 
اين حوزه، مســئله محورترين مجموعه فرهنگی 
اســت كه در نظام اسلامی شكل گرفته و حاصل 
تربيت اين مجموعه هم در ادوار گذشته در حوزه 
توانمندســازی مشهود اســت؛ هر چند به نظر 
می رسد در سال های اخير از اين ظرفيت خيلی 
خوب اســتفاده نشــده و عقب ماندگی مضاعف 
داريــم؛ يعنی ظرفيت بوده ولی خوب اســتفاده 
نشده است كه بخشــی به جهت گيری های كلی 

دولت ها بر می گردد.
  سیاســتهایتربیتیمابهموازاتتغییرات

اجتماعیپیشنرفتهاست
به گفته معاون سياسی امنيتی اجتماعی استاندار 
فارس، در حال حاضر با نســلی مواجهيم كه فكر 
می كنيم اصلًا اين نســل را نمی شناســيم چون 
سياســت های تربيتی مــا به مــوازات تغييرات 
اجتماعــی پيــش نرفته اســت. در ايــن دولت 
و مشــخصاً در بحــث كانــون، هدف گــذاری و 
سياســت گذاری بهتر و جنب و جوش بيشتری 
را می بينيــم و ايمــان داريم كه كانــون بهتر و 
بيشــتر از گذشــته، می تواند نقش آفرينی كند. 
مجموعــه حاكميتی اســتان هم كنــار كانون 
پرورش فكری كــودكان و نوجوانان خواهد بود. 
قزل ســفلی به پروژه های فرهنگی اجتماعی سفر 
دوم رئيس جمهور هم اشــاره كرد وگفت: كانون 
برای ما مهم است و پروژه های آن حتماً با جديت 
دنبال می شــود تا در مجموع مصوبات سفر قرار 
بگيرد و بخشی از فعاليت های زيرساختی كانون 

در استان بيشتر از گذشته محقق شود. 
 زماناستفادهازظرفیتهایمردمیبیشاز

پیشاحساسمیشود

قزل ســفلی در پايان گفت: دســتگاه های دولتی 
هنوز درگير بروكراســی هستند. هنوز دستگاه و 
اداره محور فكر می كنيم و اكنون زمان اســتفاده 
از ظرفيت هــای مردمی بيش از پيش احســاس 
می شــود؛ اما بايد دقت كنيم در اين واگذاری ها، 
بستر نفوذ را فراهم نكنيم. در نظام اسلامی و در 
جريــان انقلابی بايد كســانی را تربيت كنيم كه 
خودشــان را ذيل ولايت معنا می كنند و از آنان 
خاطر جمع هستيم و می توانند گره ها را باز كنند. 
معاون سياسی، امنيتی، اجتماعی استاندار افزود: 
باورمان بر اين اســت كه كانون گرانيگاه و مركز 
ثقل اســت كه اگر بخواهيم نســل آينده خوب 
تربيت شــوند بايد كانــون را بيش از پيش مورد 
توجــه قرار دهيم كه هر چــه در اين راه هزينه 

كنيم، به نوعی سرمايه محسوب می شود.
 کانونپرورشفکریکودکانونوجواناننماد

توسعهحوزهکودكونوجوان
فرهــاد فلاح، معــاون فرهنگی كانــون پرورش 
فكــری كودكان و نوجوانان نيــز ضمن قدردانی 
از همراهی مجموعه اســتانداری با كانون فارس 
گفت: در دولت ســيزدهم، نگاه رئيس جمهور به 
كانون بسيار ويژه اســت و ايشان كانون را نماد 
توسعه حوزه كودك و نوجوان می دانند؛ از اين رو 

گزارش فعاليت های كانون پرورش فكری به طور 
مرتب برای دولت ارسال می شود.

فلاح افزود: دولت از كانون مطالبه جدی دارد كه 
علاوه بر توجه به حوزه آموزش های رســمی در 
حوزه فرهنگی، شاخص های توسعه و فعاليت های 
فرهنگــی هنری و پرورشــی در بيــن كودكان 
و نوجوانان تبيين شــود. با ايــن نگاه و رويكرد، 
ســفرهای استانی مسئولان كانون بيشتر شده تا 
با رصد وضعيت مخاطب، گــزارش فعاليت ها به 
هيئت دولت ارســال شود. علاوه بر اينكه مطالبه 
جدی رئيس جمهور اســت كه كانون توانمندی 
كودكان و نوجوانان ايرانی را در عرصه بين الملل 
هم پيگيــری كند و به هميــن دليل در بعضی 
سفرهای بين المللی، مدير عامل كانون را با خود 

همراه می كنند.
  مسئولاناستاننقشخودرادرجامعهپردازی

ايرانآيندهترسیمکنند
معاون فرهنگی كانــون در ادامه گفت: به دنبال 
همراهی بيش از پيش در مسير پيش رو هستيم؛ 
كودكان و نوجوانان معمولاً خودشــان مطالبه گر 
نيســتند و نمی توانند مانند اقشار مختلف مدافع 
حقوقشــان باشــند؛ در اين راه مسئولان بايد به 
عنوان مدعی العمــوم حقوق آن هــا را پيگيری 

كنند كه بخشــی بر عهده ما در كانون و بخشی 
بر عهده مسئولان استان است تا نقش خود را در 
جامعه پردازی ايران آينده با سرمايه گذاری برای 

كودكان و نوجوانان ترسيم كنند.
فلاح در بخش ديگری از ســخنانش به ســابقه 
فعاليــت نزديك به 60 ســال كانــون پرورش 
فكری اشــاره كرد و گفت: كانون از بزرگ ترين 
ســازمان های مرتبط بــا كــودك و نوجوان در 
دنياست و يكی از قديمی ترين نهادهای فرهنگی 
كشور محسوب می شود. كانون زبان ايران هم كه 
بخشــی از كانون پرورش فكری است نزديك به 

يك قرن سابقه فعاليت آموزشی دارد.
  177کتابخانهسیارکانوندرکشورفعالیت

میکند
به گفته معاون فرهنگی كانون كشور، هزار و سی 
و نه مركز فعــال فرهنگی هنری ثابت كانون در 
كشــور فعاليت ها و مأموريت های كانون را دنبال 
می كنند و 177 كتابخانه ســيار كانون در كشور 
فعاليت می كند كه در هيچ كشوری سابقه ندارد. 
فلاح يادآور شــد: مساحت مجموع كتابخانه های 
كانــون نزديك به 40 هكتار اســت؛ ويژگی اين 
كتابخانه هــا بــه گونه ای اســت كه بر اســاس 
اكو سيســتم آن، فعاليت هــای فرهنگی نبايد در 
سكوت انجام شود و اعضا در بستر كتابخانه همه 
فعاليت هــای فرهنگی و هنــری و ادبی را انجام 
می دهند و بر اســاس كتاب، فعاليت را شــروع، 
ادامــه و پايان می دهند كه تأثير مســتقيمی بر 
رشــد فرهنگی و فكــری بچه هــا دارد. معاون 
فرهنگی كانون ادامه داد: مهم ترين اقدام كانون 
در ماه های اخير انتشار سه ميليون جلد كتاب و 
توزيع در سراسر كشــور بوده است كه در كلان 
فعاليت هــای فرهنگی، يكــی از كارهای بزرگ 
دولت به حســاب می آيد و گزارش آن در جلسه 
هيئت دولت مطرح و مــورد توجه رئيس جمهور 

قرار گرفته است.
فلاح به تعداد كتاب ها، كاركنان و فعاليت كانون 

در حوزه اسباب بازی و سرگرمی هم اشاره كرد.

معاون سیاسی، امنیتی، اجتماعی استاندار فارس: 

زماناستفادهازظرفیتهایمردمیبیشازپیشاحساسمیشود

به گزارش سبحان، نشست خبری با حضور جمعی از مسئولان 
دانشگاه علوم پزشكی شيراز، اداره كل غله فارس و كارشناسان 
تغذيه، اقدامات دســتگاه های مســئول در اين اســتان، برای 
شناســايی و تأمين نيازهای مبتلايان به بيماری ســلياك با 

هدف بهبود شرايط زندگی اين افراد، مطرح و بيان شد.
براســاس آخريــن آمارهــا، از هــر 100 نفــر يــك نفر با 
 درجــات مختلــف، بــه اين نــوع از بيمــاری مبتلا اســت.

  راهاندازیکمیتهتخصصیسلیاكدرمنطقه5کشور
سيد محمد مظلومی، نظارت و ارزيابی فرآورده های خوراكی، 
آشاميدنی، آرايشی و بهداشت دانشــگاه علوم پزشكی شيراز 
در كنفرانــس خبری كه در خصوص »ســلياك« به ميزبانی 
اســتانداری فارس برگزار شــده بــود، از راه انــدازی كميته 
تخصصی ســلياك در منطقه 5 كشــور خبــر داد و گفت: با 
راه اندازی اين كميته به دنبال افزايش ســطح پيگيری موارد 

مورد نياز بيماران سلياك هستيم.
مظلومی ادامه داد: علی رغم شــيوع يك درصدی اين بيماری 
در جمعيت های مختلف، ناشــناخته بودن بيماری سلياك به 
ويژه در ســطح مســئولان و تصميم گيرندگان و نبود آگاهی 
لازم نســبت به اين بيماری، زمينــه عدم حمايت از مبتلايان 
بــه اين بيمــاری را فراهم كرده اســت. وی همچنين با بيان 
اينكه بيماری سلياك به عنوان يك بيماری ژنتيكی خودايمن، 
در 80 درصد بيماران مبتلا شناســايی نمی شود، عنوان كرد: 

خستگی، افســردگی، كم خونی، علائم گوارشــی و به تأخير 
افتادن رشــد، از جمله علائم اين بيماری است. مدير نظارت و 
ارزيابی فرآورده های خوراكی، آشــاميدنی، آرايشی و بهداشت 
دانشــگاه علوم پزشكی شــيراز با بيان اينكه اين بيماری در 
صورت شــدت يافتن آزاردهنده خواهد بود، گفت: اســتفاده 
از رژيم غذايی فاقد پروتئين هــای گندم، جو و چاودار دارای 

گلوتن موجب ايجاد بهبودی در روند اين بيماری می شود.
توسعهمحصولاترژيمتغذيهایبیمارانسلیاك

مظلومــی تأكيد كــرد: در صورتی كه بيمــاران مبتلا به اين 
بيمــاری از تغذيه مناســب اين بيمــاری اســتفاده نكنند، 
واكنش های دســتگاه گوارش در آن ها بسيار شديد و احتمال 
ابتلا به بيماری خطرناك سرطان روده برای آن ها وجود دارد.
وی با بيــان اينكه برای نخســتين بار در كشــور با حمايت 
اســتاندار فارس بحث توليد نان سنگك ويژه اين بيماران در 
استان آغاز شده است، افزود: به دنبال توسعه محصولات مورد 

نياز رژيم تغذيه ای اين بيماران هستيم.
پیشبینی5۰هزاربیمارمبتلابهسلیاكدرفارس

ســياوش باباجعفری، رئيس دانشــكده تغذيه و علوم غذايی 
دانشــگاه علوم پزشكی شيراز نيز با بيان اينكه بيش از 1500 
نفر از بيماران مبتلا به ســلياك در فارس شناسايی شده اند، 
گفت: پيش بينی تعداد مبتلايان به اين بيماری در استان 50 

هزار نفر اســت. وی با تأكيد بر اينكه بســياری از مبتلايان به 
اين بيماری به دليل ســكونت در شهرها و روستاهای كوچك 
شناسايی نشده و سال ها با اين بيماری درگير هستند، عنوان 
كرد: كلينيك ســلياك كه قبلًا از طريق دانشــكده تغذيه در 
درمانگاه امام رضا راه اندازی شــده و هفته ای يكبار به بيماران 
مبتــلا خدمات ارائه می كــرد، امروز به صــورت روزانه، ارائه 
خدمات كرده و بخش بزرگسالان اين كلينيك نيز در درمانگاه 

شهيد مطهری راه اندازی شده است.
انجمنبیمارانسلیاكدرفارسراهاندازیمیشود

بابــا جعفری با بيان اينكه انجمن بيماران ســلياك در فارس 
راه اندازی می شود، گفت: براســاس پيگيری های انجام شده، 
اين بيماری تحت پوشــش بيمه ای قرار گرفته و زمينه ايجاد 
دسترسی بيشتر مبتلايان به غذاها و تنوع غذايی لازم در حال 

پيگيری است.
بهدنبالکسبمجوزسهیمهآردويژهبیمارانسلیاكهستیم

مهــدی جمالی، مديركل غله فارس نيز بــا بيان اينكه پروژه 
توليــد نان مــورد نياز بيماران ســلياك به دليل ناشــناخته 
بودن اين بيماری بسيار مشــكل بوده است، گفت: در قوانين 
و مقررات كشــوری، رديف اعتباری خــاص و امتياز حمايتی 
برای ايــن بيماران نادر وجود ندارد، لذا برای اجرايی شــدن 
اين طرح جلسات متعددی با دستگاه های متولی برگزار شد و 

برای نخستين بار در كشور به شكل كاملًا ابتكاری، راهكارهای 
توليد آرد و نان ويژه اين بيماران نادر دنبال شد.

جمالــی با بيان اينكــه اداره كل غله به دنبال كســب مجوز 
ســهيمه آرد مخصوص ويژه اين بيماران بوده اســت، گفت؛ 
اكنون در حال تعريف فرآيند اداری اجرای اين طرح در قالب 

رويكرد تعاملی هستيم.
گفتنی اســت ســلياك يك بيماری گوارشی وراثتی است كه 
در اثر حساســيت به پروتئينی به نام گلوتــن )پروتئينی كه 
در گندم، جــو و چاودار وجود دارد( ايجاد می شــود. زمانی 
كه فرد مبتــلا، گلوتن دريافت می كند، سيســتم ايمنی وی 
فعال می شــود و به ســلول های روده حمله می كند. اين امر 
منجر به آســيب سطح جذبی روده شده و در نتيجه بدن قادر 
نخواهد بــود مواد مغذی مانند چربی، پروتئين، كربوهيدرات، 
ويتأمين ها و مواد معدنی را جذب كند. بنابراين ســلياك يك 
بيمــاری خودايمن اســت كه در تمام طول عمــر همراه فرد 

مبتلاست و منجر به عدم تحمل گلوتن می شود.

تولید نان سنگک ویژه بیماران سلیاک در استان فارس آغاز شده است

مدیرکل بهزیستی فارس: 

همایش »ادبیات عاشورایی« ویژه خانواده بزرگ بهزیستی در شیراز 
برگزار شد

 فرمانده انتظامي شیراز خبرداد:

دستگیری سارق دوچرخه و محتویات درون خودرو با 60 فقره سرقت

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي فارس:

شاهد اجراي نهضت طرح هاي عمراني و زیرساختي در شهرک هاي صنعتي هستیم

تی
حیا

ره 
اه

: ط
س 

عک



صاحب امتیاز: مؤسسه فرهنگی هنری دنیای اندیشه سبحان
مدیر مسئول: سید ابوالحسن حقایقی

دفتر مرکزی: شیراز خیابان سی متری سینما سعدی
خیابان ذوالانوار شرقی ساختمان تابان واحد 14

تلفن : 32340040 نمابر: 32340041
 سازمان آگهی ها : 32340042

شماره پیامک : 30009900851115 لیتوگرافی و چاپ: خلیج فارس
 Email: info@sobhannews.ir www.sobhannews.ir

 آیین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه سبحان را در وب سایت بخوانید.

    پنج شنبه  2 شهریور 1402  سال سی ام  شماره 6079
امام حسن عسکری )ع(:

 »جدال مکن که ارزشت میرود و شوخی نکن که بر تو دلیر شوند.«
 تحف العقول، ص ۴۸۶

طرح روزحدیث روز

ادبیات

وقتی بعثی ها در مقابل این فرمانده نوجوان 
کم آوردند

به هنگام شــکنجه بــا فروکردن صابــون در دهانش محمــد رضایی را به 
شــهادت رساندند و برای آن که اقدام خود را توجیه کنند، پیکرش را بر روی 
سیم خاردارهای اردوگاه انداخته و تیرباران کردند و اعلام کردند که وی قصد 
فرار داشــته و به همین دلیل مورد اصابت تیر نگهبانان قرارگرفته است.بیش 
از 30 ســال از پایان جنگ تحمیلی رژیم بعثی عراق با جمهوری اســلامی 
ایران گذشته و زنده نگه داشــتن یاد و خاطره شهیدان از وظایف همه مردم 
و بالاخص نهادهای مختلف در جامعه اســت. در این میان همچنان دغدغه 
بسیاری از دست اندرکاران دبیرستان، به ویژه دانش آموختگان دبیرستان سپاه 
تهران )مکتب الصادق علیه الســلام( این اســت تا یاد و خاطره شــهدای این 

مدرسه را برای امروز و نسل های آینده زنده نگهدارند.
دبیرستان سپاه تهران )مکتب الصادق علیه السلام( که در بین دانش آموزانش 
به مکتب مشــهور است، از پاییز 13۶1 دانش آموز جذب کرد و تا 1۷ سال و 
)هفده دوره( پس  از آن ادامه یافت. در هشــت سال دفاع مقدس حدود 900 
دانش آموز جذب مکتب شــدند و از این تعداد، 100 نفر به فیض شــهادت 
نائل آمدنــد. حدود 150 نفر نیز جانباز شــدند و حــدود 300 نفر دیگر در 
عملیات های مختلف زخم و جراحت برداشتند؛ آماری که اگر بی نظیر نباشد، 
در ســطح مدارس آن زمان و به نســبت تعداد دانش آموزان، قطعاً کم نظیر 
اســت. دریک تلاش گروهی چندســاله و طی تحقیق از جمع دانش آموزان 
مکتب و خانواده های شــهدا و برخی هم رزمان و دوســتان ایشان، خاطرات 
این شــهدای عزیز جمع آوری و در کتاب »یاران دبیرستان« تدوین  و توسط 

انتشارات مرکز اسناد و تحقیقات دفاع مقدس منتشر شده است.
یکی از نمونه های بارز ســنگدلی و قســاوت مزدوران صدام در مورد اسرای 
ایرانی، رفتار وحشیانه آنان با محمد رضایی، یکی از غواصان نوجوان مشهدی 

در عملیات »کربلای 4« بود.
محمد رضایی که بعد از سه روز جنگ وگریز در جزایر به سبب زخمی شدن 
و ضعــف بدنی به اســارت نیروهای عراقی درآمده بود، تــا ماه ها در اردوگاه 
»تکریت 11«، یکی از اردوگاه های مخوف صدام در دوران جنگ، زندانی بود 
و کسی کاری به کار او نداشت تا اینکه متأسفانه یکی از همراهان و هم رزمان 
وی در جمعی از دوســتان اســیر از شجاعت و رشــادت رضایی بدون آنکه 
صراحتــاً از او نامی ببرد، صحبت کــرده و از وی به عنوان یکی از فرماندهان 
اطلاعات و عملیات یاد کرد و اضافه کرده بود که تعداد زیادی از افراد دشمن 
توسط این نوجوان شجاع مشهدی کشته و زخمی شده اند. حقیقت هم همان 

بود که نباید گفته می شد.
محمدرضایی از نیروهای زبده اطلاعات و عملیات و یکی از فرماندهان گردان 
غواصــی حضرت نوح )ع( از تیپ 21 امام رضا )ع( بود که در جریان عملیات 
کربلای 4، نیروهای غواص را به خطوط مقدم دشــمن رســانده بود و خود 

ساعت ها با مزدوران بعثی جنگیده و تعدادی را هلاک کرده بود.
خبر از طریق جاسوســان به گوش افســران و بازجویان اردوگاه رسیده و با 

دستگیری و شکنجه راوی، او از محمد رضایی نام برده بود.
حسین محمد مفرد؛ دانش آموز 14 ساله و غواص »لشکر 5 نصر« در کربلای 
4 که مدتی در کنار رضایی بوده و بعدها به کشــور بازگشــته است، بخشی 
از ایــن ماجرا را روایت می کند و می گوید: »وقتی بازجویان بعثی به ســراغ 
رضایی رفتند، انتظار داشــتند با تعریف هایی که شــنیده اند با فردی بلندقد 
و قوی هیکل مواجه شــوند، اما وقتی با نوجوانــی لاغراندام و نوجوان مواجه 
شدند، بیشتر عصبانی و خشمگین گشتند و روزهای سخت رضایی آغاز شد.
هر روز او را شــکنجه می کردند که برنامه عملیاتی شــما چه بود؟ مأموریت 
اصلی شــما چه بود؟ چه کسانی تحت فرمان تو عمل می کردند؟ تقریباً انواع 
و اقسام شکنجه هایی که در اردوگاه ها معمول و مرسوم بود، بر روی بدن این 
نوجوان اعمال شد؛ از اتو کشیدن بر روی سینه و پشت تا آب جوش ریختن 
بر روی سر و صورت، از فروکردن لبه های شیشه به بدن و کشیدن او بر روی 
ســنگلاخ و خرده شیشه ها تا سیم برق به نقاط حساس بدنش وصل کردن و 
نمک بر روی زخمانش پاشیدن اما رضایی کسی نبود که به این آسانی تسلیم 

شود و با گفتن نام و نشان دوستانش آنان را به دردسر بیندازد.
حتی در ســاعاتی که با بدن مجروح در گوشــه ای از اردوگاه می افتاد، اجازه 
نمی داد کســی از بچه ها به او نزدیک شود؛ شاید دشمن بعثی او را به عنوان 
دوســتش دستگیر و شــکنجه کند. در نهایت وقتی در برابر اراده پولادین و 
ایمان راســخ او کم آوردند، به هنگام شکنجه با فروکردن صابون در دهانش 
وی را به شهادت رساندند و برای آن که اقدام خود را توجیه کنند، پیکرش را 
بر روی ســیم خاردارهای اردوگاه انداخته و تیرباران کردند و اعلام کردند که 
وی قصد فرار داشــته و به همین دلیل مورد اصابت تیر نگهبانان قرارگرفته 
است. اما این  همه ماجرای این شهید شجاع نبود و وقتی در سال 1381، بعد 
از 15 سال جنازه وی به ایران بازگشت، نه تنها پیکر مطهرش از هم متلاشی 
نشده بود، بلکه لکه های خون تازه بر آن دیده می شد و لذا تا روز خاکسپاری 

در سردخانه نگهداری شد.

تقویت ۳۰ درصدی بتن با تفاله قهوه
فن آوری

پژوهشــگران دریافته انــد کــه می توان بتــن را با 
جایگزینی درصدی از شن و ماسه تشکیل دهنده آن 
با تفاله های قهوه مصرف  شده، 30 درصد قوی تر کرد.

تفاله قهوه یک محصول زائد آلی اســت که در مقادیر 
زیادی تولید می شود و معمولاً به محل دفن زباله راه 
می یابــد. این روش جدید اســتفاده از منابع طبیعی 
مانند شــن و ماســه را کاهش می دهد و بیشــتر به 
رویکرد اقتصاد سبزتر در ساخت و ساز کمک می کند.
تخمین زده می شود که در سرتاسر جهان سالانه ۶0 
میلیــون تن تفاله قهوه مصرف شــده )SCG( تولید 
می شود. به طور سنتی، بیشتر این تفاله های قهوه به 

محل های دفن زباله ختم می شوند.
تفالــه قهوه به دلیل اندازه ریــز ذرات خود به عنوان 

یک جزء مفید در کاربردهای عمرانی و ســاختمانی 
پیشنهاد شده اســت. آنها ابتدا SCG را از کافه های 
مختلــف در اطــراف ملبــورن اســترالیا جمع آوری 
کردنــد و برای از بین بردن رطوبت، آنها را خشــک 
کردند. ســپس مواد آلی خشک شــده در دو دمای 
مختلف منفی 350 درجه ســانتی گراد یا 500 درجه 
ســانتی گراد با استفاده از فرآیندی کم انرژی و بدون 
اکسیژن به نام پیرولیز برای ایجاد بیوچار)زغال تهیه 
شده از زیست توده های گیاهی و ضایعات کشاورزی( 

دمادهی شدند.
پژوهشگران دریافتند که از بین تمام کامپوزیت های 
بتن مــورد آزمایش، کامپوزیت هایی که 15 درصد از 
شــن و ماســه آنها با تفاله قهوه جایگزین شده و در 
دمای 350 درجه ســانتی گراد پخته شده بود، منجر 
به بهبود قابل توجهی در خواص آن شــد که موجب 
افزایش 29/3 درصدی در مقاومت فشــاری این بتن 
شد. در حالی که تحقیقات حول این موضوع هنوز در 
مراحل اولیه است، پژوهشــگران می گویند که نتایج 
آن امیدوارکننده است و با توجه به فراگیر بودن قهوه، 
این راهکار به طور بالقوه می تواند در ساخت و ساز در 

سراسر جهان مورد بهره برداری قرار گیرد.

  در حاشیه دیدار تیم های فوتبال تراکتور و شارجه امارات

عکس خبر

 حرکت کاروان پیاده روی اربعین - ملاشیه  اهواز

   در حاشیه هیئت دولت

  بادهای ۱۲۰روزه - زابل

  دیدار وزیر خارجه مالزی با امیرعبداللهیان

معرفی نسل جدید بایک BJ40، شاسی بلندی که دیگر کپی رانگلر نیست
خودرو 

در این مطلب تصمیم داریم شــما را بــا دمنوش هایی 
آشــنا کنیم که در بهبود فرآیند هضم غذا به شما کمک 

می کنند.
 چای ریشه شیرین بیان

مــردم در هر دو فرهنگ شــرقی و غربی هزاران ســال 
اســت که از شیرین بیان برای حمایت از سلامت دستگاه 
گوارش استفاده می کنند. شیرین بیان به عنوان یک ماده 
آرام بخش، ممکن اســت به درمان زخم معده و سوزش 
سر دل با ایجاد یک سد محافظ در اطراف پوشش معده 
کمک کند؛ این سد مانع از تماس اسید معده با پوشش 

معده و ایجاد زخم می شود.
شیرین بیان همچنین ممکن است به کاهش میزان اسید 
معده تولید شــده در معده کمک کند که می تواند علائم 
ســوزش ســر دل را با کاهش مقدار اسیدی که به مری 

بازمی گردد کاهش دهد.
ریشــه شــیرین بیان را می توانید به روش های مختلفی 

مانند چای شیرین بیان ،کپسول یا پودر مصرف کنید.
قبل از مصرف ریشــه شــیرین بیان حتما با یک پزشک 
مشــورت کنید، زیــرا می تواند با برخــی داروها تداخل 

داشته باشد و عوارض جانبی ایجاد کند.
 چای نعنای تند

گیاه نعنا بــه دلیل خاصیــت طــراوت، طعم دهندگی 
و تســکین ناراحتی های معده شــهرت بســیاری دارد. 
مطالعات نشان داده اســت که چای نعنا می تواند هضم 
غذا را برای افراد به مراتب آســان تر کند. روغن نعنا نیز 
در برخــی از موارد می تواند باعث تحریک روده شــده و 
بیماری های التهابی روده، یبوست، نفخ و... را درمان کند.

 IBS تحقیقات انجام شده بر 5۷ نفر از بیماران مبتلا به
یا همان روده تحریک پذیر نشــان می دهد که ۷5 درصد 
از افرادی که دو بار در روز کپســول روغن نعنا را مصرف 
کردهاند، شــاهد علایم بهبود در بدن خود خواهند بود، 
آن هم در مقایسه با کسانی که مشغول مصرف داروهای 

شیمیایی بودند.
برای تهیه  چای نعنا شــما می توانید ۷ تا 10 عدد برگ 
نعنــای تــازه را در یک فنجان آب بجوشــانید و چیزی 
حدود 10 دقیقه به آن زمان دهید تا به خوبی دم بکشد.

 چای زنجبیل
زنجبیل از میان گیاهان گل دار محبوب بومی آسیاســت. 
این گیــاه که به طور گســترده ای به عنــوان ادویه در 
سراســر دنیا مورد اســتفاده قرار می گیرد دارای خواص 
بسیاری اســت که به سلامت بدن شــما کمک خواهد 
کرد. ترکیبات موجــود در زنجبیل می تواند در تحریک 
انقباضات و تخلیه روده تأثیرگذار باشــد، به همین دلیل 
هم حتی استفاده از زنجبیل به شکل ادویه نیز می تواند 
در درمان حالت تهوع، گرفتگی روده، ســوء هاضمه، نفخ 
و... موثر باشد. مطالعات نشان می دهد که مصرف روزانه 
یک و نیم گرم زنجبیل می تواند حالت تهوع های ناشــی 

از بارداری، شیمی درمانی و... را به مراتب بهبود بخشد.
مصرف مکمل هایی حاوی 1/2 گــرم زنجبیل در مقابل 
داروهای شــیمیایی می توانند به طور قابل توجهی زمان 

تخلیه معده را کاهش دهند.
برای تهیه چای زنجبیل می توانید 2 قاشــق غذاخوری 
ریشه زنجبیل خرد شده را در 2 فنجان آب قرار دهید و 
چیزی حدود 10 تا 20 دقیقه زمان دهید که بجوشــد و 

به خوبی دم بکشد. بعد از آن، چای زنجبیل خود را صاف 
نموده و نوش جان کنید

 چای رازیانه
رازیانه از گیاهان گلداری است که طعم شیرینی دارد و 
می توان آن را به صورت هــای خام و پخته مصرف کرد. 
مطالعات صورت گرفته بر روی این گیاه نشــان می دهد 
که رازیانه می تواند از ابتلا به زخم معده جلوگیری کند. 
احتمال زیاد این ویژگی ناشی از ترکیبات آنتی اکسیدانی 
گیاه رازیانه اســت که به آســیب های ناشی از زخم نیز 

کمک می کند.
رازیانــه می تواند در درمان یبوســت و تحریک روده نیز 
تاثیرگــذار باشــد. تحقیقات صورت گرفتــه بر روی 8۶ 
سالمند مبتلا به یبوست نشــان می دهد که افرادی که 
28 روز چای رازیانه نوشــیده اند حــرکات روده روزانه 
بهتری در مقابل کسانی داشته اند که به مصرف گیاهان 

شیمیایی مشغول بودند.
بــرای تهیه چــای رازیانه شــما می توانید یک قاشــق 
چای خوری از این گیاه را با یک فنجان آب ترکیب کرده 
و 5 تا 10 دقیقه به آن ها زمان دهید. بعد از دم کشیدن 

چای، آن را صاف کرده و نوش جان کنید.
 چای ریشه سنبل ختایی

سنبل ختایی یا ریشه آنجلینا گیاهی است که در سراسر 
دنیا رشد می کند و طعم آن چیزی شبیه به کرفس است. 
از این گیاه در طب ســنتی و به خصوص در بهبود هضم 
غذا استفاده بسیاری می شــود. مطالعات نشان می دهد 
که پلی ســاکارید موجود در ریشــه آنجلینا می تواند به 
افزایش سلول های سالم و بهبود رگ های خونی دستگاه 
گوارش کمک کند که تمامی  این موارد باعث محافظت 
از معده در مقابل صدمات مختلف می شــوند. تحقیقات 
صورت گرفته نشــان می دهد که این گیــاه می تواند در 
ترشح اســیدهای روده نیز مانند یک محرک عمل کند 

و با کمک این کار باعث رفع یبوست شود.
برای تهیه این چای یک قاشــق غذاخوری از این گیاه را 
بــا یک فنجان آب جوش مخلوط کنید و 5 تا 10 دقیقه 

به آن ها زمان دهید.
 چای گل قاصدک

قاصدک هــا از گیاهان علف هرزی به حســاب می آیند 
که گل های زرد رنگی دارند و در سراســر دنیا نیز رشد 
می کنند. مطالعات نشــان می دهد کــه عصاره این گیاه 
حاوی ترکیباتی است که می تواند در تحریک انقباضات 
عضلانــی و بهبود جریان غذا تاثیرگذار باشــد. به علاوه 
آن که این گیاه می تواند بــا التهابات معده مبارزه کرده 

و باعث کاهش تولید اســید در معده شــود 
که همیــن موضوع در کاهش 

احتمــال ابتلا به 
زخم معده مؤثر 
است. برای تهیه 

چای قاصدک، 2 لیوان گل 
مخلوط قاصدک را در 4 فنجان آب 

کنیــد و چیزی حدود 5 تا 10 دقیقه به 
آن زمان دهید. قبل از نوشیدن، چای را 

به طور کامل صاف کنید.
 چای گیاه سنا

گیــاه ســنا دارای مــوادی به 

نام ســنوزید اســت که در روده بزرگ تجزیه می شود و 
می تواند بر روی انقباضات عضلات روده تأثیرگذار باشد. 
مطالعات نشــان می دهد که این گیاه می تواند به درمان 
یبوست برای کودکان و بزرگسالان کمک کند و حرکات 
روده آن ها را بهبود بخشــد. با این حال بهتر اســت در 
مصرف این گیاه دقت کنید تا دچار اسهال نشوید. برای 
تهیه این چای چیزی حدود یک قاشــق چای خوری از 
گیاه سنای خشک را در یک فنجان آب جوشیده بریزید 
و 5 تا 10 دقیقه به آن زمان دهید تا به خوبی دم بکشد.

 چای گل ختمی
پلی ســاکاریدهای موجــود در گل ختمی می توانند در 
تحریک تولید ســلول های تولیدکننده مخاط دســتگاه 
گــوارش تأثیرگــذار باشــد. عــلاوه بر ایــن، خاصیت 
آنتی اکسیدانی این گیاه می تواند از التهابات و ایجاد زخم 
معــده جلوگیری کند. برای تهیــه چای گل ختمی یک 
قاشق غذاخوری از آن را با یک فنجان آب جوش مخلوط 

کنید و 5 تا 10 دقیقه به آن ها زمان دهید.
 چای سیاه

این نوع از چای معمولاً در همــه خانه های ایرانی دیده 
می شــود. این چای دارای تراروبیگین هایی است که در 
بهبود ســوء هاضمه تأثیرگذار است و آنتی اکسیدان های 
آن نیــز می توانــد در درمان زخم معده مؤثر باشــد، به 
همین دلیل نیز شــما می توانید با خیــال راحت آن را 

نوش جان کنید.
 سرکه سیب

ســرکه ســیب اغلب به عنوان یک درمان طبیعی برای 
مشکلات مختلف ســلامتی از جمله مشکلات گوارشی 
مصرف می شــود. در حالی که برخی تحقیقات نشــان 
می دهد که ســرکه ســیب می تواند به تعدیل قند خون 
بعد از وعده های غذایی غنی از کربوهیدرات کمک کند، 

تحقیقات همچنان بسیار محدود است.
برخی معتقدند ســرکه ســیب با افزایش اسیدیته معده 
به هضم غذا کمک می کند کــه می تواند به تجزیه مواد 
غذایــی و جذب مؤثرتر مواد مغذی کمک کند. علاوه بر 
این، سرکه ســیب حاوی پکتین است، یک فیبر محلول 
که ممکن اســت به منظم بودن حرکات گوارشی و رفع 
یبوست کمک کند. برای اســتفاده از سرکه سیب برای 
هضم غذا، یک قاشــق غذاخوری را با هشــت اونس آب 

مخلوط کنید و قبل از غذا بنوشید. 

دانستنی

دم نوش هایی که به هضم غذا کمک می کنند

 وقتی سکه از سکه می افتد!
منبع - تسنیم

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  بدون شرح!

نســل جدید شاســی بلند آفرودی بایــک BJ40 با 
طراحی بسیار مدرن تر، کابین پیشرفته و پیشرانه 2 
لیتری توربو برای رقابت با تانک 300 معرفی شــده 

است.
بایــک BJ40 کــه اولین بار در ســال 203 معرفی 
شــد، کپی ناقصی از جیپ رانگلر بود. این خودرو در 
نســخه های دو و چهاردر به بازار عرضه شد و حتی 
سال گذشــته دیار خودرو در نمایشــگاه خودروی 
اصفهان آن را برای عرضه در بازار کشــورمان معرفی 
کرد. حال بایک از نسل دوم این شاسی بلند آفرودی 
رونمایی کرده اســت. این یک شاسی بلند جمع وجور 

است که رقیب مستقیم تانک 300 خواهد بود.
 درحالی که نســل قبلی BJ40 شــبیه جیپ رانگلر 
با چهره رنجروور به نظر می رســید، نســل جدید از 

اســتفاده  مدرن تری  طراحــی  زبان 
می کند که از مدل بزرگ تر و ســه 

ردیفــه BJ۶0 الهام گرفته 
این  البته در ظاهر  اســت. 
خودرو هنوز هم الهاماتی از 

شاسی بلندهای آفرودی دیگر 
خودروســازان دیده می شود 
گرته برداری ها  ایــن  ولــی 
صورت  محتاطانه تر  بســیار 
گرفتــه اســت. همچنیــن 
برخلاف نســل قبلی که در 

نســخه های دودر، چهاردر و پیکاپ بــه بازار عرضه 
می شــد، BJ40 جدید فقط به صورت چهاردر تولید 

می شود.
در جلوی خودرو، چراغ های LED مربعی، جلوپنجره 
سه قســمتی چراغ دار و ســپر آفــرودی جلب توجه 
فراوان،  می کند درحالی که روکش های پلاســتیکی 
لاســتیک های آل ترین و فاصله زیاد از زمین نشان 
می دهد که این صرفاً یک شاسی بلند جاده ای با ظاهر 
جعبه ای شــکل نیست. همین موضوع در مورد چرخ 
زاپاس روی در صندوق هم صدق می کند که یادآور 

آفرودرهای سنتی است.
BJ40 جدید در داخل از لحاظ طراحی و تکنولوژی 
یک گام بزرگ به سمت جلو برداشته است. داشبورد 

لــی خودرو ترکیبی از یک صفحه آمپر  یجیتا د
به همــراه پانل 
است  بزرگی 

که نمایشگر اطلاعاتی-سرگرمی مرکزی و نمایشگر 
دیگری برای سرنشــین جلو را در خــود جای داده 
اســت. ازجمله دیگر ویژگی هــای داخلی قابل توجه 
این شاسی بلند آفرودی چینی هم می توان به ساعت 
آنالوگ بین دریچه های تهویه، تریم آلومینیومی دور 
داشــبورد و تونل مرکزی عریض بــا انتخاب گر دوار 

سامانه چهارچرخ محرک اشاره کرد.
3 خواندن ایــن مطلب 2 دقیقه زمــان بایک هنوز 
مشــخصات فنی BJ40 جدید را اعلام نکرده اما به 
لطف وزارت صنعت و فناوری اطلاعات چین میدانیم 
که این خودرو با یک پیشرانه 2 لیتری چهار سیلندر 
توربوشارژ بنزینی به بازار عرضه خواهد شد که 245 
اسب بخار قدرت و 385 نیوتن متر گشتاور دارد. این 

نســل جدید شاســی بلند بایک به میزان یعنــی 
قابل  توجهی از نسل قبلی قوی تر است 
و حداقل روی کاغــذ از رقیب اصلی 
خــود، تانک 300 هم پیشــی 
می گیرد. نیروی موتور از طرق 
سرعته  هشــت  گیربکس  یک 
اتوماتیــک به هــر چهارچرخ 

منتقل می شود.
به گفتــه رســانه های چینی، 
انتظــار می رود بیــن 200 تا 
300 هزار یــوآن معادل 28 تا 

4 هزار دلار باشد.


